
Η κυβέρνηση 
ζεσταίνει
τις μηχανές
εν όψει 
ευρωεκλογών
Οι κάλπες που θα στηθούν τον Ιούνιο για
την ανάδειξη των νέων µελών
του Ευρωκοινοβουλίου, είναι το µοναδικό
εκλογικό ορόσηµο της δεύτερης
τετραετίας του Κυριάκου Μητσοτάκη.

H προσωπικότητα, το επιχειρηµατικό 
δαιµόνιο, η διορατικότητα και η οικονοµική 

δυνατότητα του Αριστοτέλη Ωνάση»

Μπορείτε να κατεβάσετε την εφηµερίδα
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Σελ. 32Διαβάστε τις νέες αποκαλύψεις του «Επιθεωρητή»

Ανακοίνωσε την 
ενίσχυση του 
προγράµµατος 
«Κινούµαι Ηλε-
κτρικά 2»    

Χρήστος 
Σταϊκούρας

Πολιτικός αρχηγός 
που διατείνεται για τη 
σχέση του µε την αγορά, 
εξέδιδε τιµολόγια µε χα-
µηλότερο συντελεστή 
ΦΠΑ από αυτόν που θα 
έπρεπε, µε αποτέλεσµα 
να µπλέξει και αυτός και 
οι πελάτες του. Εµείς να 
πούµε «καλά ξεµπερδέ-
µατα»!!!

{ }
πο ήφιος για υπουργείο

Μαθαίνω ότι βέβαιη θεωρείται στον επόµενο ανασχη-
µατισµό η µετακίνηση του κυβερνητικού εκπροσώπου 
Παύλου Μαρινάκη σε υπουργικό θώκο. Αναλόγως τις 
ανάγκες και τις αποφάσεις του πρωθυπουργού, θα κρι-
θεί αν θα πάρει χαρτοφυλάκιο υπουργού ή υφυπουρ-
γού. Το µόνο σίγουρο είναι ότι ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης τον εκτιµάει ιδιαίτερα και κρίνει ως επιτυχηµένη 
τη δουλειά που έκανε και ως γραµµατέας της Ν∆.

Tώρα μας σώζει…μόνο ένα θαύμα!

Η ατάκα 
της

εβδοµάδας

Κακή συνήθεια
Πολλά ρουσφέτια ακούω ότι φτάνουν στα 
υπουργεία από τους κυβερνητικούς βου-
λευτές. Μάλιστα, ορισµένοι έχουν κακο-
µάθει σε τέτοιο βαθµό που αν κάτι δε τους 
«περνάει», το φτάνουν µέχρι και στο Μα-
ξίµου προκειµένου να περάσει από εκεί, 
αλλά βρίσκουν «πόρτα», καθώς η σχετι-
κή οδηγία είναι να µειωθούν αυτά τα φαι-
νόµενα.

Πιέσεις
Άσχηµα τα µαντάτα για τον ∆ιευθυντή 
του πολιτικού γραφείου πρωτοκλασάτου 
υπουργού, ο οποίος έχει χαρίσει ήδη στην 
κυβέρνηση δύο αρνητικά δηµοσιεύµατα. 
Πιέζουν από το Μαξίµου να αποµακρυν-
θεί τόσο αυτός, όσο και ο σύµβουλος της 
υπουργού που κάνει τον µεσάζοντα, λόγω 
οργανικής του στην ΑΑ∆Ε. Η εντολή από 
το Μαξίµου είναι να αποµακρυνθούν τα 
σάπια φρούτα πριν αρπάξει το τελάρο.

πειλές
Πολλά παράπονα ακούω από τον νεαρό 
βουλευτή από τη βόρεια Ελλάδα της Νέ-
ας ∆ηµοκρατίας για την µη αξιοποίησή 
του από την κυβέρνηση. Όπως ισχυρίζε-
ται, θα µεταβεί στο ΣυΡιζΑ που τον παρα-
καλάει ο Κασσελάκης λόγω και των ιδιαί-
τερων προτιµήσεων του νεαρού βουλευτή. 
Αυτό που δε σκέφτηκε είναι η αξιοποίησή 
του στον ΣυΡιζΑ ποια θα είναι εκτός από 
εκλεγµένος βουλευτής, εάν και εφόσον 
επανεκλεγεί.

ισπρακτικές
Κόλπο γκρόσο από τις εισπρακτικές µε τον 
ΟΤΕ!!! Στην ουσία, στο τέλος της ηµέρας 
αυτός που χάνει είναι ο ΟΤΕ. Το θέµα εί-
ναι, τις συµφωνίες αυτές για τόσο άµεσες 
εντολές για εισπράξεις σε λογαριασµούς 
που δεν έχουνε λήξει, ποια µεγαλοστελέ-
χη τις έχουν υπογράψει;;;

έα ονόµατα
Πολλοί µνηστήρες για την ευρωβουλή µε 
δικούς τους συνδυασµούς. Ακούω για Λο-
βέρδο µε νέα πολιτική κίνηση, ακούω για 
Νικολόπουλο µε το Χριστιανοδηµοκρατι-
κό κόµµα, ακούω για Πατούλη µε νέο κόµ-
µα το όνοµα του οποίου δεν έχει οριστεί 
και βέβαια τα ορφανά του ΣυΡιζΑ µε το 
καινούργιο κόµµα. Και εκτός από τα γνω-
στά παραδοσιακά κόµµατα, θα έχουµε 
Σπαρτιάτες, Λατινοπούλου και ΝΙΚΗ υπο-
ψηφίους για την ευρωβουλή. Λέτε να τα 
καταφέρουµε να ασχολείται όλη η Ευρώ-
πη µαζί µας;

‘‘ ‘‘

Με τα βιβλία 
του µεγάλωσαν 
γενιές και γε-
νιές Ελλήνων. 
Θα µας λείψει

Βάζει βαθιά το 
νυστέρι θερα-
πεύοντας τις 
µακροχρόνιες 
ασθένειες του 
ΕΣΥ

Έδειξε ότι δεν 
ξεχνά τους 
φίλους του. 
Παρέστη στην 
ορκωµοσία 
του ∆ηµάρχου 
Περιστερίου

Αναλαµβάνει 
δράση για να 
εφαρµοστεί 
η επιστολική 
ψήφος

Βασίλης 
Βασιλικός

Μιχάλης 
Χρυσοχοϊδης

Μιλτιάδης 
Βαρβιτσιώτης 

Νίκη 
Κεραµέως

πόλυτη στήρι η
Ο πρωθυπουργός δείχνει 
ξεκάθαρη τη διάθεσή του να 
στηρίξει µε κάθε τρόπο την 
αναδιοργάνωση του κοµµατικού 
µηχανισµού σε όλα τα επίπεδα. 
Μετά και την εκλογή της Μαρίας 
Συρεγγέλα, ξεκινά άµεσα να 
κάνει σταθερά συναντήσεις 
που, πέρα από την συµβολική 
τους σηµασία, θα έχουν και 
ουσιαστικό σκοπό. Η «εντολή» 
του είναι το κόµµα να βρίσκεται 
σε πλήρη εγρήγορση και σε 
συµπόρευση µε το Μαξίµου 
και για όλα τα νοµοσχέδια που 
ετοιµάζονται. Μαθαίνω ότι 
σύντοµα θα πραγµατοποιήσει 
επίσκεψη και στα γραφεία 
της Πειραιώς για οργανωτικά 
θέµατα.

ε µε ονέτες 
∆ήµαρχος της 
Ανατολικής 
Αττικής και οι 
δύο αντιδήµαρχοί 
του, βρέθηκαν µε 
µεζονέτες στην 
Κέρκυρα τον 
τελευταίο χρόνο. 
Καλορίζικες…

Άκης Σκέρτσος: «Η Ελλάδα γίνεται η 15η ευρωπαϊκή 
χώρα που εφαρμόζει την επιστολική ψήφο και μια από 
τις περίπου 50 παγκοσμίως που εφαρμόζουν εδώ και 
δεκαετίες αυτή τη μορφή συμμετοχής στις εκλογές»
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Μανώλης 
Χριστοδουλάκης

Σελ. 16-17

Σελ. 6-7

A. Κωνσταντάτος:

«Aπό τις 
Σπέτσες 

με αγάπη», 
Στέφανος

Π. Μπαΐλης:

ΔΙΑΧΩΡΙΣΜΟΣ
Κράτους-

Εκκλησίας
Ο Πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ

επαναφέρει τη συζήτηση

«Να πείσουμε
τους Έλληνες
ότι αξίζουμε
καλύτερα
από την 
καθήλωση
και το τέλμα»

(βουλευτής ΠΑΣΟΚ 
Ανατολικής Αττικής)

Σελ. 4-5

Δ. Καμπουράκης:

Ο γάμος των ομόφυλων, 
η τεκνοθεσία, το μασάζ, 

οι εσωκομματικές 
αντιπολιτεύσεις  

Ένα θέμα που αφορά
μια μικρή μερίδα του 

πληθυσμού, ήρθε 
να παραμερίσει όλα τ’ άλλα 

προβλήματα επιβίωσης

Γράφει ο Γ. Καντέλης

ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ
Ο έκτος κύκλος ενός μύθου

Σελ. 2-3

Σελ. 10-11Γράφει ο Ανδρέας Μαζαράκης

Συνέντευξη
στη Μάρθα Λεκκάκου

Σελ. 8-9

ΤΟ ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΥ ΦΗΜΗΣ ΕΣΤΙΑΤΟΡΙΟ - 
ΚΟΣΜΗΜΑ «ΒAGATELLE»
ΚΑΙ Ο «ΠΟΛΕΜΟΣ» ΠΟΥ ∆ΕΧΕΤΑΙ
ΑΠΟ ΓΕΙΤΟΝΙΚΗ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ 
Ι∆ΙΟΚΤΗΣΙΑΣ ΝΥΝ ΑΝΤΙ∆ΗΜΑΡΧΟΥ

Σελ. 26-27
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ΤΟ BAGATELLE
και ο εμμονικός
αντιδήμαρχος



Editorial
Γιατί τα ιδιωτικά 
ΑΕΙ γίνονται λόγος 
για να παραλύει 
το κέντρο;

Τ
ο αποτέλεσµά τους µπο-
ρεί να µην κρίνει το πο-
λιτικό µέλλον της κυ-
βέρνησης,  ωστόσο, 

δύναται να καθορίσει την δυναµι-
κή της και να επηρεάσει την πο-
ρεία της. Ο πρωθυπουργός, όπως 
µεταφέρουν συνεργάτες του στην 
ΤΡ, δίνει µεγάλη σηµασία στην 
επιβεβαίωση της πολιτικής κυρι-
αρχίας της Ν∆ και γι’ αυτό έχει ζη-
τήσει από τώρα να ζεσταίνονται οι 
µηχανές του κοµµατικού µηχανι-
σµού. Ο ίδιος, άλλωστε, κινείται 
ήδη δε προεκλογικούς ρυθµούς 
µε περιοδείες σε περιοχές της Ατ-
τικής, οι οποίες σταδιακά θα πυ-
κνώσουν και θα επεκταθούν σε 
όλη τη χώρα.

Οι πυλώνες που θα 
στηθεί το αφήγηµα του 
Πρωθυπουργού 
Η χαλαρότητα µε την οποία αντι-
µετωπίζουν παραδοσιακά οι ψη-
φοφόροι τις ευρωεκλογές και η 
διάθεση του να στείλουν ανέξοδα 
µήνυµα στην εκάστοτε κυβέρνη-
ση, είναι οι µεγαλύτεροι κίνδυνοι 
για το κυβερνών κόµµα και γι’ αυτό 
«απαιτείται να πείσουµε τους πολί-
τες για την σηµασία που έχουν για 
την χώρα οι κάλπες της 9ης Ιου-
νίου», όπως τονίζει σε συνοµιλη-
τές του ο πρωθυπουργός. Το µή-
νυµα που στέλνει ο ίδιος είναι ότι 
καλούνται να επιλέξουν «ποιο εί-
ναι το κόµµα και ποια είναι η ηγε-
σία που µπορεί να εκπροσωπήσει 

καλύτερα την Ελλάδα στην Ευρώ-
πη, να κρατήσει ψηλά το αποτύπω-
µα της χώρας και ταυτόχρονα να 
φέρει και τα χρήµατα από την Ευ-
ρώπη τα οποία η πατρίδα µας δι-
καιούται». Πρόκειται για ένα τρί-
πτυχο στο οποίο ο ίδιος πιστεύει 
ότι έδωσε εξετάσεις την προηγού-
µενη τετραετία και πέτυχε για την 
χώρα πολύ σηµαντικά οφέλη. Η 
στρατηγική που χαράσσουν οι συ-
νεργάτες του κ. Μητσοτάκη περι-
λαµβάνει την υπενθύµιση τριών 
κοµβικών στιγµών για την χώρα 
και την κυβέρνηση. Την παρουσία 
όλης της ευρωπαϊκής ηγεσίας στο 
πλευρό του πρωθυπουργού στον 
Έβρο, όταν η χώρα δέχθηκε υβρι-
δική επίθεση από την Τουρκία µε 
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Η συζήτηση γύρω από την δηµιουργία των ιδιωτικών 
πανεπιστηµίων στην Ελλάδα και οι αντιδράσεις που 
εκφράζονται έχουν τεθεί από την αρχή τους σε λάθος 
βάση. Κυριαρχεί η άποψη ότι µε την δηµιουργία των 
ιδιωτικών πανεπιστηµιακών ιδρυµάτων θα φτάσουµε 
σε µία εκπαίδευση δύο ταχυτήτων. Πώς τεκµηριώνεται 
αυτό; Πολλοί ισχυρίζονται πως οι οικογένειες που 
έχουν χρήµατα, θα στέλνουν τα παιδιά τους στα 
ιδιωτικά πανεπιστήµια και άρα θα λαµβάνουν καλύτερη 
εκπαίδευση και παροχές, σε αντίθεση µε εκείνους που 
δεν έχουν την οικονοµική δυνατότητα να το κάνουν 
και εποµένως τα παιδιά τους θα πρέπει να φοιτούν στα 
δηµόσια πανεπιστήµια.
Αρχικά, ο τρόπος λειτουργίας των δηµόσιων 
πανεπιστηµίων στη χώρα µας είναι, ούτως ή άλλως, 
ανεξάρτητος. Εάν η πορεία που ακολουθούν τα 
ελληνικά ΑΕΙ -η πλειοψηφία αυτών- είναι καθοδική, 
αυτό δεν οφείλεται στην ύπαρξη αντίστοιχων ιδιωτικών 
στην Ελλάδα, αλλά σε σειρά άλλων λόγων που έχουν 
εντοπιστεί στο µακρινό παρελθόν. 
Κοµµατισµός, καταλήψεις, αδιαφάνεια, και συντεχνίες, 
βρίσκονται στο τραπέζι χρόνια τώρα µαζί µε την 
κακοδιαχείριση στα δηµόσια πανεπιστήµια. 
Προφανώς, δεν ευθύνεται για αυτό η ιδιωτική παιδεία, 
η οποία παραµένει ως ζητούµενο στην Ελλάδα. 
Αντίστοιχα, είτε υπάρξουν στη χώρα µας, είτε όχι τα 
ιδιωτικά πανεπιστήµια, αποτελεί ευθύνη της Πολιτείας 
να φτιάξει τα δηµόσια και να τα ωθήσει σε υψηλότερα 
επίπεδα κατάταξης στις διεθνείς κλίµακες αξιολόγησης.
Θετικά µπορεί να υπάρχουν, αν τα πανεπιστήµια που 
θα έρθουν στην Ελλάδα λειτουργήσουν φυσικά µε 
προϋποθέσεις. ∆ηλαδή, να είναι πανεπιστήµια πρώτης 
γραµµής µε παραρτήµατα αντίστοιχα της χώρας 
προσέλευσής τους. 
Αυτό από µόνο του θα βελτιώσει το brand της Ελλάδας 
και φυσικά θα αποτελέσει έσοδο. Ας αναλογιστούµε 
τις χιλιάδες των φοιτητών που θα προτιµήσουν 
µακροπρόθεσµα την χώρα µας για να φοιτήσουν 3, 4 
ή 5 χρόνια. Η χώρα που υποτίθεται ότι έδωσε τα φώτα 
της στην παγκόσµια κοινότητα, προ 2.500 ετών, σήµερα 
κρατά κλειδωµένες τις πόρτες της σε αλλοδαπούς 
φοιτητές που δεν µιλούν ελληνικά µέχρι φέτος. Μην 
βλέπουµε µόνο το αρνητικό και µην µένουµε στις 
πορείες και τους κλειστούς δρόµους 
Στο άκουσµα της δηµιουργίας ιδιωτικών ΑΕΙ, ήδη 
υπάρχει αντίδραση από τα κρατικά πανεπιστήµια. 
Η ιατρική σχολή Κρήτης παρουσίασε το πρώτο 
αγγλόφωνο πρόγραµµά της, το οποίο έγινε ανάρπαστο. 
Ανταγωνισµός γόνιµος και ελπιδοφόρος. Οι θέσεις 
έκλεισαν την πρώτη µέρα έναρξης και µάλιστα οι 
φοιτητές από το Ντουµπάϊ, την Κίνα, αλλά και τις ΗΠΑ, 
ήταν αυτοί που µε τους ευρωπαίους κατέκλεισαν τις 
θέσεις. Όλα τα νοµίσµατα έχουν δυο όψεις.
Ας δούµε αυτή της εξέλιξης και του κέρδους µέσα από 
τον υγιή ανταγωνισµό.

ΠΟΛΙΤΙΚΗ/

Οι κάλπες που θα στηθούν τον Ιούνιο για την ανάδειξη 
των νέων µελών του Ευρωκοινοβουλίου, είναι
το µοναδικό εκλογικό ορόσηµο της δεύτερης τετραετίας 
του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Ρεπορτάζ: Γιάννης Καντέλης

Οι κάλπες που θα στηθούν τον Ιούνιο για την ανάδειξη 

το µοναδικό εκλογικό ορόσηµο της δεύτερης τετραετίας 
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τους µετανάστες στα σύνορα, τις 
πρωτοβουλίες του κ. Μητσοτά-
κη για την ευρωπαϊκή απάντηση 
στην κρίση της ενέργειας και της 
κλιµατικής κρίσης και βέβαια την 
επιτυχία του Ταµείου Ανάκαµψης 
το οποίο θα αποφέρει στην χώρα 
πόρους που ξεπερνούν τα 55 δισ. 
ευρώ. Το κρίσιµο στοίχηµα για το 
Μέγαρο Μαξίµου, όµως, είναι η 
αντιµετώπιση των προβληµάτων 
της καθηµερινότητας τα οποία απα-
σχολούν τους πολίτες και θα καθο-
ρίσουν εν πολλοίς την ψήφο τους 
στις ευρωεκλογές. 

«Η κυβέρνηση θα κριθεί µε 
βάση το έργο που θα επιδείξει και 
την αποτελεσµατικότητα», σηµειώ-
νουν συνεργάτες του πρωθυπουρ-
γού, οι οποίοι προσθέτουν ότι τους 
έχει ζητήσει να «τρέξει» χωρίς κα-
θυστερήσεις το µεταρρυθµιστικό 
πρόγραµµα. 

«Η συνέπεια λόγων και πράξε-
ων είναι αυτή που χτίζει σχέσεις 
εµπιστοσύνης µε τους πολίτες», 
υποστηρίζει ο κ. Μητσοτάκης και 
σηµειώνει ότι ένας από τους λό-

γους της σαρωτικής νίκης της Ν∆ 
στις εθνικές εκλογές, ήταν η σχέ-
ση εµπιστοσύνης που υπάρχει µε 
την κοινωνία.

Ακρίβεια: Μέτρα στήριξης 
στα ευάλωτα νοικοκυριά 
Ο µεγάλος βραχνάς, όµως, είναι η 
ακρίβεια και στο τέλος της ηµέρας 
αυτό που καθορίζει κάθε εκλογική 
αναµέτρηση είναι η οικονοµία. Η 
κυβέρνηση επικεντρώνεται στην 
αντιµετώπισή της και συνεργάτες 
του πρωθυπουργού δεν αποκλεί-
ουν να υπάρξουν νέα µέτρα και 
παρεµβάσεις τους επόµενους µή-
νες τόσο για την στήριξη των πιο 
ευάλωτων νοικοκυριών, όσο και 
στην προσπάθεια αποκλιµάκω-
σης των τιµών. Η οικονοµία απο-

τελεί πρώτη προτεραιότητα για 
τον ίδιο και την κυβέρνηση, διό-
τι «αν δεν πηγαίνει καλά η οικονο-
µία, δεν θα υπάρχουν χρήµατα για 
κοινωνική πολιτική, για την υγεία, 
για την παιδεία, για την άµυνα, για 
την ασφάλεια» προσθέτει σε αυτή 
τη συζήτηση ο κ. Μητσοτάκης.

Ενέσεις τόνωσης στην 
ασφάλεια των πολιτών 
Το νούµερο δύο πρόβληµα που 
αποτυπώνεται στις µετρήσεις που 
κάνει το Μέγαρο Μαξίµου είναι 
η ασφάλεια. Η νέα ηγεσία του 
υπουργείου Προστασίας του Πολί-
τη είναι σε ανοιχτή γραµµή απευ-
θείας µε τον πρωθυπουργό, προ-
κειµένου η αστυνοµία να γίνει πιο 
«ορατή» από τους πολίτες και να 

δοθεί µεγάλο βάρος στην αστυ-
νόµευση. Στην εµπέδωση του αι-
σθήµατος ασφαλείας και επικρά-
τησης της νοµιµότητας εκτιµάται 
ότι θα συµβάλει και το νοµοσχέδιο 
του Γιώργου Φλωρίδη που περι-
λαµβάνει τις αλλαγές στον ποινικό 
κώδικα, µε τις οποίες αυστηροποι-
ούνται οι ποινές και η επιτάχυνση 
στην απονοµή της δικαιοσύνης.

Ευρωεκλογές: 
Το στοίχηµα για 
την ψήφο εµπιστοσύνης 
Στελέχη του Μεγάρου Μαξίµου 
και της οδού Πειραιώς αποφεύ-
γουν να θέσουν έναν πήχη για το 
αποτέλεσµα των ευρωεκλογών. 
Η επικρατούσα αίσθηση ότι η Ν∆ 
«παίζει µόνη της», όσον αφορά τη 

νίκη, είναι µία µεγάλη παγίδα που 
θέλουν να αποφύγουν. Όλες οι 
δηµοσκοπήσεις αποτυπώνουν της 
ισχυρή θέση της κυβερνητικής πα-
ράταξης και τον κατακερµατισµό 
των ποσοστών της αντιπολίτευσης. 
Σε κάθε περίπτωση, όµως, ένα πο-
σοστό που θα ξεπερνά το 34% εκτι-
µάται ότι θα αποτελεί επιβεβαίωση 
της πολιτικής κυριαρχίας της Ν∆, 
θα έχει ξεπεράσει το crash test της 
κάλπης και θα αποτελεί ψήφο 
εµπιστοσύνης για την συνέχιση 
των µεταρρυθµίσεων και του κυ-
βερνητικού προγράµµατος µέχρι 
το τέλος της τετραετίας.

 Ο κ. Μητσοτάκης έχει ήδη κη-
ρύξει άτυπα τον προεκλογικό αγώ-
να µε επισκέψεις σε περιοχές της 
Αττικής. Την περασµένη εβδοµά-
δα βρέθηκε σε Γαλάτσι και Αγία 
Παρασκευή, όπου µίλησε σε πο-
λίτες. Στην δεύτερη περίπτωση τον 
εκλογικό αέρα ενίσχυσε η παρου-
σία του Ολυµπιονίκη της άρσης βα-
ρών, Πύρρου ∆ήµα, ο οποίος έχει 
«κλειδώσει» για το ευρωψηφοδέλ-
τιο, ενώ παρών ήταν και ο καθη-
γητής Ναπολέων Μαραβέγιας, ο 
οποίος διεκδικεί, επίσης, µία θέ-
ση σε αυτό. Σύµφωνα µε πληρο-
φορίες, ο Πρωθυπουργός το επό-
µενο διάστηµα θα βρίσκεται όλο 
και πιο συχνά εκτός του Μεγάρου 
Μαξίµου, πραγµατοποιώντας µίνι 
περιοδείες. Στόχος είναι να κάνει 
εξορµήσεις, αν το επιτρέπει το πρό-
γραµµα, ακόµα και µια φορά την 
εβδοµάδα, αλλά σε κάθε περίπτω-
ση 2-3 φορές τον µήνα και οι συ-
νεργάτες του ήδη διαµορφώνουν 
αναλόγως την ατζέντα. Στις 31 Ια-
νουαρίου σχεδιάζει να δώσει το πα-
ρών στα εγκαίνια της Αµβρακίας 
Οδού, που βάζει τέλος στην ταλαι-
πωρία των µετακινήσεων µεταξύ 
Λευκάδας και Πρέβεζας. Αµέσως 
µετά τα εγκαίνια, θα βρεθεί σε κά-
ποια κοντινή περιοχή, ενώ µε τον 
ίδιο τρόπο θα συνοδεύει και υπο-
χρεώσεις του εντός Αττικής.

Το 2024 θα είναι ένα ορόση-
µο στην ιστορία της Ν∆, καθώς 
φέτος συµπληρώνονται 50 χρό-
νια από την ίδρυση της παράταξης 
που έβαλε τη χώρα στην Ενωµέ-
νη Ευρώπη και υπήρξε πρωτοπό-
ρα στην ευρωπαϊκή της πορεία. Τα 
γενέθλια θα συνδυαστούν µε το 
συνέδριο του κόµµατος την Άνοι-
ξη, στο οποίο θα σηµάνει και επί-
σηµα η έναρξη της προεκλογικής 
εκστρατείας. 

Ο µεγάλος βραχνάς, όµως, είναι η ακρίβεια και στο τέλος της ηµέρας αυτό 
που καθορίζει κάθε εκλογική αναµέτρηση είναι η οικονοµία. Η κυβέρνηση 

επικεντρώνεται στην αντιµετώπισή της και συνεργάτες του πρωθυπουργού δεν 
αποκλείουν να υπάρξουν νέα µέτρα και παρεµβάσεις τους επόµενους µήνες
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Ένα θέµα που αφορά µια µικρή µερίδα του πληθυσµού, 
ήρθε  να παραµερίσει όλα τ’ άλλα προβλήµατα επιβίωσης

Του ∆ηµήτρη Καµπουράκη

Σάββατο 20 & Κυριακή 21 Ιανουαρίου 2024

Θ
α µπορούσε να το πει 
κανείς και πολιτική δι-
αστροφή. Επί βδοµά-
δες, ίσως και µήνες, το 

100% του ελληνικού πληθυσµού 
ασχολείται µονοθεµατικά µε ένα 
ζήτηµα που αφορά το 1% ή το 2%. 
Με τον γάµο των οµόφυλων ζευγα-
ριών και µε τους όρους τεκνοθεσί-
ας σ’ αυτούς τους γάµους. Θα πουν 
κάποιοι ότι πρόκειται για θέµα αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων, άρα είναι 
λογικό να απασχολεί όλη την κοι-
νωνία και όχι µόνο το τµήµα της 
που έχει άµεσο συµφέρον. Σύµφω-
νοι, αλλά πάλι δείχνουµε όλοι µας 
υπερβολικό ζήλο για το ζήτηµα, ζή-
λο ανεξήγητο όταν υπάρχουν άλλα 
τεράστια προβλήµατα που µας τα-
λανίζουν καθηµερινά και τα προ-
σπερνάµε σχεδόν ασχολίαστα. 

Αναταράξεις 
και στην Αξιωµατική 
αντιπολίτευση 
Το ίδιο το κυβερνών κόµµα που 
άντεξε και βγήκε αλώβητο από 
παρακολουθήσεις και συγκρού-
σεις τρένων, από πληµµύρες, φω-
τιές και χιονιάδες, κινδυνεύει σή-

µερα να πνιγεί σε µια κουταλιά 
νερό εξαιτίας αυτού του σχεδί-
ου που αφορά τα οµόφυλα ζευγά-
ρια. Η Κεντρική Επιτροπή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το ίδιο. Για ένα ζήτηµα στο 
οποίο όλοι εκεί µέσα συµφωνούν 
επί της ουσίας, έγιναν µαλλιά κου-
βάρια µέσα στην συνεδρίασή τους 
για την πολιτική τακτική που πρέ-
πει να ακολουθήσουν. Έφτασαν να 
τσακωθούν ο Κασσελάκης µε τον 
Πολάκη -να διαρραγεί, δηλαδή, ως 
και η ηγετική οµάδα του κόµµατος-. 
Αλλά και στην Ν∆, εξαιτίας αυτής 
της ιστορίας, φούντωσε η φιλολο-
γία µήπως ετοιµάζεται άλλο κόµ-
µα στα δεξιά της κυβερνώσας πα-
ράταξης.

Ένας παρατηρητής εκτός των 
τειχών, θα έµενε κατάπληκτος. 
Εντάξει, τα δικαιώµατα των οµοφυ-
λόφιλων και ειδικότερα των οµό-
φυλων ζευγαριών, δεν είναι προ-
φανώς αµελητέα υπόθεση, όµως, 
αντικειµενικά δεν µπορεί να έχει 
το ίδιο βάρος µε την απόγνωση που 
νιώθει ο κάθε νοικοκύρης όταν πά-
ει στο σούπερ µάρκετ και βλέπει τις 
τιµές στα ράφια ανεβασµένες. Ού-
τε µε το πρόβληµα που έχουν τα 

καινούρια ζευγάρια που ψάχνουν 
για σπίτι και ανακαλύπτουν πως 
πρέπει να δίνουν τον έναν από τους 
δύο µισθούς για το νοίκι ενός δυα-
ριού. Πλην, η κυβέρνηση του Μη-
τσοτάκη δεν δείχνει να επηρεά-
ζεται διόλου απ’ αυτά τα µεγάλα 
προβλήµατα διαβίωσης, αλλά να 
ταράζεται συθέµελα από το θέµα 
του γάµου των οµόφυλων. Μυστή-
ρια πράγµατα. 

Υποθέτω ότι ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης το ‘χει πια µετανιώσει 
που άνοιξε µόνος του αυτό το θέ-
µα. Το έκανε διότι η συζήτηση είχε 
ήδη απλωθεί επικίνδυνα στα µέσα 
ενηµέρωσης και στα social media, 

µε τους διάφορους παράγοντες της 
Ν∆ να τάσσονται ανοικτά υπέρ ή 
εναντίον ενός νοµοσχεδίου που 
κανένας δεν ήξερε  και µέχρι  και 
τώρα δεν ξέρει τι ακριβώς θα θε-
σπίζει. Θεωρητικά, ορθώς έπραξε 
ο Μητσοτάκης όταν αποφάσισε να 
ξεκαθαρίσει το παιχνίδι και να επι-
ταχύνει την ψηφοφορία, πλην και 
πάλι το τοπίο δεν έγινε πιο ευκρι-
νές. Ή µάλλον, τα πράγµατα έγι-
ναν καθαρότερα, αλλά όχι ευτυχέ-
στερα για τον πρωθυπουργό. Ήδη, 
ένας πρώην πρωθυπουργός, µερι-
κοί υπουργοί και υφυπουργοί και 
κάµποσοι (περί τους 20) βουλευ-
τές του, δηλώνουν από βαθύ προ-
βληµατισµό µέχρι κάθετη άρνηση 
να υπερψηφίσουν. Μια απόπειρα 
του πρωθυπουργού να αποποινι-
κοποιήσει πολιτικά την αποχή από 

ΑΝΑΛΥΣΗ/

Υποθέτω 
ότι ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης το ‘χει 
πια µετανιώσει 
που άνοιξε µόνος του 
αυτό το θέµα

Ο ΓΑΜΟΣ ΤΩΝ ΟΜΟΦΥΛΩΝ, 
Η ΤΕΚΝΟΘΕΣΙΑ, ΤΟ ΜΑΣΑΖ, 
ΟΙ ΕΣΩΚΟΜΜΑΤΙΚΕΣ 
ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΕΙΣ 



την ψηφοφορία όσων διαφωνούν, 
τελικά κατέληξε µπούµερανγκ και 
τραβήχτηκε πίσω άρον-άρον. 

Η αντιπολίτευση ήδη φωνά-
ζει ότι επέρχεται πολιτική κρίση 
στην κυβέρνηση µε απώλειες στα 
δεξιά της, αν και παράλληλα αντί-
στοιχη πολιτική κρίση εµφανίζεται 
και στο εσωτερικό των κοµµάτων 
που δεν κυβερνούν και άρα θεω-
ρητικά έπρεπε να έχουν ευκολότε-
ρη αποστολή. Και όµως, δεν είναι 
έτσι. Όλοι, πλην του Βελόπουλου 
και της ΝΙΚΗΣ, έβαλαν τελικά 
έναν µπελά στο κεφάλι τους. Λογι-
κό είναι. Στις δηµοσκοπήσεις φαί-
νεται καθαρά ότι η κοινωνία είναι 
διχασµένη απέναντι στον γάµο, 
µε ελαφρά υπεροχή της άρνησης, 
ενώ στο ζήτηµα της τεκνοθεσίας 
µόνο ένα µικρό µέρος των Ελλή-

νων το θεωρεί αποδεκτό. Επειδή, 
όµως, πρόκειται για θέµα ανθρω-
πίνων δικαιωµάτων που δεν µπαί-
νει στους κανόνες της πλειοψηφίας 
και της µειοψηφίας, η ψήφιση του 
γάµου είναι δεδοµένη. Το δε θέµα 
της τεκνοθεσίας, αν και προτείνεται 
µια µέση και κατά βάση συντηρη-
τική λύση µακριά από παρένθετες 
µητέρες, πάλι παρατηρούνται φαι-
νόµενα διχασµού. 

Το πολιτικό κόστος 
και οι διαφωνούντες 
Η γενική εικόνα του πολιτικού µας 
συστήµατος, είναι να σέρνει από 
την µύτη ένα θέµα που αγγίζει µια 
µικρότατη µερίδα της κοινωνίας 
µας. Και µόνο η εικόνα των βου-
λευτών της Ν∆ να µαζεύονται κα-
τά οµάδες και να δέχονται «µασάζ» 

από τον Άδωνη και τον Σκέρτσο, 
είναι αν όχι αλλόκοτη, αρκούντως 
αστεία. Ο διάλογος ποτέ δεν έβλα-
ψε κανένα κόµµα και καµιά οµάδα, 
πλην αυτό το µασάζ κατέληξε να γί-
νει µια προσχηµατική δραστηρι-
ότητα για τους περισσότερους απ’ 
όσους πήραν µέρος. Για όσους 
γνωρίζουν το ρεπορτάζ και τα δε-
δοµένα στο εσωτερικό της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Ν∆, οι 
περισσότεροι απ’ όσους διαφω-
νούν δεν το κάνουν για λόγους συ-
νείδησης, αλλά για λόγους πολιτι-
κού ακροατηρίου και προσωπικής 
πελατείας.

Κάποιοι από τους «επίφοβους» 
να καταψηφίσουν ανήκουν στην 
βαριά δεξιά πτέρυγα του κόµµα-
τος, δεν είναι ιδιαιτέρως αρεστοί 
στην σηµερινή ηγετική οµάδα, 

ούτε οι ίδιοι χαίρονται για την κε-
ντρώα εµφάνιση της κυβερνητι-
κής πολιτικής. Αυτοί πιστεύουν ότι 
ο Μητσοτάκης είναι πολύ κεντρώ-
ος, ο Μητσοτάκης πιστεύει γι’ αυ-
τούς ότι είναι πολύ δεξιοί και ότι 
µε την πρώτη ευκαιρία θα τον υπο-
νοµεύσουν, οπότε οι δρόµοι τους 
δεν συµβαδίζουν. Η καταψήφιση 
του νοµοσχεδίου απ’ αυτούς είναι 
µια υπενθύµιση στον Κυριάκο ότι 
υπάρχει και ∆εξιά, Καραµανλική, 
ή Σαµαρική Νέα ∆ηµοκρατία. 

Παραλλήλως, οι βουλευτές 
αυτοί απευθύνονται σε πολύ συ-
ντηρητικό ακροατήριο και έχουν 
οργανικούς δεσµούς µε την εκκλη-

σία, το ποίµνιό της, αλλά και µε µο-
ναστήρια. Φοβούνται, λοιπόν, ότι 
το εκλογικό τους ακροατήριο, πα-
ρακινηµένο από φοβίες και φανα-
τικές αντιλήψεις, θα καταψηφίσει 
και τους ίδιους και το κόµµα τους, 
οπότε φροντίζουν να πάρουν απο-
στάσεις από τον γάµο των οµόφυ-
λων ζευγαριών. Έτσι και αλλιώς, 
µέσα στην ελληνική κοινωνία οι 
διαφωνούντες είναι περισσότεροι 
απ’ αυτούς που συµφωνούν, οπό-
τε έχουν την αίσθηση ότι η άρνησή 
τους εκφράζει την κοινωνική πλει-
οψηφία. Βεβαίως, οι πολιτικοί δεν 
είναι µόνο για να σέρνονται από το 
εκλογικό κοινό, ενίοτε θα έπρεπε 
να έχουν και µια παιδευτική δρα-
στηριότητα απέναντι στους ψηφο-
φόρους. 

Τέλος πάντων, όλα τα κόµµα-
τα λίγο ως πολύ έχουν εσωτερικό 
θέµα µε το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο, η Ν∆ όµως έχει το µεγαλύτε-
ρο. ∆εν ξέρει κανείς πόσοι βου-
λευτές της θα καταψηφίσουν και 
πόσοι θα επιλέξουν την αποχή, 
αλλά η υπερψήφισή του θεωρεί-
ται δεδοµένη και µε µεγάλη πλει-
οψηφία, αφού θα το ψηφίσουν το 
ΠΑΣΟΚ, ο ΣΥΡΙΖΑ, και η Πλεύ-
ση Ελευθερίας. Μυστήρια είναι η 
θέση του ΚΚΕ, το οποίο παραδο-
σιακά παρουσιάζει µια ιδιόρρυθ-
µη οµοφοβία, που ειδικά αυτή την 
περίοδο δεν θα του βγει σε καλό, 
καθώς βρίσκεται σε δηµοσκοπική 
άνοδο. Αν πάντως κάτι έχει αξία, 
πέραν της ίδιας της µεταρρύθµι-
σης που τακτοποιεί µια εκκρεµότη-
τα χρόνων, ειδικά στο ζήτηµα των 
παιδιών, είναι η πιθανότητα να συ-
γκροτηθεί εξαιτίας του νοµοσχε-
δίου αυτού µια πιο συγκροτηµένη 
και διαρκής δεξιά εσωκοµµατική 
αντιπολίτευση, που πλέον  θα τα-
λαιπωρεί µόνιµα τον Μητσοτάκη. 
Και αν υπάρξει, ποιον θα έχει για 
αρχηγό… 
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Στις δηµοσκοπήσεις 
φαίνεται καθαρά 

ότι η κοινωνία είναι 
διχασµένη απέναντι 

στον γάµο
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Ο
κ. Κασσελάκης γί-
νεται στόχος κριτι-
κής βουλευτών για-
τί οι προσδοκίες τους 

έχουν διαψευστεί πέντε µήνες µε-
τά την εκλογή του στην αρχηγία και 
δεν βλέπουν το φως στο τούνελ της  
ανάκαµψης του κόµµατος. Έτσι στις 
Σπέτσες ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ  
θα πρέπει να επιδοθεί σε αποδοτι-
κό  πολιτικό “µασάζ”, ώστε να τους 
πείσει ξανά, πως είναι ο καταλληλό-
τερος να οδηγήσει το κόµµα στις ευ-
ρωεκλογές.

∆ύσκολο το εγχείρηµα, για-
τί ήδη ο Στέφανος Κασσελάκης 
έχει δώσει πολλά δείγµατα γραφής 

που δεν «κουµπώνουν» µε τις ελπί-
δες και τις προσδοκίες τους. Ακόµα 
και έτσι, το τριήµερο µπορεί να εξε-
λιχθεί σε ευχάριστο για τους βου-
λευτές, αν ξεχάσουν για λίγο τις αµ-
φιβολίες τους και απολαύσουν τη 
φιλοξενία του προέδρου τους, που  
πληρώνει τη διαµονή τους -80 ευ-
ρώ τη βραδιά-  τα γεύµατα και τα 
δείπνα, για να συναναστραφεί µαζί 
τους, να τους γνωρίσει, να τον γνω-
ρίσουν καλύτερα. 

      
Πρώτος στην εσωστρέφεια 
ο ΣΥΡΙΖΑ
Η εσωστρέφεια όµως που επικρα-
τεί στο ΣΥΡΙΖΑ είναι προϊόν, κυ-
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Σ ένα  τριήµερο, σύσφιξης σχέσεων και πολιτικής ζύµωσης µε τους 
βουλευτές του, στις Σπέτσες προσβλέπει ο  Στέφανος Κασσελάκης, 
αλλά στην Κ.Ο. ολοένα και περισσότεροι γκρινιάζουν για τις 
αρρυθµίες που παρατηρούνται στο κόµµα, την έλλειψη στρατηγικής 
και ταυτότητας,  δείχνοντας ανοιχτά πια τον πρόεδρο.

Γράφει ο: Ανδρέας Κωνσταντάτος

«Aπό τις Σπέτσες 
με αγάπη», 

Στέφανος



ρίως δικών του πρωτοβουλιών και 
συµπεριφοράς. Η πρόταση για  συ-
νεδρίαση  της ΚΟ στις Σπέτσες που   
αιφνιδίασε τους βουλευτές, αντιµε-
τωπίστηκε µε ειρωνικά χαµόγελα  
και µε αρνήσεις.

Η πρόταση νόµου για χωρισµό 
Εκκλησίας-Κράτους ήρθε από το 
πουθενά, τη  στιγµή που το κόµµα 
βρίσκεται πληγωµένο από τις αντι-
φατικές πρωτοβουλίες του προέ-
δρου του για να φέρει νέες φουρ-
τούνες.

Ο τραγέλαφος µε το γάµο των 
οµόφυλων ζευγαριών και τα µπρος 
- πίσω στην κοµµατική πειθαρχία, 
ενίσχυσαν την αίσθηση πως το 

κόµµα δεν βρίσκεται σε χέρια  ηγέ-
τη  που γνωρίζει  τι ζητά και πως να 
το κάνει, αλλά σε χέρια ανθρώπων 
που σέρνονται αναποφάσιστοι από 
την καθηµερινότητα, ρίχνοντας λάδι  
στη φωτιά της εσωστρέφειας.

Ο καυγάς µε τον Πολάκη δεν εί-
ναι ήσσονος σηµασίας ζήτηµα για 
τον ΣΥΡΙΖΑ καθώς µπορεί να οδη-
γήσει τον κρητικό πολιτικό σε άρση 
της στήριξης, του ίδιου του πολιτικού 
του τέκνου. Και έχει τον τρόπο του 

µέσα από  τα social media  να δηµι-
ουργεί εντυπώσεις. 

Ο γάµος των οµόφυλων αλ-
λά και το αλαλούµ  µε την κοµµα-
τική πειθαρχία φέρνει τα αντίθετα 
από τα προσδοκώµενα αποτελέσµα-
τα,  καθώς ως ζήτηµα θα έπρεπε να 
ενώνει το ΣΥΡΙΖΑ αντί να τον δι-
αιρεί. Ανάσα  για τον Κασσελάκη 
αποτελεί πως το καυτό ζήτηµα του 
πολιτικου γάµου και η τεκνοθεσία 
προκαλεί προβλήµατα και στο ΠΑ-
ΣΟΚ και τη Ν∆.

Αντιδρούν 
για να επιβιώσουν
Ας κάνουµε µια παρένθεση, καθώς  
πολλοί µπορεί να αναρωτιούνται, 
γιατί τόσος θόρυβος τώρα, αφού 
ο γάµος των οµόφυλων ζευγαριών  
υπήρξε στα προεκλογικά προγράµ-
µατα και των τριών κοµµάτων. Και 
οι βουλευτές εκλέχτηκαν µε βάση 
αυτά τα προγράµµατα τον περασµέ-
νο Ιούνιο. 

Τι µύγα
τους τσίµπησε ξαφνικά ;  
Η µύγα λέγεται πολιτικό κόστος. Οι 
βουλευτές της Ν∆ και όχι µόνο,  που 
αντιδρούν, εκλέγονται και µε ψή-
φους οµάδων που δεν επιθυµούν 
τοµές που διαταράσσουν την αντί-
ληψη τους για τους οµοφυλοφίλους  
ή για άλλες µειοψηφίες. Εκλέγονται 
µε τις ψήφους των θρησκευόµενων, 
των συντηρητικών ψηφοφόρων, 
της Εκκλησίας που µε τους ιεράρ-
χες  και τους ιερείς της κινεί τις ροές 
των πιστών στις κάλπες. Είναι αυτοί 
που τους εξέλεξαν πέρσι και σ αυ-
τούς προσβλέπουν να διατηρήσουν 
τη θέση τους στη Βουλή.

Ενδεικτικός είναι ο διάλογος  
κατά το νεοδηµοκρατικό “µασάζ” 
στην Πειραιώς, όταν ο βουλευτής 
Επικρατείας Γιώργος Σταµάτης τό-
νισε ότι, ενώ σέβεται απολύτως τους 
βουλευτές που εκλέγονται µε σταυ-
ρό, είπε πως  το νοµοσχέδιο είναι 
µισό, καθώς θα έπρεπε να περιλαµ-
βάνει και το δικαίωµα στην υποβο-
ηθούµενη αναπαραγωγή. «Θα πώ 
στον πρόεδρο την επόµενη φορά να 
σε κατεβάσει µε σταυρό», του απά-
ντησε ο βουλευτής Θεσπρωτίας Βα-
σίλης Γιόγιακας.

Έχουν και αυτοί την  αγωνία 
τους. Βλέπουν πάντα το δέντρο, που 
είναι η επανεκλογή τους και όχι το 
δάσος .

Χάθηκε µια ευκαιρία 
για την αριστερά
Αλλά ας επανέλθουµε στην κε-
ντροαριστερή γειτονιά, που ενώ θα 
έπρεπε να είναι “καβάλα στο άλο-
γο” καθώς  τα δικαιώµατα των οµό-
φυλων ζευγαριών αποτελούν  ταυ-
τοτική θέση της, όπως  σε όλη την 
Ευρώπη,  το κατέστησε,, τόσο ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ όσο και το ΠΑΣΟΚ, εσωτε-
ρικό πρόβληµα της, προσφέροντας  
αναπάντεχα “δώρα” στην κυβέρ-
νηση που έχει τις ισχυρότερες αντι-
δράσεις  στην ΚΟ της.

∆εν είναι µόνο πως η πολιτική 
“ανταρσία” των “γαλάζιων” βουλευ-
τών  υποβαθµίζεται αφου υπάρχουν 
ανάλογες αντιδράσεις και στην αρι-
στερά, είναι ο αντιπερισπασµός που 
προκαλείται στην κοινή γνώµη, από 
το µεγάλο πρόβληµα της ακρίβειας. 

Τα κόµµατα, Ν∆- ΠΑΣΟΚ-ΣΥ-
ΡΙΖΑ ασχολούνται µε τα εσωκοµµα-
τικά τους προβλήµατα για τον πολιτι-

κό  γάµο των οµόφυλων ζευγαριών 
και δινουν  καθηµερινή τροφή στα 
µέσα ενηµέρωσης τα οποία αφιε-
ρώνουν τεράστιο από το χρόνο τους, 
στους καυγάδες τους,  σε µια περίο-
δο που ο  καταναλωτής το σκέφτεται 
πολύ πριν µπει  στο σούπερ µάρκετ.

Στις δηµοσκοπήσεις πρώτο θέ-
µα έρχεται  η ακρίβεια και δεύτερο 
η ασφάλεια των πολιτών, αλλά στις 
δηµόσιες συζητήσεις των βουλευ-
τών  στα τηλεπαράθυρα κυριαρχεί 
ο γάµος των οµόφυλων ζευγαριών.  
∆εν υπάρχει δηµοσκόπηση που να 
αναδεικνύει  ως προτεραιότητα των 
πολιτών τον γάµο αλλα τα προβλη-
µατα της καθηµερινότητας τους, που 
επιδεινώνονται µε την ακρίβεια.

O κ. Κασσελάκης που  έχει και 
προσωπικό ζήτηµα για την αναγνώ-
ριση του γάµου του, το έχει αναγά-
γει σε προτεραιότητα του κόµµατος 
του, ενώ ο κ. Ανδρουλάκης “πάτη-
σε για ακόµα µια φορά τα κορδόνια 
των παπουτσιών του”. 

 Είχε την ευκαιρία να κάνει ση-
µαία του,  την αδυναµία του πρω-
θυπουργού να  “κουµαντάρει” την 
Κ.Ο. του  και να εµφανιστεί ως η 
αξιόπιστη πολιτική δύναµη που 
µπορεί να περάσει ένα νοµοσχέδιο, 
που το ΠΑΣΟΚ το έχει ήδη  στο 
πρόγραµµα του. 

Όλα αυτά θα ήταν κωµικά και 
θα γελάγαµε, που οι πάντες  συζη-
τούν και αναλίσκονται σ ένα θέµα 
που δεν επηρεάζει σε τιποτα τη συ-
ντριπτικότατη πλειοψηφία των ελ-
λήνων,  αν η ακρίβεια, την οποία 
απέτυχε αντιµετωπίσει µέχρι στιγ-
µής η κυβέρνηση Μητσοτάκη,  δεν  
έκανε ακόµα πιο φτωχούς τους έλ-
ληνες . 
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Ο 
βουλευτής ΠΑΣΟΚ 
Ανατολικής Αττικής, 
Μανώλης Χριστοδου-
λάκης στην αποκλει-

στική συνέντευξη που δίνει στην 
Today Press, απαντά για όλα. Για 
τον πήχη του ΠΑΣΟΚ στις επικείµε-
νες ευρωεκλογές, για τον γάµο των 
οµόφυλων ζευγαριών, για τις ανά-
γκες της εκλογικής του περιφέρειας 
-της Ανατολικής Αττικής- ενώ εξα-
πολύει δριµύτατη κριτική στη µέχρι 
σήµερα διακυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας, επιρρίπτοντάς της αλαζο-
νεία,  προχειρότητα και ρητορική χα-
µηλών προσδοκιών.
 

Σε λίγους µήνες έχουµε ευ-
ρωεκλογές. Με ποιο αποτέ-
λεσµα θα ήσασταν ικανοποι-
ηµένος για την πορεία του 
ΠΑΣΟΚ;
Υπάρχει ένας πολιτικός και ένας 
εκλογικός πήχης. Οι επικείµενες 
ευρωεκλογές δεν επιδιώκουµε να 
είναι µονάχα µία στείρα µάχη σε 
επίπεδο ποσοστών, αλλά µία βαθιά 
ιδεολογικοπολιτική µάχη. Το ΠΑ-
ΣΟΚ ανήκει στην Οµάδα των Ευ-
ρωπαίων Σοσιαλιστών και συνεπώς 
καθήκον µας είναι να µεταφέρουµε 
στην Ελλάδα το πραγµατικό διακύ-
βευµα των Ευρωεκλογών: Να ορ-
θωθεί ένα «προοδευτικό τείχος» 
απέναντι στην άνοδο της ακροδεξι-
άς και να λειτουργήσουµε ως πολλα-
πλασιαστές µίας πολιτικής ατζέντας 
µε βαθύ κοινωνικό και περιβαλλο-
ντικό πρόσηµο. Από εκεί και πέρα, 
ο ρεαλιστικός εκλογικός µας στόχος 
είναι να δηµιουργήσουµε τις συνθή-
κες εκείνες ανατροπής των υφιστά-
µενων πολιτικών συσχετισµών, να 
επιφέρουµε ακόµα µία καθοριστική 

ρωγµή στην ψευδαίσθηση πολιτικής 
κυριαρχίας στη Ν∆. Και κυρίως, να 
διαµορφωθεί ένας κοινωνικός συ-
σχετισµός προς όφελος του ΠΑ-
ΣΟΚ τέτοιος, έτσι ώστε ενόψει των 
επόµενων εθνικών εκλογών, να 
µπορούµε να πούµε πειστικά πως 
το ΠΑΣΟΚ δεν επιδιώκει απλώς να 
είναι µία δύναµη χρήσιµης αντιπο-
λίτευσης. Επιδιώκει να αποτελέσει 
την ρεαλιστική αντιπρόταση διακυ-
βέρνησης του τόπου έναντι της Ν∆.
 

Ποιες κινήσεις πρέπει να 
κάνει το ΠΑΣΟΚ για να διεκ-
δικήσει κυβερνησιµότητα; Η 
ερώτηση αφορά και στις προ-
γραµµατικές του θέσεις, ενδε-
χοµένως και σε διεύρυνση και 
προσέλκυση νέων ή υφιστάµε-
νων έµπειρων στελεχών από 
φίλα προσκείµενους πολιτι-
κούς χώρους.
Η απόκτηση «κυβερνησιµότητας» 
δεν είναι µία εύκολη και µαγική 
συνταγή που την εκτελείς και σου 
φέρνει εύκολα το αποτέλεσµα που 
προσδοκάς. Το ΠΑΣΟΚ επιδιώκει 
την οικοδόµηση σχέσεων εµπιστο-
σύνης µε τους πολίτες µε όρους αξι-
οπιστίας και διαφάνειας. Είµαστε 
ένα κόµµα και ξεκάθαρη ιδεολογι-
κή ταυτότητα, µε ξεκάθαρο πολιτικό 
πρόταγµα που υπηρετείται αταλά-
ντευτα από τον Πρόεδρο µέχρι τους 
βουλευτές, τα στελέχη και τη βάση 
του κόµµατός µας. Προβάλλουµε σε 
κάθε ευκαιρία τις προγραµµατικές 
µας θέσεις για µία σειρά από ζητή-
µατα, όπως είναι η οικονοµία και η 
ακρίβεια, το ιδιωτικό χρέος, η υγεία, 
η παιδεία, η εργασία, η ασφάλεια, η 
πολιτική προστασία. Με βάση αυτές 
τις θέσεις απευθυνόµαστε στο σύνο-
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Οι επικείµενες 
ευρωεκλογές δεν 
επιδιώκουµε να 
είναι µονάχα µία 
στείρα µάχη σε 
επίπεδο ποσοστών, 
αλλά µία βαθιά 
ιδεολογικοπολιτική 
µάχη. Το ΠΑΣΟΚ 
ανήκει στην Οµάδα 
των Ευρωπαίων 
Σοσιαλιστών και 
συνεπώς καθήκον 
µας είναι να 
µεταφέρουµε στην 
Ελλάδα το πραγµατικό 
διακύβευµα των 
Ευρωεκλογών

ΜΑΝΩΛΗΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ:
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΠΑΣΟΚ ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

Να πείσουμε τους Έλληνες 
ότι αξίζουμε καλύτερα από 
την καθήλωση και το τέλμα

Tης 
Μάρθας 
Λεκκάκου



λο των συµπολιτών µας που αισθάνονται ότι 
βρίσκονται κοντά στην δηµοκρατική προοδευ-
τική παράταξη και µε βάση αυτές επιδιώκου-
µε ένα «δηµοκρατικό εγερτήριο» από τα κάτω, 
το οποίο απευθύνεται σε εκείνους που είναι 
αποστασιοποιηµένοι, που αισθάνονται ότι δεν 
έχουν πολιτική έκφραση, ή είναι εγκλωβισµέ-
νοι σε άλλα πολιτικά κόµµατα ή σχήµατα.
 

Ποια είναι η άποψή σας για τους γά-
µους στα οµόφυλα ζευγάρια και την τε-
κνοθεσία;
Καταρχάς µιλάµε για ένα σχέδιο νόµου που 
ακόµη δεν έχουµε δει. Αλλά αυτό που βλέπου-
µε είναι µία άνευ προηγούµενου µικροκοµµα-
τική εργαλειοποίηση ενός µείζονος ζητήµατος 
ανθρωπίνων δικαιωµάτων από την κυβερνη-
τική πλειοψηφία. Ο κ. Μητσοτάκης φοράει 
το προσωπείο του προοδευτισµού, όµως δεν 
διαθέτει την αναγκαία πυγµή να ελέγξει εί-
τε τον πρώην πρωθυπουργό Αντώνη Σαµα-
ρά, είτε υπουργούς και βουλευτές της Ν∆. Ο 
κ. Μητσοτάκης είναι έρµαιο των οπισθοδρο-
µικών θυλάκων του κόµµατός του και «βγάζει 
τον δίσκο» της στήριξης στα υπόλοιπα κόµµα-
τα της αντιπολίτευσης. Τους προτρέπει να «πά-
νε στην τουαλέτα» εφόσον διαφωνούν, όταν ο 
ίδιος το 2015 έλεγε πως ο βουλευτής «πρέπει 
να έχει το θάρρος της γνώµης του». Ως ΠΑ-
ΣΟΚ δεν χρειαζόµαστε «φροντιστηριακά µα-
θήµατα» για τα ανθρώπινα δικαιώµατα και 
δεν υπολογίζουµε µικροκοµµατικούς συσχε-
τισµούς και αριθµητικές. Τασσόµαστε επί της 
αρχής θετικά στο ζήτηµα της ισότητας του γά-
µου και θα περιµένουµε και την τελική µορφή 

του σχεδίου νόµου που θα φέρει η κυβέρνηση 
στη Βουλή, ώστε να διασφαλίσουµε ότι αυτό 
που ψηφίζουµε θα εµπεδώσει αποτελεσµατι-
κά τόσο την ισότητα στον γάµο, όσο και τα δι-
καιώµατα του παιδιού.
 

Είστε βουλευτής της Ανατολικής Ατ-
τικής. Ποια θεωρείτε ότι είναι τα µεγά-
λα στοιχήµατα της εκλογικής σας περι-
φέρειας;
Το µεγαλύτερο στοίχηµα για την Ανατολική 

Αττική είναι η «ορατότητά» της από την κεντρι-
κή εξουσία. Καθηµερινά αυτό που βιώνουν οι 
πολίτες της Ανατολικής Αττικής είναι ότι αντι-
µετωπίζονται ως πολίτες δεύτερης κατηγορίας, 
είτε στην ασφάλειά τους, είτε στις υπηρεσίες 
υγείας, στην εκπαίδευσή τους, στην µετακίνη-
σή τους. Θα σας αναφέρω 3 ενδεικτικά παρα-
δείγµατα:

Πρώτον, το έλλειµµα της αστυνόµευσης, 
όπου µε αλλεπάλληλες κοινοβουλευτικές µου 
ερωτήσεις προσπαθώ να αναδείξω τόσο τις 

ελλείψεις σε επιχειρησιακά µέσα και προσω-
πικό, όσο και το ότι η υφιστάµενη διάρθρωση 
των αστυνοµικών τµηµάτων αδυνατεί να κα-
λύψει τις πραγµατικές ανάγκες.

∆εύτερον, το έλλειµµα δηµόσιου γενικού 
νοσοκοµείου στην Ανατολική Αττική, µία πε-
ριοχή που σηµείωσε τη µεγαλύτερη πληθυσµι-
ακή άνοδο µε βάση την τελευταία απογραφή. 
Έφερα προσωπικά, µε επίκαιρη ερώτηση το 
θέµα στη Βουλή, αλλά η κυβέρνηση κωφεύει.

Και τρίτον, το πρόβληµα της διασυνδεσι-
µότητας της Ανατολικής Αττικής µε τα µεγάλα 
συγκοινωνιακά έργα. Τι µάθαµε τελευταία; 
Ότι η επέκταση του προαστιακού σιδηροδρό-
µου προς την Ραφήνα και το Λαύριο µετατί-
θεται χρονικά, παρά τις αρχικές υπουργικές 
δεσµεύσεις, είτε γιατί δεν υπάρχει χρηµατο-
δότηση, είτε γιατί άλλαξαν οι προτεραιότητες 
της Ν∆. Η Ανατολική Αττική είναι µία περι-
φέρεια µε δηµογραφική δυναµική και πλή-
θος αναπτυξιακών δυνατοτήτων, τις οποίες η 
κυβέρνηση επίµονα αγνοεί και υποβαθµίζει 
και την θυµάται µόνο όταν οι Υπουργοί και 
οι βουλευτές της θέλουν να κάνουν δηµόσι-
ες σχέσεις.

Ποια είναι η γνώµη σας για τη µέχρι 
σήµερα πορεία της διακυβέρνησης της 
Νέας ∆ηµοκρατίας;
Είναι µία διακυβέρνηση µε συνέχεια από τον 
Ιούλιο του 2019 και όχι τον Ιούλιο του 2023, 
όπως θέλουν µε επιµέλεια να µας πείσουν οι 
επικοινωνιακοί µηχανισµοί του Μαξίµου. Εί-
ναι µία κυβέρνηση που έχει αποτύχει πλήρως 
στο θέµα της ασφάλειας των πολιτών, είναι µία 
κυβέρνηση που ποδηγετεί σε κάθε ευκαιρία 
την αυτοδιοίκηση, µε τελευταίο παράδειγµα 
την αφαίρεση της «Ανάπλασης Α.Ε.» από τον 
∆ήµο Αθηναίων. Μέσα από ένα µείγµα αλα-
ζονείας και προχειρότητας προσπαθεί να συ-
γκαλύψει το σκάνδαλο των υποκλοπών και να 
µετριάσει τις ευθύνες που της αναλογούν στην 
τραγωδία των Τεµπών. Όµως η κυβέρνηση 
είναι αποτελεσµατική σε ένα µόνο πράγµα: 
Στην εξυπηρέτηση των ισχυρών και των λίγων 
µέσα από ένα συγκεντρωτικό και αυταρχικό 
µοντέλο εξουσίας που βαφτίζεται «πολυδιά-
στατος εκσυγχρονισµός». Κάθε λίγο και λι-
γάκι η κυβέρνηση εξαγγέλλει µέτρα κατά της 
ακρίβειας, τα οποία όµως δεν αποδίδουν, διό-
τι αυτό που την αφορά είναι η προστασία εκεί-
νων που αποκοµίζουν υπερκέρδη από το συ-
µπιεσµένο εισόδηµα των Ελλήνων πολιτών, 
που ενισχύεται υποτυπωδώς. Παράλληλα, µε-
ριµνά για την εδραίωση και εµβάθυνση των 
κοινωνικών ανισοτήτων, όπως φάνηκε εσχά-
τως µε την οριζόντια και άδικη φορολόγηση 
των ελεύθερων επαγγελµατιών, αλλά και µε 
τη διαιώνιση της στεγαστικής κρίσης, η οποία 
σταδιακά λαµβάνει επείγοντα χαρακτήρα. Σε 
όλα αυτά, η κυβέρνηση απαντά µε την πολι-
τική και την ρητορική των χαµηλών προσδο-
κιών, προσπαθώντας να πείσει τους Έλληνες 
πολίτες ότι «αυτή είναι η πραγµατικότητα και 
δεν αλλάζει, οπότε βολευτείτε µε αυτή». Κα-
θήκον µας είναι να τους πείσουµε ότι αξίζουν 
πολλά περισσότερα από την καθήλωση και το 
τέλµα. Ότι µπορούµε να πάµε καλύτερα.
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Α
ρχές του 1956, ο τότε 
πρωθυπουργός, Κων-
σταντίνος Καραµανλής, 
θέλοντας να επεκτείνει 

τον επιχειρηµατικό τοµέα των Ναυ-
πηγείων και να ιδρύσει έναν εθνικό 
φορέα αεροµεταφορέων, κάλεσε τα 
δύο µεγάλα εφοπλιστικά ονόµατα, 
τον Σταύρο Νιάρχο και τον Αριστοτέ-
λη Ωνάση και ζήτησε τη βοήθειά τους. 
Ο Νιάρχος, διαθέτοντας ήδη έναν ση-
µαντικό στόλο, επέλεξε να κινηθεί σε 
ασφαλή νερά και να παραµείνει στον 
χώρο της ποντοπόρας ναυτιλίας.

Ο Αριστοτέλης Ωνάσης ήταν τό-
τε 50 χρόνων, πήρε το ρίσκο να επεν-
δύσει στις αεροπορικές εταιρείες και 
ανέλαβε τις αεροπορικές µεταφορές, 
που ως τότε διαχειριζόταν η Εθνική 
Ανώνυµη Εταιρεία ΤΑΕ (Τεχνικαί 
Αεροπορικαί Εκµεταλλεύσεις). Έτσι, 
ο Ωνάσης έγινε ο δεύτερος άνθρωπος 
στον κόσµο, µετά τον Χάουαρντ Χιουζ 
της TWA, που είχε δική του αεροπο-

ρική εταιρεία. Λέγεται πως ήταν µετά 
από µια συνάντησή τους που ο Έλλη-
νας Κροίσος αποφάσισε να...πετάξει.

Η σύµβαση εκµετάλλευσης των 
ελληνικών αεροπορικών συγκοινω-
νιών µε το ελληνικό δηµόσιο υπογρά-
φηκε  στις 30 Ιουλίου 1956 και κυρώ-

θηκε µε το νοµοθετικό διάταγµα 35/6 
στις 6 Οκτωβρίου του ίδιου χρόνου. 
Η Ολυµπιακή Αεροπορία είχε µόλις 
γεννηθεί.

Στις διαπραγµατεύσεις µε 
τον υπουργό Συγκοινωνιών, Γεώρ-
γιο Ράλλη, ακουγόταν συνεχώς η λέ-

ξη «Ελλάδα». Τα αεροσκάφη βάφτη-
καν στα χρώµατα άσπρο-µπλε και ο 
Ωνάσης έδωσε εντολή το λογότυπο 
της εταιρείας να έχει τους πέντε κύ-
κλους των Ολυµπιακών Αγώνων. Η 
∆ιεθνής Ολυµπιακή Επιτροπή αντέ-
δρασε άµεσα και το απαγόρευσε, αλ-

λά ο δαιµόνιος Έλληνας, που είχε ως 
σύνθηµα ζωής το «στη δουλειά σου να 
είσαι σοβαρός και στη ζωή σου τρε-
λός», βρήκε αµέσως λύση: έβαλε έξι 
πολύχρωµους κύκλους. Οι πέντε για 
τις ηπείρους και ο έκτος για την Ελλά-
δα. Κι επειδή τίποτα δεν άφηνε στην 
τύχη του, τα χρώµατα που χρησιµο-
ποιήθηκαν στους κύκλους αποτελού-
σαν µέρος της κληρονοµιάς των Ελ-
λήνων. Το κίτρινο συµβόλιζε τον ήλιο 
που λούζει τη χώρα, το κόκκινο τη ζε-
στασιά των ανθρώπων της, το µπλε τη 
θάλασσα και τον ουρανό, το άσπρο τα 
κύµατα και τα σύννεφα.

Η πρώτη πτήση, 
στη γραµµή
Αθήνα-Θεσσαλονίκη
«Όλοι ξέραµε ότι σύντοµα θα ερχόταν 
αυτή η στιγµή, αλλά δεν ξέραµε ακρι-
βώς πότε. Ένα ήταν βέβαιο, ότι άνοι-
γε µία νέα σελίδα για τις αεροπορικές 
συγκοινωνίες της Ελλάδος, λαµβάνο-
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Γράφει ο Ανδρέας Μαζαράκης

«Όλοι ξέραµε ότι σύντοµα θα ερχόταν αυτή η στιγµή, αλλά δεν ξέραµε ακριβώς πότε.
Ένα ήταν βέβαιο, ότι άνοιγε µία νέα σελίδα για τις αεροπορικές συγκοινωνίες της Ελλάδος, 
λαµβάνοντας µάλιστα υπ’ όψιν την προσωπικότητα, το επιχειρηµατικό δαιµόνιο,
τη διορατικότητα και την οικονοµική δυνατότητα του Αριστοτέλη Ωνάση»

ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ
Ο έκτος κύκλος ενός μύθου
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ντας µάλιστα υπ’ όψιν την προσωπι-
κότητα, το επιχειρηµατικό δαιµόνιο, 
τη διορατικότητα και την οικονοµική 
δυνατότητα του Αριστοτέλη Ωνάση», 
περιέγραψε ο ίδιος χρόνια αργότερα. 
Στις 6 Απριλίου 1957 έγινε η πρώτη 
πτήση της Ολυµπιακής και ήταν από 
την Αθήνα προς τη Θεσσαλονίκη µε 
κυβερνήτη τον Παύλο Ιωαννίδη.

Ήταν ξηµέρωµα της 6ης Απριλίου 
1957. Αεροδρόµιο Ελληνικού. Επιβά-
τες πάνε κι έρχονται, οι τεχνικοί αερο-
σκαφών στις θέσεις τους, τα πληρώ-
µατα στους χώρους αναµονής. Η 
ώρα πλησίαζε 6:30, η προκαθορισµέ-
νη ώρα για την πρώτη πρωινή πτήση 
Αθήνα-Θεσσαλονίκη. Ο κυβερνήτης, 
Παύλος Ιωαννίδης, φορώντας την κα-
λοσιδερωµένη στολή του έφτασε στο 
αεροδρόµιο. Στον διάδροµο απογείω-
σης είδε ένα αεροσκάφος διαφορετι-
κό από όσα είχε πιλοτάρει µέχρι τότε. 
Το DC-3 ήταν βαµµένο στα χρώµα-
τα της ελληνικής σηµαίας και πάνω 
του έφερε τους έξι πολύχρωµους κύ-
κλους. Η Ολυµπιακή Αεροπορία είχε 
µόλις ξεκινήσει τις πτήσεις της.

Στον αεροδιάδροµο του Ελληνι-
κού, η Ντακότα έθετε σε κίνηση τους 
κινητήρες της. Οι 28 επιβάτες για 
Θεσσαλονίκη είχαν ήδη επιβιβαστεί, 
όταν ο τότε γενικός διευθυντής του 
αεροδροµίου ανέβηκε στο αεροπλά-
νο και ανακοίνωσε την έναρξη λει-
τουργίας της νέας εταιρείας. Έτσι, χω-
ρίς επισηµότητες, χωρίς βαρύγδουπες 
δηλώσεις και πολυδάπανες εκδηλώ-
σεις, αλλά σεµνά, σαν να επρόκειτο 
για κάτι φυσιολογικό και αναµενό-
µενο, εκτελέστηκε η πρώτη ιστορική 
πτήση εσωτερικού, το παρθενικό τα-
ξίδι της Ολυµπιακής Αεροπορίας από 

την Αθήνα για τη Θεσσαλονίκη. Με 
πιλότο τον Παύλο Ιωαννίδη και µο-
ναδική αεροσυνοδό την Ντενίζ Κα-
ράγιωργα, τα πενήντα λεπτά της πτή-
σης κύλησαν χωρίς κανένα απρόοπτο. 
Ήταν άνοιξη, µια ηλιόλουστη µέρα 
του Απρίλη…

Το προσωπικό ήταν υψηλής εξει-
δίκευσης, πάντα χαµογελαστό, ευγε-
νικό, πρόθυµο να εξυπηρετήσει τις 
ανάγκες των επιβατών. Οι αεροσυ-
νοδοί της Ολυµπιακής είχαν τη φή-
µη των πιο µορφωµένων και των πιο 
ευπαρουσίαστων, µάλιστα τα πρώτα 
χρόνια τις στολές τους σχεδίασαν η 
Κοκό Σανέλ και ο Πιερ Καρντέν, ενώ 
η εταιρεία τούς παρείχε επίδοµα κοµ-
µωτηρίου και µανικιούρ-πεντικιούρ, 
καθώς και διανυκτερεύσεις στα καλύ-
τερα ξενοδοχεία της κάθε πόλης.

Στην Ά  θέση βρίσκονται οι πιο 
µορφωµένες αεροσυνοδοί, τα επίχρυ-
σα µαχαιροπίρουνα και το χαβιάρι. Η 
φιλοσοφία του Ωνάση ήταν πως ο πε-
λάτης έπρεπε να νιώθει βασιλιάς, έτσι 
στην πρώτη θέση υπήρχαν κρυστάλ-
λινα ποτήρια, πορσελάνινα πιάτα, κε-
ριά πάνω στα τραπεζάκια και το µενού 
είχε χαβιάρι και σαµπάνια... Το σχέ-
διό του, πάντως, να προστεθεί και πιά-
νο στα µεγάλα αεροσκάφη που εκτε-
λούσαν υπερατλαντικές πτήσεις, δεν 
υλοποιήθηκε. Ο Έλληνας µεγιστάνας 
δεν φειδόταν χρηµάτων κι είναι χαρα-
κτηριστικό πως όταν κάποτε η ∆ιοίκη-
ση της Ολυµπιακής τού παραπονέθη-

κε πως κάποιοι επιβάτες είχαν κλέψει 
επίχρυσα µαχαιροπίρουνα, η απάντη-
σή του ήταν αποστοµωτική: «ας προ-
τιµούν την εταιρεία µου, ακόµη και αν 
µε κλέβουν».

Η άνοδος και η πτώση
Η Ολυµπιακή Αεροπορία του Αριστο-
τέλη Ωνάση, «η κοπελιά µου», όπως 
την αποκαλούσε, πολύ σύντοµα έγι-
νε talk of the town και ξεπέρασε τα 
σύνορα της Ελλάδας. Τον ∆εκέµβριο 
του 1957 ο στόλος της O.A. αριθµούσε 
17 αεροσκάφη, εξυπηρετούσε 12 πό-
λεις στο εσωτερικό και 9 στο εξωτερι-
κό, είχε προσωπικό 931 άτοµα και µε-
τέφερε 244.000 επιβάτες τον χρόνο. 
∆εκάξι χρόνια αργότερα, το 1973, οι 
αριθµοί εκτοξεύτηκαν: ο στόλος είχε 
30 αεροσκάφη, το προσωπικό έφτα-
νε σε 8.023 υπαλλήλους και η εται-
ρεία µετέφερε 2.977.001 επιβάτες τον 
χρόνο.

«Ο στόχος του Αριστοτέλη Ωνάση 
για την Ο.Α. ήταν να επαναλάβει αυτό 
που είχε πετύχει µε τον εµπορικό του 
στόλο, δηλαδή να διασχίζει τους ωκε-
ανούς έχοντας στις “τσιµινιέρες” τους 
ολυµπιακούς κύκλους», είχε αναφέρει 
ο Παύλος Ιωαννίδης.

Τον Ιούνιο του 1966 η εταιρεία 
διέθετε τρία Βoeing-707 και η εκπαί-
δευση των χειριστών έγινε στη γραµ-
µή Νέα Υόρκη – Σάνον – Νέα Υόρκη, 
µε κύριο χαρακτηριστικό τα εξελιγ-
µένα για την εποχή τους ηλεκτρονι-

κά ναυτιλιακά βοηθήµατα (Doppler 
και Loran). 

Έτσι, η Ολυµπιακή έγινε η πρώ-
τη εταιρεία στον κόσµο που εγκαινί-
αζε υπερατλαντικά δροµολόγια µε 
έναν νέο τύπο αεροσκάφους και χω-
ρίς αεροναυτίλο και η πρώτη πτήση 
προς Νέα Υόρκη έγινε την 1η Ιουνίου 
1966. Τον Νοέµβριο του 1968 εγκαι-
νιάστηκε η γραµµή στη Νότιο Αφρι-
κή -Ναϊρόµπι και Γιοχάνεσµπουργκ-, 
τον Απρίλιο του 1969 στον Καναδά 
-Μόντρεαλ και Σικάγο, και τον Μάρ-
τιο του 1972 αυτή της Αυστραλίας, 
µέσω Μπανγκόκ και Σιγκαπούρης, 
προς Σίδνεϊ.

Έναν χρόνο αργότερα, το 1973 ο 
γιος του Αριστοτέλη Ωνάση, Αλέξαν-
δρος σκοτώθηκε σε αεροπορικό δυ-
στύχηµα και την επόµενη χρονιά, µε 
την αποκατάσταση της ∆ηµοκρατίας 
και µεσούσης της πετρελαϊκής κρίσης, 
ο ιδρυτής της πούλησε την Ολυµπιακή 
στο ελληνικό δηµόσιο. Μέχρι τα µέ-
σα του 1980, η Ο.Α. σηµειώνει αλµα-
τώδη άνοδο, αλλά τα ελλείµµατα αρ-
χίζουν να εκτοξεύονται και στα τέλη 
της δεκαετίας του 1990 η κυβέρνηση 
εφαρµόζει σχέδιο εξυγίανσης. Ακο-
λουθεί µια µακρά περίοδος µε διαγω-
νισµούς πώλησης που βαίνουν άκαρ-
ποι και η ιστορία του άλλοτε εθνικού 
αεροµεταφορέα ολοκληρώνεται τον 
Μάρτιο του 2009, όταν η εταιρεία 
περνά υπό τον έλεγχο της Marfin 
Investment Group (MIG) και από την 

1η Οκτωβρίου του ίδιου έτους µετονο-
µάζεται σε Olympic Air.

Ο Αριστοτέλης Ωνάσης δεν έζησε 
να δει την πτώση της. Προσβλήθηκε 
από σοβαρή µυασθένεια και άφησε 
την τελευταία του πνοή στις 15 Μαρτί-
ου του 1975 στο αµερικανικό Νοσοκο-
µείο των Παρισίων. Η σορός του µετα-
φέρθηκε στην Ελλάδα µε ένα από τα 
ιστορικά Boeing της Ολυµπιακής, το 
οποίο βρίσκεται σήµερα σε δάσος του 
Όρεγκον. Αγοράστηκε αντί 100.000 
δολαρίων από τον 74χρονο Μπρους 
Κάµπελ, που το µετέτρεψε σε σπίτι.

Η ιστορία της Ολυµπιακής Αερο-
πορίας βρήκε τον φύλακα άγγελό της 
στο Πολιτιστικό Κέντρο Εργαζοµέ-
νων Ολυµπιακής Αεροπορίας (ΠΟ-
ΛΚΕΟΑ), το οποίο διαθέτει 25.000 
εκθέµατα και στόχος της διοίκησής 
του είναι η δηµιουργία ενός Μουσεί-
ου Πολιτικής Αεροπορίας στο παλιό 
αεροδρόµιο του Ελληνικού.  

Για την ιστορία, πρέπει να ανα-
φερθεί ότι ο Παύλος Ιωαννίδης, που 
ήταν ο πρώτος πιλότος της πρώτης 
πτήσης της νεοσύστατης Ολυµπια-
κής, παρέµεινε δίπλα στην οικογένεια 
Ωνάση για όλα τα υπόλοιπα χρόνια. 
Υπήρξε πρόεδρος όλων των εταιρει-
ών της Χριστίνας Ωνάση, ένας από 
τους εκτελεστές της διαθήκης της, κα-
θώς και µέλος της επιτροπής διαχείρι-
σης της περιουσίας της ανήλικης κό-
ρης της, Αθηνάς, µέχρι το 1999. Ήταν, 
επίσης, διευθυντής των εταιρειών που 
διαχειριζόταν τα πλοία και ήλεγχε το 
Ίδρυµα Ωνάση, αλλά και Αντιπρόε-
δρος του Ιδρύµατος και Επίτιµος Αντι-
πρόεδρος του ∆.Σ. µέχρι τον θάνατό 
του, στις 30 Απριλίου 2021, σε ηλικία 
97 χρόνων.

ΙΣΤΟΡΙΕΣ/

Στις 6 Απριλίου του 1957 πραγµατοποιήθηκε η πρώτη πτήση της ΟΑ.  
Το 1966 έγινε η πρώτη εταιρεία που πέταξε για Νέα Υόρκυ χωρις αεροναυτίλο.

Του Ανδρέα Μαζαράκη 

Από τα επίσηµα εγκαίνια 
της Ολυµπιακής Αεροπορίας.



Σ
ε δύο συλλήψεις προ-
χώρησε η αστυνοµία 
για τις δολοφονίες δύο 
ισχυρών ονοµάτων 

της Greek Mafia, του Γιάννη Σκα-
φτούρου το 2022 και του Βασίλη 
Ρουµπέτη το 2023. Παράλληλα, 
έγινε γνωστό πως συνελήφθη 
ακόµα ένα άτοµο καθώς στο σπί-
τι του βρέθηκαν γεµιστήρες από 
καλάσνικοφ.

Καταλυτικό ρόλο στις συλλή-
ψεις έπαιξε η δολοφονία του Βαγ-
γέλη Ζαµπούνη, καθώς µετά τη 
µαφιόζικη εκτέλεση άνοιξαν στό-
µατα στον κόσµο της νύχτας και 
της Greek Mafia.

Σύµφωνα µε τις πρώτες πλη-
ροφορίες µέχρι στιγµής έχουν 
συλληφθεί δυο άτοµα από τη Ρω-
σία ενώ έχουν ταυτοποιηθεί και 
άλλα άτοµα το οποία αναζητού-
νται. Όπως αναφέρουν πηγές 
από την αστυνοµία πρόκειται για 
τους εκτελεστές των παραπάνω 
«συµβολαίων θανάτου» και όχι 
για τους ηθικούς αυτουργούς. Κα-
τά τις ίδιες πληροφορίες οι δολο-
φονίες σχετίζονται µε λαθρεµπό-
ριο κυρίως τσιγάρων.

Υπενθυµίζεται ότι ο Γιάννης 
Σκαφτούρος 55 ετών , γνωστός 
και ως «θείος Τζο» στον χώρο 
της greek mafia δολοφονήθηκε 
τον Απρίλιο του 2022 στο εξοχι-
κό σπίτι του στα Σκούρτα Βοιωτί-
ας. Ο Βασίλης Ρουµπέτης δολο-
φονήθηκε µαζί µε τον κουµπάρο 
του τον Ιούνιο του 2023 στον Πει-
ραιά.  

Πρόκειται ίσως για πρώτη φο-
ρά που η Αστυνοµία προχωρά σε 
συλλήψεις εκτελεστών µαφιόζι-
κων δολοφονιών στον µακρύ κα-
τάλογο του ξεκαθαρίσµατος λογα-
ριασµών στην Greek Mafia.

Οι συλλήψεις συνδέονται 
και µε την απόπειρα δολοφονί-
ας, στην Πιερία, τον Ιούλιο του 

’23, του οµογενή από τη Γεωρ-
γία, Μαυρόπουλου καθώς και µε 
τις εµπρηστικές επιθέσεις σε βυτι-
οφόρα το καλοκαίρι στον Ασπρό-
πυργο.

Ο «θείος Τζο»
H δολοφονία του Γιάννη Σκα-
φτούρου είχε γίνει τη ∆ευτέρα 

του Πάσχα στο εξοχικό του στα 
Σκούρτα Βοιωτίας.

Επεσε νεκρός µέσα σε καται-
γισµό πυρών στις 12 το µεσηµέρι, 
ενώ βρισκόταν στην αυλή του σπι-
τιού µαζί µε τις κόρες του, τα εγγό-
νια του και άλλα πρόσωπα από το 
στενό συγγενικό του περιβάλλον.

Εκείνη την ηµέρα απουσία-

ζαν τα µέλη της προσωπικής του 
φρουράς που φέρεται να διέθετε.

Ο «θείος Τζο», όπως ήταν το 
ψευδώνυµο του Γιάννη Σκαφτού-
ρου, δέχτηκε πάνω από δεκαπέ-
ντε σφαίρες από καλάσνικοφ, τις 
περισσότερες στο στήθος και στην 
κοιλιά, καθώς και τρεις βολές στο 
κεφάλι µε πιστόλι.

Ο 55χρονος είχε µακρά δια-
δροµή στην παρανοµία, µε το βιο-
γραφικό του να περιλαµβάνει εκ-
βιασµούς, βοµβιστικές επιθέσεις, 
κατηγορίες για απαγωγές και αν-
θρωποκτονία, ενώ θεωρούνταν 
συνεργός του επίσης δολοφονη-
µένου Βασίλη Στεφανάκου και 
του έγκλειστου Παναγιώτη Βλα-
στού.

Ο «Ράµπο»
Η δολοφονία του Βασίλη Ρου-
µπέτη έγινε τον Ιούνιο του 2023 
στον Κορυδαλλό. Ολα συνέβη-
σαν λίγο πριν τα µεσάνυχτα της 
Τετάρτης 7 Ιουνίου, όταν το µαύ-
ρο  τζιπ, µε 2 ένοπλους, γάζωσε 
όχηµα στο οποίο επέβαιναν τα θύ-
µατα, στη διασταύρωση των οδών 
Σοφίας Βέµπο και ∆ωδέκατης, 
στον Κορυδαλλό!

Ο Ρουµπέτης σκοτώνεται ακα-
ριαία, ενώ ο Μουζακίτης διαφεύ-
γει στο υπόγειο πολυκατοικίας, 
βαριά τραυµατισµένος. Λίγα λε-
πτά αργότερα αφήνει την τελευ-
ταία του πνοή στο πάρκινγκ.

Οι εκτελεστές έκαψαν το τζιπ, 
στο οποίο επέβαιναν λίγο πριν τα 
τούνελ προς Σκαραµαγκά.
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 Η ΒΕΝΤΕΤΑ ΤΗΣ GREEK MAFIA  
Σε συλλήψεις για τις δολοφονίες των Γιάννη Σκαφτούρου, 

Βασίλη Ρουµπέτη και την απόπειρα κατά του 
Μαυρόπουλου προχώρησε το βράδυ της Τετάρτης η ΕΛ.

ΑΣ. Σύµφωνα µε τις πρώτες πληροφορίες οι συλληφθέντες είναι οι 
δράστες των δολοφονιών, οι εκτελεστές και όχι οι ηθικοί αυτουργοί. 
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Σύλληψη του κρεοπώλη 
για την εξαφάνιση του 31χρονου 

Ρ
αγδαίες εξελίξεις στην 
πολύκροτη υπόθεση του 
31χρονου Μπάµπη στο 
Μεσολόγγι, µε τον βασι-

κό ύποπτο, τον 50χρονο κρεοπώλη, 
να συλλαµβάνεται το µεσηµέρι της 
Πέµπτης.

 Η  π ρ ο σ α -
γωγή µε εν το -
λή του εισαγγε-
λέα µετατράπει 
σε κράτηση και ο 
50χρονος είναι ο 
βασικός ύποπτος 
για την εξαφάνιση του 31χρονου 
Μπάµπη στο Μεσολόγγι.

Ο δικαστικός λειτουργός ζήτη-
σε την κράτησή του και λίγο µετά 
τις 12:00 το µεσηµέρι της Πέµπτης 
εκδόθηκε ένταλµα για τη σύλλη-
ψη του. Μαζί µε τον κρεοπώλη, 
στον εισαγγελέα είναι ένα ακό-
µη πρόσωπο για την εξαφάνιση 
του Μπάµπη Κούτσικου. Πρόκει-
ται για έναν φίλο του κρεοπώλη.

 Κάποιοι, µάλιστα, λένε ότι η 
εξαφάνιση του 31χρονου στο Με-
σολόγγι θυµίζει τις υποθέσεις του 
µικρού Άλεξ στη Βέροια, ή του 
Μάριου Παπαγεωργίου, καθώς 

δεν έχει εντοπιστεί ακόµη η σο-
ρός του.  Ο 50χρονος βρίσκεται 
αντιµέτωπος µε την κατηγορία της 
ανθρωποκτονίας µε πρόθεση σε 
ήρεµη ψυχική κατάσταση.

Σύµφωνα µε πληροφορίες, 
στις καταθέσεις του ο κρεοπώλης 

έπεσε σε πολλές 
αντιφάσεις περι-
γράφοντας δια-
φορετικό δροµο-
λόγιο από αυτό 
που ακολούθησε, 
από τις 8.30 το 

βράδυ που παρέλαβε τον Μπά-
µπη από το σπίτι του.

Επίσης, ένα στοιχείο που έκα-
ψε τον κρεοπώλη είναι ότι υπάρ-
χει κατάθεση ατόµου που υποστή-
ριξε ότι ο 50χρονος είπε ότι «τον 
σκότωσα και εκεί που τον έθαψα 
δε θα τον βρει ποτέ κανείς».

Υπενθυµίζεται πως ο 50χρο-
νος κρεοπώλης είναι ο τελευταίος 
άνθρωπος που είδε τον Μπάµπη 
ζωντανό. Επικαλείται ένα κενό 
µνήµης 50 λεπτών και έχει δια-
πιστωθεί πως διέγραψε µια σει-
ρά από µηνύµατα και συνοµιλίες, 
τη µέρα της εξαφάνισης.

Στη φυλακή οδηγούνται µετά από πολύ-
ωρη απολογητική διαδικασία, οι δύο από 
τους τρεις πρώτους συλληφθέντες για το 
κύκλωµα που φέρεται να εξωθούσε ανή-
λικες στην πορνεία.

Με την σύµφωνη γνώµη ανακρίτρι-
ας και εισαγγελέα, κρίθηκαν προφυλα-
κιστέοι η 31χρονη γυναίκα µε το όνοµα 
«Λορέλα», καθώς και ο 34χρονος κατη-
γορούµενος από την Εκάλη, οι οποίοι κα-
τηγορούνται, κατά περίπτωση για µαστρο-

πεία και πορνογραφία, ενώ ελεύθερος µε 
όρους αφέθηκε ο τρίτος κατηγορούµενος, 
55 ετών, που κατηγορείται για γενετήσια 
πράξη µε ανήλικο. Στον κατηγορούµενο 
επιβλήθηκε ο περιοριστικός όρος της εµ-
φάνισης δύο φορές το µήνα στο αστυνοµι-
κό τµήµα, καθώς και χρηµατική εγγύηση 
5.000 ευρώ. Σύµφωνα µε τα στοιχεία των 
διωκτικών αρχών, η «Λορέλα» είχε κε-
ντρικό ρόλο στο κύκλωµα, ενώ ο 34χρο-
νος φέρεται να έχει αναρτήσει στα µέσα 

Απριλίου φωτογραφίες δύο εκ των θυµά-
των σε ιστότοπο από όπου «κλείστηκαν» 
τουλάχιστον 10 ραντεβού σε ξενοδοχεία 
του κέντρου της Αθήνας. 

Ο µεγαλύτερος σε ηλικία κατηγορού-
µενος, φαίνεται πως το διάστηµα του πε-
ρασµένου Ιουλίου – Αυγούστου και προ-
γενέστερα, συνευρέθηκε ερωτικά στο 
σπίτι του µε ανήλικα κορίτσια, 15 ετών, 
από κοινού και µε κάθε κορίτσι χωριστά, 
έναντι αµοιβής.

Τα στοιχεία 
που «έκαψαν» 
τον 50χρονο

Κύκλωμα μαστροπείας ανηλίκων: Προφυλακιστέοι η 31χρονη εγκέφαλος 
«Λορέλα» και ο 34χρονος συνεργός της από την Εκάλη

ΡΕΠΟΡΤΑΖ/
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Ο 
πρώην αρχηγός της Πυρο-
σβεστικής Σωτήρης Τερζού-
δης, κατά τη διάρκεια της 
απολογίας του για την εθνι-

κή τραγωδία στο Μάτι, προχώρησε σε 
µια συγκλονιστική οµολογία, όταν πα-
ραδέχτηκε ότι η ηγεσία του πυροσβεστι-
κού σώµατος γνώριζε για την ύπαρξη 
νεκρών πολύ πριν δοθεί η συνέντευξη 
τύπου. ∆ε νοµίζω ότι υπάρχει Έλληνας 
που δε θυµάται την εξαιρετικά εκείνη 
φορτισµένη συνέντευξη που παραχω-
ρήθηκε παρουσία του τότε πρωθυπουρ-
γού Αλέξη Τσίπρα. Έπρεπε, όµως, να 
φτάσουµε στον Ιανουάριο του 2024 για 
να επιβεβαιώσουµε αυτό που οι περισ-
σότεροι υποψιαζόµασταν τον Ιούλιο του 
2018. Ότι στη συνέντευξη τύπου που πα-
ρακολουθούσαµε, γνώριζαν όλοι πολύ 
καλά τι έχει συµβεί και προσπαθούσαν 
επίµονα και µε περίλυπο ύφος, όχι µόνο 
να µην παραδεχτούν την αλήθεια, αλ-
λά και να µας πείσουν για το ακριβώς 
αντίθετο. 

Σήµερα, πεντέµισι χρόνια µετά, µπο-
ρούµε µε βεβαιότητα να ισχυριστούµε 
ότι τα όσα εκτυλίχθηκαν σε εκείνη τη 
δραµατική ζωντανή σύνδεση δεν απο-
τελούν κάποια εξαίρεση της κυβερνη-

τικής τακτικής του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό που 
ζούσαµε σε όλη τη διάρκεια της διακυ-
βέρνησής του, ήταν ένα εξαιρετικό παρά-
δοξο. Από τη µια ακούγαµε διατρανωµέ-
να για το υψηλό δηµοκρατικό αίσθηµα 
των ηθικά πλεονεκτούντων κυβερνώ-
ντων µας και από την άλλη βλέπαµε 
ότι δεν ήταν σε θέση να πουν την πα-
ραµικρή αλήθεια. Ακόµα και όταν καί-
γονταν οι άνθρωποι, το ηθικό πλεονέ-
κτηµα του ιδεολογικού τους αφηγήµατος 
δεν τους ωθούσε στην ειλικρίνεια, αλλά 
στον κυνισµό. Ψυχολογικά προβληµα-
τικοί, κοινωνικά απαθείς, κυνικά ωφε-
λιµιστές, ό,τι και αν ήταν τελικά, εκείνο 
που εξοργίζει είναι η ηθική πολιτική πα-
ραλυσία που επέδειξαν στις οικογένειες 
των απανθρακωµένων.  

Αντί να ενηµερώσουν την ελληνική 
κοινωνία που αγωνιούσε, αποφάσισαν 
να ορθώσουν πάλι έναν αµυντικό µηχα-
νισµό.

Η πυρκαγιά, όµως, και οι απανθρα-
κωµένοι δεν ήταν νταούλια και χοροί. 
∆εν χωρούσε, δηλαδή, καµία ιδεολογι-
κή φαντασίωση που µπορούσε να λει-
τουργήσει ως δικαιολογία ότι ίσως να 
αλλάξει η πραγµατικότητα. Η πυρκαγιά 
στο Μάτι δεν απαιτούσε κάποια άσκηση 
αυτογνωσίας, ή πολύ περισσότερο αυ-
τοσυνειδησίας. Υπήρχε µια πραγµατικά 
αντικειµενική κατάσταση που δεν άφηνε 
κανένα περιθώριο ψευδαισθήσεων ότι 
µπορεί να αλλάξει. 

Κι εµείς όλοι περιµέναµε από τον 
πρωθυπουργό της χώρας, τον άνθρω-
πο που είχε  επίγνωση της κατάστασης, 
να µας ενηµερώσει. Έτσι όπως θα όφει-
λε άλλωστε κάθε πρωθυπουργός, που 
δε θεωρεί ότι η προνοµιακή πρόσβασή 
του στην αλήθεια σηµαίνει την αποκή-
ρυξή της όταν δεν του αρέσει. Ειρωνεία, 
κυνισµός, άρνηση της πραγµατικότη-
τας, όποια και αν ήταν η αιτία, η παρα-

δοχή ότι σκόπιµα υποκρίθηκαν ένα φα-
νταστικό αφήγηµα, µόνο χυδαία µπορεί 
να χαρακτηριστεί. Το ψέµα ήταν το κύ-
ριο συστατικό, το οποίο νοµιµοποιήθη-
κε θεσµικά µε την παρουσία του ίδιου 
του πρωθυπουργού. Σαφώς, δεν αποτε-
λεί αντικείµενο του παρόντος άρθρου να 
επιχειρήσει µια ψυχαναλυτική προσέγ-
γιση της απόφασης του Αλέξη Τσίπρα 
να προσποιηθεί. Ούτε φυσικά να αναλύ-
σει κοινωνιολογικά τον κυνισµό. Όµως, 
η δράση του κυνικού υποκειµένου δεί-
χνει πολλά.

Στην πολιτική ποτέ δεν έλειψαν ού-
τε το ψέµα, ούτε η υποκρισία, ούτε φυ-
σικά ο κυνισµός. Αυτό όµως που συ-
ζητάµε σήµερα, δεν είναι µια απλή 
περίπτωση απόκρυψης της αλήθειας 
ενός περιστατικού µικρής σηµασίας. 
Αλλά η παραδοχή πως για τον πρω-
θυπουργό της χώρας, η αλήθεια είχε 
µηδαµινή σηµασία όταν ενηµέρωνε 
τους πανικόβλητους γονείς ότι ζούσαν 
τα ήδη νεκρά παιδιά τους. 

Όσοι βρίσκονταν γύρω του υπά-
κουαν πειθήνια σε µια ενορχηστρωµέ-
να ψευδή και χειραγωγηµένη συγκίνη-
ση. Και αυτό ήταν ό,τι πιο κατάφωρα 
χυδαίο έχει συµβεί. 

Το ψέµα νοµιµοποιήθηκε θεσµικά µε την παρουσία 
του ίδιου του πρωθυπουργού

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ∆. ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ
ΕΠ. ΚΑΘΗΓΗΤΡΙΑ ΝΕΟΤΕΡΗΣ ΙΣΤΟΡΙΑΣ

ΑΡΘΡO/

Γνώριζαν αλλά έπαιζαν θέατρο
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Η
  αλλαγή των αρχη-
γών αποφασίστηκε 
κατά τη συνεδρίαση 
του Κυβερνητικού 

Συµβουλίου Εθνικής  Ασφά-
λειας (ΚΥΣΕΑ), παρουσία του 
πρωθυπουργού, Κυριάκου Μη-
τσοτάκη.

Νέος Αρχηγός της Ελληνικής 
Αστυνοµίας επελέγη ο Υποστρά-
τηγος ∆ηµήτριος Μάλλιος, ο οποί-
ος προάγεται στον βαθµό του Αντι-
στρατήγου.

Υπαρχηγός του Σώµατος ανα-
λαµβάνει ο υποστράτηγος Π. 
Συριτούδης και Προϊστάµενος 
Επιτελείου ο υποστράτηγος Α. 
Μαντζιώκας.

Το ΚΥ.Σ.Ε.Α. απένειµε στον 
Λάζαρο Μαυρόπουλο τον βαθ-
µό του Στρατηγού της Ελληνικής 
Αστυνοµίας και τον τίτλο του επίτι-
µου Αρχηγού του Σώµατος.

Ταυτόχρονα, το ΚΥΣΕΑ επέ-
λεξε για Αρχηγό του Πυροσβεστι-
κού Σώµατος τον Αντιστράτηγο 
Θεόδωρο Βάγια.

Υπαρχηγός της Πυροσβε-
στικής ορίστηκε ο Νίκος Ρουµε-
λιώτης και νέος Επιτελάρχης ο 
Θανάσης Μπαλάφας. Στον απο-
στρατευθέντα Αρχηγό του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος Αντιστράτηγο 
Γεώργιο Πουρναρά, απονεµήθηκε 
ο βαθµός του Στρατηγού εν απο-

στρατεία και ο τίτλος του Επίτιµου 
Αρχηγού του Π.Σ.

Βιογραφικό του Νέου Αρχη-
γού Ελληνικής Αστυνοµίας 

Ο ∆ηµήτρης Μάλλιος είναι 
ο νέος Αρχηγός της Αστυνοµίας. 
Κατάγεται από το Γρανίτη ∆ράµας 
και γεννήθηκε το 1963. 

Ο νέος  επ ικεφα λ ής της 
ΕΛ.ΑΣ. έχει πολύχρονη εµπειρία 
στον τοµέα της προστασίας των συ-
νόρων.

Από τον Φεβρουάριο του 2016 
είναι προϊστάµενος στον Κλάδο 
Αλλοδαπών και Προστασίας Συ-
νόρων του Αρχηγείου της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας. Νωρίτερα, και 
για µία πενταετία βρισκόταν στη 
µόνιµη αντιπροσωπεία της Ελλά-
δας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Υπηρετεί στο Σώµα από το 
1985 έχοντας περάσει από διά-
φορες αστυνοµικές υπηρεσίες, 
ενώ από το 2005 ως και το 2010 
ήταν στο τµήµα πληροφορικής 
της ΕΛΑΣ.  Έχει διατελέσει, επί-
σης, µέλος του Συµβουλίου της 
FRONTEX.

Είναι κάτοχος πιστοποιητικών 
σπουδών του Ανοικτού Πανεπι-

στηµίου του ∆ήµου Θεσσαλονίκης 
µε θέµα: «∆ιοίκηση και Οικονο-
µία», «Ιατρική – Βιολογία – Ψυχο-
λογία– Ναρκωτικά – AIDS», «Βα-
σικές Αρχές Νοµικής Επιστήµης», 
«Θεολογία», «Περιβάλλον και Οι-
κολογία» και «Ιστορία – Αρχαιολο-
γία – Τέχνη».

Συµµετείχε µε επιτυχία σε σει-
ρά εκπαιδευτικών σεµιναρίων στο 
Εθνικό Κέντρο ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης, αναφορικά µε τη νοµιµότητα 
της διοικητικής δράσης, τη διοίκη-
ση δηµόσιων Υπηρεσιών, τη διοί-
κηση ανθρώπινου παράγοντα, τη 
σύγχρονη δηµόσια διοίκηση (κα-
τευθύνσεις και προοπτικές), την 
αποτελεσµατική επικοινωνία για 
ανοιχτή και διάφανη δηµόσια δι-
οίκηση και την εφαρµογή της αυ-
τεπάγγελτης αναζήτησης δικαιο-
λογητικών στη δηµόσια διοίκηση.

Παρακολούθησε διάφορα συ-
νέδρια µε σκοπό την εξειδίκευση 

σε υπηρεσιακά θέµατα επιχειρησι-
ακού σχεδιασµού, ∆ιοίκησης και 
Οργάνωσης Επιχειρήσεων, ∆ια-
χείρισης Κρίσεων, Παιδικής Κα-
κοποίησης, Κακοποίησης Ζώων. 
Επιπλέον, εκπαιδεύτηκε στη δια-
χείριση κρίσιµων περιστατικών.

Βιογραφικό του Νέου 
Αρχηγού Πυροσβεστικού 
Σώµατος
Ο Αρχηγός του Πυροσβεστικού 
Σώµατος Αντιστράτηγος Θεόδω-
ρος Βάγιας του Κωνσταντίνου, 
γεννήθηκε στη Μηλίτσα Μεσση-
νίας το 1967, είναι έγγαµος και πα-
τέρας δύο τέκνων. 

Κατετάγη στο Πυροσβεστι-
κό Σώµα το 1991 και το έτος 1999 
αποφοίτησε από τη Σχολή Αξιω-
µατικών της Πυροσβεστικής Ακα-
δηµίας µε το βαθµό του Ανθυπο-
πυραγού.

Το 2013 αποφοίτησε από την 
Σχολή Επιµόρφωσης και Μετεκ-
παίδευσης Αξιωµατικών της Πυ-
ροσβεστικής Ακαδηµίας.

Κατά τη διάρκεια της θητείας 
του έχει υπηρετήσει, ως ∆ιοικητής 
του Εθνικού Συντονιστικού Κέ-

ντρου Επιχειρήσεων και ∆ιαχεί-
ρισης Κρίσεων (Ε.Σ.Κ.Ε.∆Ι.Κ.), 
ως ∆ιοικητής των Πυροσβεστι-
κών Υπηρεσιών Αθηνών, ως ∆ι-
οικητής της Πυροσβεστικής Υπη-
ρεσίας Κορίνθου, ως ∆ιευθυντής 

της ∆ιεύθυνσης Τεχνικής Υποστή-
ριξης και Υποδοµών του Αρχηγεί-
ου Πυροσβεστικού Σώµατος, στην 
Πυροσβεστική Υπηρεσία Σπάρ-
της, σε Υπηρεσίες της Αθήνας και 
του Πειραιά και ως εκπαιδευτής 
στη Σχολή Πυροσβεστών. 

Το 2024 προήχθη στο βαθµό 
του Αντιστράτηγου αναλαµβάνο-
ντας τα καθήκοντα του Αρχηγού 
του Πυροσβεστικού Σώµατος.

Έχει διαχειριστεί και συντονί-
σει πλήθος πυροσβεστικών επι-
χειρήσεων για την αντιµετώπιση 
φυσικών και ανθρωπογενών κα-
ταστροφών.

Κατά την επαγγελµατική του 
σταδιοδροµία προήχθη σε όλους 
τους βαθµούς του ανώτατου αξι-
ωµατικού κατ’ επιλογή, έλα-
βε  ηθικές αµοιβές, ενώ τιµήθη-
κε µε πολλά µετάλλια, παράσηµα 
και διαµνηµονεύσεις, µεταξύ άλ-
λων, του ανώτερου Ταξιάρχη της 
Τιµής, του ανώτερου Ταξιάρχη 
του Φοίνικα, Πυροσβεστικής 
Αξίας Ά  Τάξης, του Αστέρα Αξί-
ας και Τιµής και της Αξίας και Τι-
µής Ά  Τάξης.

ΑΥΤΟΙ ΕΙΝΑΙ ΟΙ ΝΕΟΙ ΑΡΧΗΓΟΙ 
της ΕΛ.ΑΣ. και της Πυροσβεστικής

Αλλαγή σκυτάλης έγινε την Τρίτη 16 Ιανουαρίου στην αρχηγία 
της Ελληνικής Αστυνοµίας και του Πυροσβεστικού Σώµατος
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Μ
ετά τον γάµο οµόφυ-
λων ζευγαριών και 
την τεκνοθεσία, η Σύ-
νοδος και ο Αρχιεπί-

σκοπος θα κληθούν να αντιµετωπί-
σουν (για µια ακόµη φορά) και το 
θέµα του διαχωρισµού Κράτους -Εκ-
κλησίας. ‘Ηδη, ο νέος πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ κ.Στέφανος Κασσελάκης 
αναφέρθηκε σε αυτό και µάλιστα 
έδωσε εντολή στον επικεφαλής της 
Κοινοβουλευτικής Οµάδας Σωκρά-
τη Φάµελλο να ετοιµάσει την νοµο-
θετική πρόταση προκειµένου να κα-
τατεθεί στη Βουλή. 

Σύµφωνα µε τις «κατευθύνσεις» 
που δόθηκαν, η πρόταση θα στηρί-
ζεται στο σχέδιο της αξιοποίησης της 
περιουσίας που είχαν επεξεργαστεί ο 
Αλέξης Τσίπρας µε τον Αρχιεπίσκο-
πο Ιερώνυµο το Νοέµβριο του 2018. 
Το σχέδιο, τότε, είχε ναυαγήσει µετά 
την έντονη αντίδραση του συνόλου 
των µητροπολιτών.

 Κασσελάκης: Πρόθεση να κατα-
θέσει την πρόταση νόµου για τον δια-
χωρισµό Κράτους-Εκκλησίας

Ο Στέφανος Κασσελάκης µίλη-
σε για την πρόθεσή του να καταθέσει 
την πρόταση νόµου για τον διαχω-
ρισµό Κράτους-Εκκλησίας κατά την 
τελευταία συνεδρίαση της Κεντρικής 
Επιτροπής του κόµµατος, η οποία χει-
ροκρότησε την πρωτοβουλία. 

Το θέµα, σύµφωνα µε πληρο-
φορίες, φαίνεται να το συζήτησε και 
στην πρόσφατη συνάντηση µε τον 
κ.Ιερώνυµο, ο οποίος δεν είναι αρ-
νητικός σε ένα τέτοιο ενδεχόµενο, 
αλλά έχει απέναντί του την Ιεραρχία. 

Όπως προβλεπόταν στο σχέδιο 
Τσίπρα –Ιερώνυµου, η Πολιτεία θα 
αποδεσµευόταν από τη µισθοδοσία 
του κλήρου, διασφαλίζοντας όµως 
στην Εκκλησία τους πόρους που 
απαιτούνται γι’ αυτή. Αφετέρου, Πο-
λιτεία και Εκκλησία είχαν συµφω-
νήσει στην από κοινού αξιοποίηση 
αµφισβητούµενων µεταξύ τους εκτά-
σεων, χωρίς να περιµένουν να απο-
σαφηνιστεί το ιδιοκτησιακό καθε-
στώς τους.

Η συµφωνία, τότε, στηριζόταν 
σε δύο άξονες. Ο πρώτος αφορούσε 
σε ένα σχέδιο συµφωνίας δεκαπέ-
ντε σηµείων, µε τον τίτλο «Συµφωνία 
µεταξύ Πολιτείας και Εκκλησίας», το 
οποίο παρουσιάστηκε τον Νοέµβριο 
του 2018. Ο δεύτερος αφορούσε την 
υλοποίηση της συµφωνίας Πολιτεί-
ας – Εκκλησίας, που εκπονήθηκε 
από την κυβέρνηση µετά από δια-
πραγµατεύσεις µε την Εκκλησία και 
δόθηκε στη δηµοσιότητα στις 12 Φε-
βρουαρίου 2019.

Αυτή είναι η συµφωνία 
που έµεινε στο συρτάρι 
το 2019
Με τη συµφωνία αναγνωρίζονταν 
ότι το ελληνικό κράτος είχε αποκτή-
σει στο παρελθόν περιουσία της Εκ-
κλησίας χωρίς να καταβάλει πλήρη 
αποζηµίωση και, ως ανταπόδοση, 
ανέλαβε τη µισθοδοσία του κλήρου. 
Στο εξής, η Πολιτεία θα σταµατούσε 
να µισθοδοτεί η ίδια τους κληρικούς, 
αλλά θα κατέβαλε σε ειδικό ταµείο 
ετήσια επιδότηση, από την οποία η 

Εκκλησία θα µισθοδοτεί τους υπηρε-
τούντες κληρικούς. Η Εκκλησία θα 
παραιτούνταν από οποιεσδήποτε αξι-
ώσεις για πληµµελώς αποζηµιωθεί-
σα περιουσία της που απέκτησε στο 
παρελθόν το ελληνικό κράτος, ενώ 
επίσης θα διασφαλίζονταν οι οργα-
νικές θέσεις των υπηρετούντων κλη-
ρικών, µε την Εκκλησία να µπορεί 
στο εξής να ιδρύει νέες θέσεις κλη-
ρικών µόνο από δικούς της πόρους. 
Παράλληλα, είχε συµφωνηθεί η δι-
αχείριση και αξιοποίηση περιουσι-
ακών στοιχείων που διαµφισβητού-
νται µεταξύ Πολιτείας και Εκκλησίας 
να ανατεθούν στο Ταµείο Αξιοποίη-

σης Εκκλησιαστικής Περιουσίας, το 
οποίο θα ιδρύονταν και διοικούνταν 
από κοινού από Πολιτεία και Εκκλη-
σία, µε επιµερισµό κατά ίσο µέρος 
των εσόδων και υποχρεώσεών του.

Πιο αναλυτικά ,βάσει της συµ-
φωνίας, το Ελληνικό ∆ηµόσιο 
αναγνωρίζει ότι µέχρι το 1939- 
οπότε εκδόθηκε ο αναγκαστικός νό-
µος- απέκτησε εκκλησιαστική πε-
ριουσία έναντι ανταλλάγµατος που 
υπολείπεται της αξίας της. Το Ελλη-
νικό ∆ηµόσιο δεσµεύεται ότι θα κα-
ταβάλλει ετησίως στην Εκκλησία, µε 
µορφή επιδότησης, ποσό αντίστοιχο 
µε το σηµερινό κόστος µισθοδοσίας 

των εν ενεργεία ιερέων, το οποίο θα 
αναπροσαρµόζεται ανάλογα µε τις 
µισθολογικές µεταβολές του Ελλη-
νικού ∆ηµοσίου. Η Εκκλησία ανα-
γνωρίζει ότι µετά τη Συµφωνία αυ-
τή, παραιτείται έναντι κάθε άλλης 
αξίωσης για την εν λόγω εκκλησι-
αστική περιουσία. Η ετήσια επιδό-
τηση θα καταβάλλεται σε ειδικό τα-
µείο της Εκκλησίας και προορίζεται 
αποκλειστικά για τη µισθοδοσία των 
κληρικών, µε αποκλειστική ευθύνη 
της Εκκλησίας της Ελλάδος και σχε-
τική εποπτεία των αρµόδιων ελεγκτι-
κών κρατικών αρχών.
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Οι περιπέτειες της 
περιουσίας από συστάσεως 
ελληνικού κράτους
Το 1833, η αντιβασιλεία του Όθωνα 
απεφάσισε µε τη βία τη διάλυση 400 
περίπου Μοναστηριών, των οποίων 
η περιουσία τους περιήλθε στο δη-
µόσιο. Το 1836 γίνεται η δεύτερη 
αναγκαστική απαλλοτρίωση, µε βα-
ρύτατη έµµεση φορολογία και πλει-
στηριασµούς.

Η κατάσταση επιδεινώθηκε 
όταν το 1843 µε διάταγµα όλη η κι-

νητή και ακίνητη εκκλησιαστική πε-
ριουσία περιήλθε στο ∆ηµόσιο, του 
οποίου η επί των οικονοµικών Γραµ-
µατεία ανέλαβε όλες τις οικονοµικές 
υποχρεώσεις «αποκλειστικώς εις την 
βελτίωσιν του κλήρου…». 

Ο 20ος αιώνας σηµαδεύτη-
κε από µία διαρκή κόντρα Εκκλη-
σίας και Πολιτείας για την περιου-
σία, µε το νέο κράτος να προσπαθεί 
να αποκαταστήσει τους ακτήµονες, 
αλλά και τους πρόσφυγες που εί-
χαν διασκορπιστεί λόγω των συνε-
χών πολέµων σε όλη τη χώρα. Με 
τον αγροτικό νόµο του 1917 επιβλή-
θηκε η αναγκαστική απαλλοτρίωση 

µοναστηριακών κτηµάτων. Από το 
1917 ως το 1930 απαλλοτριώθηκαν 
εκκλησιαστικές εκτάσεις αξίας άνω 
του 1.000.000.000 προπολεµικών 
δραχµών. Το Κράτος καθόρισε αυτό 
το αντίτιµο, κατέβαλε στο Γενικό Εκ-
κλησιαστικό Ταµείο τα 40 εκατοµµύ-
ρια και σήµερα φαίνεται να οφείλει 
ακόµα τα 960! Σύµφωνα µε υπολο-
γισµούς, κατά την πρώτη φάση µό-
νο, το 50% της γεωργικής γης της Εκ-
κλησίας δόθηκε σε ακτήµονες. 

Την περίοδο προ του 1945, επί 
χρόνια την µισθοδοσία των Ιερέων 
είχαν αναλάβει οι πιστοί της κάθε 
ενορίας, οι οποίοι έριχναν τον οβο-

λόν τους όταν προσέρχονταν στην 
Θεία Λειτουργία, ή κανόνιζαν κά-
ποια τιµή όταν επρόκειτο να τελεστεί 
κάποιο (µυστήριο Γάµος, Βάπτιση 
κ.λ.π.).Μάλιστα, σε σχετικά έγγραφα 
των µητροπόλεων αναφέρεται ότι, «η 
συντήρησις του Ι. Κλήρου είναι κα-
θήκον γενικόν των πιστών. Πάντες 
υποχρεούνται, όπως εισφέρωσι…»

Η υποχρέωση των πιστών στα-
µατά την 1 Οκτωβρίου του 1945, κα-
θώς πλέον αναλαµβάνει η Πολιτεία 
την µισθοδοσία αυτών, κατόπιν συµ-
φωνίας που επήλθε µεταξύ αυτής και 
της Εκκλησίας. Πλην, όµως, τα κον-
δύλια για την µισθοδοσία των Ιερέ-
ων, τα αναλαµβάνει πάλι η Εκκλη-
σία – µέσω του οβολού των πιστών 
τέκνων της βέβαια – διότι υποχρε-
ούται ο κάθε ενοριακός Ναός να κα-
ταβάλει εισφορά 25% επί των ακα-
θαρίστων εισπράξεων στην οικεία 
Οικονοµική Εφορία. Έτσι, τα Εκκλη-
σιαστικά Συµβούλια ήταν υποχρε-
ωµένα ανά τρίµηνο να καταβάλουν 
στο ∆ηµόσιο Ταµείο την εισφορά του 
25% επί των ακαθαρίστων εισπράξε-
ων, αλλιώς υπήρχε ο κίνδυνος να 
µην πληρωθούν ούτε οι µισθοί, ού-
τε οι συντάξεις όσων Ιερέων δεν κα-
τέβαλαν ή απέκρυπταν την αντίστοι-
χη εισφορά.

Την περίοδο 1946-50, η ειδική 
Επιτροπή για τη σύνταξη Σχεδίου 
Συντάγµατος, προβλέπει την πλήρη 
απαλλοτρίωση όλης της εκκλησι-
αστικής περιουσίας χωρίς αντάλ-
λαγµα, µε στόχο την αποκατάσταση 
ακτηµόνων καλλιεργητών και γεωρ-
γοκτηνοτρόφων. Σηµειώθηκαν εντά-
σεις. Οι ανάγκες του κράτους πολλές, 
µε αποτέλεσµα το 1952 να υπογρα-
φεί «η σύµβαση περί εξαγοράς υπό 
του ∆ηµοσίου κτηµάτων της Ορθο-
δόξου Εκκλησίας της Ελλάδος προς 
αποκατάστασιν ακτηµόνων καλλι-
εργητών και ακτηµόνων γεωργικών 
κτηνοτρόφων». Με τη σύµβαση αυ-
τή, η Εκκλησία υποχρεώθηκε να πα-
ραχωρήσει στο Κράτος τα 4/5 (80%) 
της καλλιεργούµενης ή καλλιεργήσι-
µης αγροτικής περιουσίας της και τα 
2/3 των βοσκοτόπων. Ως αντάλλαγ-
µα της δόθηκαν κάποια ακίνητα, η 
αξία των οποίων αντιστοιχούσε στο 
1/3 της πραγµατικής αξίας της περι-
ουσίας. Οπως ρητά αναφέρονταν 
στη σύµβαση, η απαλλοτρίωση αυ-
τή είναι η τελευταία και δεν πρόκειται 
να υπάρξει νεότερη στο µέλλον, ενώ 
υπάρχει και η δέσµευση ότι η Πολι-
τεία θα παρέχει κάθε αναγκαία υπο-
στήριξη (υλική και τεχνική), ώστε η 
Εκκλησία να µπορέσει να αξιοποι-
ήσει την εναποµείνουσα περιουσία 

της. Στην ίδια σύµβαση καθιερώθη-
κε και η “µισθοδοσία” των κληρικών 
από τον Κρατικό Προϋπολογισµό – 
του δε Αρχιεπισκόπου και των Μη-
τροπολιτών από το έτος 1980- ως 
υποχρέωση του Κράτους έναντι των 
µεγάλων παραχωρήσεων γης στις 
οποίες είχε προβεί η Εκκλησία της 
Ελλάδος κατά την δεκαετία 1922-
32. ∆ηλαδή, επειδή το Κράτος αδυ-
νατούσε να καταβάλει οποιοδήποτε 
αντίτιµο -όπως προέβλεπε ο νόµος 
του 1932-, συνεφωνήθη να µισθοδο-
τούνται επ’ άπειρον οι κληρικοί και 
το Κράτος δεσµεύθηκε επ’ αυτού. 

Από το 1975 και µετά, ανοίγει ο 
κύκλος των συζητήσεων για τον χω-
ρισµό Εκκλησίας και Κράτους. Το 
1976, ο τότε υπουργός Παιδείας και 
Θρησκευµάτων Γεώργιος Ράλλης, 
κατάρτισε σχέδιο για την παραχώ-
ρηση στο Κράτος των 3/4 (75%) της 
περιουσίας και η Εκκλησία να κρα-
τούσε το υπόλοιπο 1/4 (25%). Η προ-
σπάθειά του, ναυάγησε. Ο διάδοχός 
του Ιωάννης Βαρβιτσιώτης πρότει-
νε πιο σκληρό σχέδιο: Το Κράτος να 
πάρει τα 4/5 (80%) και στην Εκκλη-
σία να µείνει το 1/5 (20%). Κι αυτό 
δεν υλοποιήθηκε.

 Το 1985, ο υπουργός Παιδείας 
Απ. Κακλαµάνης κατάρτισε νοµο-
σχέδιο µε θέµα «Ρύθµιση θεµάτων 
µοναστηριακής περιουσίας» και το 
επόµενο έτος ο Αντ. Τρίτσης εµφάνι-
σε σχέδιο Συµφωνίας διάρκειας 100 
χρόνων για ανάπτυξη της εκκλησι-
αστικής περιουσίας και αξιοποίησή 
της από τους αγροτικούς συνεταιρι-
σµούς, που θα απέδιδαν 10% στην 
Εκκλησία και 5% στο Κράτος. Τελι-
κά, το σχέδιο έµεινε µετέωρο, µε τον 
Ανδρέα Παπανδρέου να καρατοµεί 
τον Τρίτση µετά από συνάντηση που 
είχε µε τον µακαριστό αρχιεπίσκοπο 
Σεραφείµ.

Οι ιδιαιτερότητες
 της διοίκησης 
Σήµερα, στην κατοχή της Εκκλησίας 
έχουν αποµείνει 1.282.300 στρέµ-
µατα, εκ των οποίων τα 367.000 εί-
ναι δάση , 745.400 βοσκότοποι και 
1689.900 καλλιεργήσιµα. Επίσης, 
υπάρχουν εκατοντάδες σπίτια, γρα-
φεία και οικόπεδα. Υπάρχουν, επί-
σης, περιοχές όπως λίµνη Βουλιαγ-
µένης Φασκοµηλιά, Κοκκιναράς 
κ.ά., οι οποίες έχουν τεράστια αξία. 
Το κακό είναι οτι όλη αυτή η περι-
ουσία ανήκει και διαχειρίζεται από 
10.000 εκκλησιαστικά νοµικά πρό-
σωπα (Μητροπόλεις, Ναούς, Μο-
νές, Προσκυνήµατα, Ιδρύµατα, Κλη-
ροδοτήµατα). 
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ
 (∆ΗΜΑΡΧΟΣ ΜΟΣΧΑΤΟΥ)

«Πρέπει να γίνει σεβαστή 
η ιστορία του τόπου μας»

‘‘
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/

Βασική µας 
προτεραιότητα 
αποτελεί η σύνδεση της 
επιστηµονικής έρευνας 
µε την παραγωγική 
ανασυγκρότηση και 
µε τη δηµιουργία 
Μονάδων 
Καινοτοµίας και 
Επιχειρηµατικότητας, 
∆οµών Απασχόλησης 
και Συνεργασιών 
µε τα ∆ηµόσια 
Πανεπιστηµιακά 
ιδρύµατα της περιοχής 
όπως το Πάντειο 
Πανεπιστήµιο, 
το Χαροκόπειο 
Πανεπιστήµιο και 
το Πανεπιστήµιο ∆. 
Αττικής, το οποίο 
στεγάζει τµήµατά 
του στην πόλη µας

Τις σηµαντικές εξελίξεις που είχαµε στην υπόθεση της διεκδίκησης του ακινήτου του ΕΟΜΜΕΧ, στον Ταύρο, 
περιγράφει στη συνέντευξη που παραχώρησε ο δήµαρχος Μοσχάτου – Ταύρου, κ. Ανδρέας Ευθυµίου.

Σ
υγκεκριµένα, ο δήµαρ-
χος σχολιάζοντας την από-
φαση του Πρωτοδικείου 
Αθηνών, που δικαιώνει το 

ΤΑΙΠΕ∆ τόνισε ότι πάγια θέση του 
δήµου είναι πως οι πρώην αποθή-
κες του ΕΟΜΜΕΧ αποτελούν κρίσι-
µο «δηµόσιο χώρο» γιατί συγκροτούν 
ένα εµβληµατικό σηµείο και σηµαντι-
κό τοπόσηµο για την πόλη λόγω της 
ιστορικής διαδροµής του κτιρίου από 
τη δεκαετία του 1920. Ο ίδιος δεσµεύ-
τηκε πως ο δήµος θα προσφύγει στο 
εφετείο, καθώς ο αγώνας συνεχίζε-
ται προκειµένου να µην εκποιηθεί το 
ιστορικό ακίνητο του ΕΟΜΜΕΧ από 
το ΤΑΙΠΕ∆.

Στην συνέντευξη που παραχώρη-
σε στη Today Press και τον Ανδρέα 
Ευθυµίου αποκάλυψε τα εξής:

∆ήµαρχε, ποιες είναι οι τε-
λευταίες εξελίξεις στο επίµα-
χο θέµα της διεκδίκησης από 
πλευράς του δήµου του κτιρίου 
ΕΟΜΜΕΧ στον Ταύρο;
Υπάρχει µία δικαστική απόφαση σε 
Πρώτο Βαθµό όταν προσβάλαµε την 
Απόφαση η οποία ανέφερε ότι ο δή-
µος µας δεν έχει συµφέροντα εκεί. 
Όµως θα πρέπει να ξέρετε ότι σε όλες 
τις άλλες δικαστικές Αποφάσεις ο δή-
µος µας έχει κερδίσει. Έτσι, στο αµέ-
σως επόµενο δηµοτικό συµβούλιο 
θα το βάλουµε ως θέµα στην ηµερή-
σια διάταξη και εκεί θα αποφασίσει 
το Σώµα τις επόµενες ενέργειες που 
θα πρέπει να κάνει ο δήµος.

Εν ολίγοις, Πρωτόδικα απο-
φασίστηκε ότι ο δήµος δεν έχει 
δικαίωµα να το διεκδικήσει;
Πρωτόδικα αυτό που αποφασίστη-



κε είναι ότι οι ισχυρισµοί του δήµου 
δεν ευσταθούν νοµικά µεν αλλά αυ-
τό έχει να κάνει µόνο σε σχέση µε 
το ΤΑΙΠΕ∆. Εµείς είχαµε προσβά-
λει την απόφαση του ΤΑΙΠΕ∆ που 
επιχειρεί την πώληση του συγκεκρι-
µένου ακίνητου ενώ θα έπρεπε αυτό 
το ακίνητο να παραχωρηθεί στο δή-
µο ή και στην Πολιτεία και να διατη-
ρηθεί ως ιστορικός χώρος µνήµης.

Μα το ένα από τα κτίρια δεν 
χαρακτηρίστηκε διατηρητέο 
και τόπος ιστορικής µνήµης;   
Ακριβώς, το ένα από τα κτίρια χαρα-
κτηρίστηκε σύµφωνα µε τα όσα ήθε-
λε ο δήµος µας. Στις υπόλοιπες προ-
σφυγές που έχουµε κάνει είτε στην 
Αποκεντρωµένη ∆ιοίκηση, είτε σε 
άλλους φορείς, δεν υπάρχει θετική 
απάντηση για την εξέλιξη της υπόθε-
ση. Όπως ήδη ανέφερα θα δούµε και 
τις προθέσεις των άλλων παρατάξεων 
στην προσεχή συνεδρίαση του δηµο-
τικού συµβουλίου της πόλης µας και 
θα αποφασίσουµε µε ποιον ακριβώς 
τρόπο θα συνεχίσουµε τον αγώνα µας.

Νοµικά υπάρχει περιθώριο 
να το διεκδικήσετε µε κάποιον 
τρόπο;
Νοµικά πάντα υπάρχει το περιθώ-
ριο αλλά όπως καταλαβαίνετε, κα-
νείς δεν µπορεί να προδικάσει την 
απόφαση ενός δικαστηρίου

Οπότε θα ασκήσετε πολιτι-
κή πίεση ώστε να πετύχετε τον 
στόχο σας;
Θα ήθελα να τονίσω πως τα κόµµα-
τα που επισκεφτήκαµε στη Βουλή εί-
χανε ταχθεί µε το µέρος του ∆ήµου. 
Κανείς δεν ανέφερε ότι διαφωνεί µε 
τη θέση του ∆ήµου Μοσχάτου – Ταύ-
ρου. Βέβαια, όλοι υπογράµµιζαν ότι 
πλέον ο χώρος έχει παραχωρηθεί 
στο ΤΑΙΠΕ∆, το οποίο λειτουργεί 
ανεξάρτητα και ο µοναδικός σκοπός 
του είναι να εξοικονοµήσει χρήµατα 

για το δηµόσιο. Πρέπει όµως να το-
νίσω ότι χρειάζεται περισσότερος σε-
βασµός στην ιστορία του τόπου µας.

Υπάρχουν κάποιοι που αµ-
φισβητούν δηλαδή την ιστο-
ρικότητα των συγκεκριµένων 
ακινήτων;
Υπάρχουν κάποιες κατευθυνόµενες 
δηµοσιεύσεις εναντίον του ∆ήµου 
Μοσχάτου – Ταύρου για το πρώην 
κτίριο του ΕΟΜΜΕΧ οι οποίες δεν 
πτοούν το ∆ήµο και τους πολίτες του 
επειδή  το Πολυµελές Πρωτοδικείο 
Αθηνών απέρριψε πρωτοδίκως την 
αγωγή που είχαµε υποβάλλει  κα-
τά των αποφάσεων του ΤΑΙΠΕ∆. 
Όµως, ο αγώνας συνεχίζεται κα-
θώς όχι µόνο έχουµε  έννοµο συµ-
φέρον επί των αποφάσεων του δι-
οικητικού συµβουλίου του ΤΑΙΠΕ∆ 
αλλά είµαστε δεσµευµένοι  για τη 
προστασία του πολιτιστικού αποθέ-
µατος και των εµβληµατικών µνη-
µείων  που βρίσκονται στο ακίνητο 
του ΕΟΜΜΕΧ. Συνεπώς, είναι δε-
δοµένη από το ∆ήµο µας η άσκηση 
έφεσης της οποίας το αποτέλεσµα θα 

έχει ιδιαίτερη σηµασία. Ξεχνούν βέ-
βαια να αναφέρουν ότι απερρίφθη η 
προσφυγή του ΤΑΙΠΕ∆ στην Απο-
κεντρωµένη ∆ιοίκηση Αττικής κα-
τά των αποφάσεων του ∆ηµοτικού 
Συµβουλίου για αλλαγή όρων ∆ό-
µησης και χρήσεων γης µε το χαρα-
κτηρισµό του ακινήτου σε κοινωφε-
λή χώρο πολιτισµού.  Επίσης δεν 
αναφέρουν ότι η προσφυγή απερρί-
φθη και σε δεύτερο βαθµό από την 
Ειδική Επιτροπή του Άρθρου 152 Ν. 
3463/06.

Είναι αδαείς όσοι µας εγκαλούν 
για το ότι ο  ∆ήµος µας δεν προχώ-
ρησε σε ενέργειες για να συµµετά-
σχει στον πλειοδοτικό διαγωνισµό. 
Ο ∆ήµος ως Νοµικό Πρόσωπο ∆η-
µοσίου ∆ικαίου δεν νοµιµοποιείται 
να «τζογάρει» σε πλειοδοσίες που 
εµπορευµατοποιούν τα πάντα στο 
όνοµα  του κέρδους. Ο ∆ήµος υπο-
χρεούται να εφαρµόζει το δηµόσιο 
λογιστικό και δεν είναι εταιρία real 
estate. Συνεπώς, συνεχίζουµε να δι-
εκδικούµε το χώρο, όχι για εµπορι-
κές χρήσεις, αλλά για τη µετατροπή 
του σε κοινωφελή χώρο.

Πάντως, είµαι µία υπόθεση 
που σας απασχολεί για αρκετά 
χρόνια πλέον
Η διεκδίκηση του κτιρίου ΕΟΜΜΕΧ 
στον Ταύρο αποτελεί ένα διαχρονι-
κό αίτηµα, τόσο του πρώην ∆ήµου 
Ταύρου αλλά και του ενιαίου ∆ήµου 
Μοσχάτου-Ταύρου. Η πάγια θέση 
µας  είναι ότι οι πρώην αποθήκες του 
ΕΟΜΜΕΧ αποτελούν κρίσιµο «δη-
µόσιο χώρο» γιατί συγκροτούν ένα 
εµβληµατικό σηµείο και σηµαντι-
κό τοπόσηµο για την πόλη µας λόγω 
της ιστορικής διαδροµής του κτιρίου 
από τη δεκαετία του 1920. Τον Ιούλιο 
του 2021 δικαιωθήκαµε καθώς συµ-
βάλαµε αποφασιστικά στην ιστορική 
απόφαση του Κεντρικού Συµβουλίου 
Νεωτέρων Μνηµείων του ΥΠΠΟΑ 
όπου χαρακτηρίζει ως νεότερο µνη-
µείο το ακίνητο του ΕΟΜΜΕΧ που 
αποτελεί  φορέα ιστορικής µνήµης 
και τεκµήριο της εξέλιξης της περιο-
χής, στις αρχές του εικοστού αιώνα 
από ιστορική, πολιτισµική, πολιτιστι-
κή και κοινωνική άποψη.

Όπως ήδη σας είπα νωρίτερα, ο 
στρατηγικός µας στόχος υπηρετείται 

οµόφωνα από όλα τα µέλη του ∆ηµο-
τικού Συµβουλίου όσο και των βου-
λευτών όλων των κοµµάτων της Ελ-
ληνικής Βουλής µέχρι να πετύχουµε 
την ικανοποίηση του δίκαιου αιτήµα-
τός µας. Η πρότασή µας είναι ρεαλι-
στική, αξιόπιστη και ιστορικά η ενδε-
δειγµένη. Επαναλαµβάνω ότι ήδη 
ζήτησα από τον Πρόεδρο του ∆ηµο-
τικού Συµβουλίου να συζητηθεί το 
θέµα στην προσεχή συνεδρίασή του.

Εσείς έχετε σχέδιο για την αξι-
οποίηση των ακινήτων αν περά-
σουν στην ιδιοκτησία του δήµου 
και αν ναι ποιο είναι αυτό;
Βεβαίως και έχουµε στην επεξεργα-
σµένη πρόταση που έχουµε διατυ-
πώσει δηµόσια για τις νέες χρήσεις 
του κτιρίου, συµπεριλαµβάνου-
µε τη δηµιουργία ενός οργανισµού  
µε τίτλο «Impact Hub Tavros»  µε 
τη δηµιουργία Θερµοκοιτίδων και 
∆ικτύων υποστήριξης, τη διαµόρ-
φωση συνεργατικών χώρων για νέ-
ους καλλιτέχνες, τη φιλοξενία νέων 
επιστηµόνων σε Κυψέλες Επιχειρη-
µατικότητας και τη λειτουργία ενός 
Μedia Room Lab. Επίσης, τη στέ-
γαση καλλιτεχνικών εργαστηρίων 
του ∆ήµου µας σε όλα τα πεδία του 
πολιτισµού και την εγκατάσταση του 
«Ψηφιακού Μουσείου Τοπικής Ιστο-
ρίας και Εθνικής Αντίστασης» για το 
οποίο έχουµε, ήδη, εξασφαλίσει τη 
χρηµατοδότησή του.

Βασική µας προτεραιότητα απο-
τελεί η σύνδεση της επιστηµονικής 
έρευνας µε την παραγωγική ανασυ-
γκρότηση και µε τη δηµιουργία Μο-
νάδων Καινοτοµίας και Επιχειρηµα-
τικότητας, ∆οµών Απασχόλησης και 
Συνεργασιών µε τα ∆ηµόσια Πανεπι-
στηµιακά ιδρύµατα της περιοχής όπως 
το Πάντειο Πανεπιστήµιο, το Χαροκό-
πειο Πανεπιστήµιο και το Πανεπιστή-
µιο ∆. Αττικής, το οποίο στεγάζει τµή-
µατά του στην πόλη µας, συνδέοντας 
την επιστηµονική έρευνα µε την παρα-
γωγική ανασυγκρότηση.
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«Η διεκδίκηση του κτιρίου 
ΕΟΜΜΕΧ στον Ταύρο αποτελεί 
ένα διαχρονικό αίτηµα, τόσο 
του πρώην ∆ήµου Ταύρου 
αλλά και του ενιαίου ∆ήµου 
Μοσχάτου-Ταύρου. Η πάγια 
θέση µας  είναι ότι οι πρώην 
αποθήκες του ΕΟΜΜΕΧ 
αποτελούν κρίσιµο «δηµόσιο 
χώρο» γιατί συγκροτούν 
ένα εµβληµατικό σηµείο και 
σηµαντικό τοπόσηµο για την 
πόλη».
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Deadline 
στους Δήμους
για τα έργα 
του «Αντ.
Τρίτσης»

Το Υπ. Εσωτερικών µε έγγραφο 
που απέστειλε στους ∆ήµους εφι-
στά την προσοχή στις νέες διοική-
σεις ώστε να προχωρήσουν άµε-
σα στις απαραίτητες ενέργειες για 
την έγκαιρη δηµοπράτηση σηµα-
ντικών έργων του προγράµµατος « 
Αντώνης Τρίτσης», τα οποία έχουν 
εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση.

Σε αντίθετη περίπτωση, υπάρ-

χει κίνδυνος απένταξης έργων!
Όπως αναφέρεται µάλιστα, 

έως τις 9 Φεβρουαρίου 2024  θα 
πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί 
όλες οι απαραίτητες ενέργειες.

Το έγγραφο της αρµόδιας Υπη-
ρεσίας του Υπουργείου Εσωτερι-
κών που εστάλη στους δηµάρχους 
αναφέρει συγκεκριµένα τα εξής: 
«Αναφορικά µε τα έργα ∆ικαιού-

χων του Προγράµµατος “Αντώ-
νης Τρίτσης” που εντάχθηκαν έως 
30/6/2022 και δεν έχουν ακόµα 
δηµοπρατηθεί, καλείσθε να προ-
βείτε άµεσα σε όλες τις απαραίτη-
τες ενέργειες ώστε τα έργα αυτά 
να δηµοπρατηθούν έως 9/2/2024, 
ενηµερώνοντας αµελλητί την Υπη-
ρεσία µας, ειδάλλως θα απεντα-
χθούν από το Πρόγραµµα».

ΕΝ ΟΙΚΩ... 
Του Πέτρου Κουβάτσου 
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∆
ωρεάν και γρήγορη πρόσβαση 
στο διαδίκτυο σε υπαίθριους και 
κλειστούς δηµόσιους χώρους θα 
αποκτήσουν 267 ∆ήµοι της χώ-

ρας, καθώς υπεγράφησαν οι τρεις Εκτελε-
στικές Συµβάσεις για το έργο: «WiFi4GR 
–Ανάπτυξη δηµοσίων σηµείων ασύρµα-
της ευρυζωνικής πρόσβασης στο διαδί-
κτυο». Πρόκειται για ένα σηµαντικό έργο 
του Υπουργείου Ψηφιακής ∆ιακυβέρνη-
σης που θα συµβάλλει στην ανάπτυξη της 
ευρυζωνικότητας στη χώρα µας, το οποίο 
υλοποιείται στο πλαίσιο του Προγράµµατος 
«Ψηφιακός Μετασχηµατισµός 2021-2027», 
µε συνολικό προϋπολογισµό 11.887.096,77 
ευρώ πλέον ΦΠΑ και φορέα υλοποίησης 
την Ειδική Υπηρεσία του Προγράµµατος 
ΨΜ.

Πιο συγκεκριµένα, στο πλαίσιο του 
«WiFi4GR» προβλέπεται η προµήθεια και 
η εγκατάσταση Access Pointsσε σχεδόν 

2.500 σηµεία δηµόσιων χώρων, τα οποία 
έχουν υποδείξει οι ∆ήµοι, όπως για πα-
ράδειγµα χώρους συνάθροισης κοινού, 
αναµονής-µετακίνησης, εκδηλώσεων και 
σηµεία τουριστικού και πολιτιστικού ενδι-
αφέροντος.

Ο Υπουργός Ψηφιακής ∆ιακυβέρνη-
σης, ∆ηµήτρης Παπαστεργίου, δήλωσε: 
«Στόχος της Κυβέρνησης είναι η Ελλάδα 
να κάνει ένα άλµα προς την εποχή της ευ-
ρυζωνικότητας. Στο Υπουργείο Ψηφιακής 
∆ιακυβέρνησης εργαζόµαστε συστηµατικά 
προς αυτή την κατεύθυνση αξιοποιώντας 
όλα τα διαθέσιµα χρηµατοδοτικά εργα-
λεία, όπως τους πόρους του ΕΣΠΑ 21-27. 
Το «WiFi4GR» πιστεύω ότι είναι ένα έργο 
που µπορεί να αλλάξει το χάρτη της ευρυ-
ζωνικότητας στις πόλεις και τα χωριά µας».

Προχωρά
 η υπογειοποίηση 

του δικτύου 
ηλεκτροδότησης
 στο Δήμο Φυλής

Αποδοτική υπήρξε η συνάντηση του ∆η-
µάρχου Φυλής Χρήστου Παππού µε τον ∆ι-
ευθυντή Περιφέρειας Αττικής του ∆ιαχει-
ριστή του Ελληνικού ∆ικτύου ∆ιανοµής 
Ηλεκτρικής Ενέργειας (∆Ε∆ΗΕ) κ. Αθα-
νάσιο Φουντουλάκη που πραγµατοποιή-
θηκε στα κεντρικά Γραφεία του ∆Ε∆ΗΕ.

Ο κ. Φουντουλάκης αποδέχθηκε το πά-
γιο αίτηµα του ∆ήµου Φυλής για την πλή-
ρη  υπογειοποίηση του δικτύου ηλεκτρικού 
ρεύµατος και στις τρεις ∆ηµοτικές Ενότη-
τες, Άνω Λιοσίων, Ζεφυρίου και Φυλής.

“Με την σηµερινή συµφωνία θα ικανο-
ποιηθεί και θα λυθεί ουσιαστικά ένα δια-
χρονικό  ζήτηµα, του ∆ήµου Φυλής  κα-
θώς µε την υπογειοποίηση του συνόλου του 
ηλεκτρικού δικτύου τα οφέλη για τον τόπο 
µας είναι πολλαπλά, σηµείωσε ο ∆ήµαρχος 
Φυλής Χρήστος Παππούς.

∆. Παπαστεργίου: 267 ∆ήμοι αποκτούν σημεία 
δωρεάν και γρήγορης πρόσβασης στο διαδίκτυο

∆ήµαρχος Παλλήνης: «Είµαστε αποφασισµένοι, 
να φέρουµε όλα τα προβλήµατα στο φως»

∆ιαδοχικές συναντήσεις εργασίας 
πραγµατοποίησε ο ∆ήµαρχος Παλλήνης 
Χρήστος Αηδόνης, µε τους ∆ιευθύντριες 
Σχολείων Πρωτοβάθµιας και ∆ευτερο-
βάθµιας Εκπαίδευσης, και όπως και µετά 
τη συνάντηση µε τις υπεύθυνες των Βρε-
φονηπιακών Σταθµών  διαπιστώθηκε η 
µεγάλη απόσταση που υπήρχε µεταξύ της 
προηγούµενης ∆ιοίκησης του ∆ήµου µε 
τους επικεφαλής νευραλγικών δοµών και 
συνεπώς και µε τα πραγµατικά προβλήµα-
τα των κοινοτήτων Ανθούσας – Γέρακα – 
Παλλήνης και ιδιαιτέρως της Νέας Γενιάς.

Ο κ. Αηδόνης µετά το πέρας των συνα-
ντήσεων δήλωσε: «Έκπληξη διαπιστώσα-
µε στα µάτια των ∆ιευθυντριών και ∆ιευ-
θυντών των Σχολείων µας. ∆εν τους είχε 
ξανασυναντήσει ∆ήµαρχος, συνολικά και 
συλλογικά προκειµένου όλοι να αναφερ-
θούν ανοιχτά στα προβλήµατα που απα-
σχολούν τη Σχολική Κοινότητα. Η κοινή 
Γνώση για πολλά θέµατα σε αυτό τον ∆ή-
µο αποτελεί ζητούµενο. Είµαστε αποφα-
σισµένοι, να φέρουµε όλα τα προβλήµατα 
στο φως! Καµία έκπτωση, καµία ωραιο-
ποίηση.»
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Σ
ε ιδιαίτερα θερµό κλί-
µα και µε τον νέο ∆ή-
µαρχο Βασίλη Ξυπο-
λυτά να δηµιουργεί 

εξαιρετικά θετικές προσδοκίες για 
τη νέα σελίδα που ανοίγεται στο 
∆ήµο, πραγµατοποιήθηκε η κο-
πή της πίτας του ∆ήµου Κηφισιάς, 
στο Κοινωφελές Ίδρυµα Ιωάννη 
Σ. Λάτση, στο Κεφαλάρι.

Στην  εκδήλωση, ο νέος ∆ή-
µαρχος Κηφισιάς, Νέας Ερυθραί-
ας και Εκάλης, δίνοντας το στίγµα 
της νέας ∆ηµοτικής Αρχής, πα-
ρουσίασε τους βασικούς στρατη-
γικούς του στόχους  αλλά και το 
πλάνο του, για τις 120 πρώτες ηµέ-
ρες διοίκησης στον ∆ήµο.

Ειδικότερα,  ο  κ. Ξυπολυτάς  
ανέλυσε τους 10  κεντρικούς άξο-
νες στους οποίους σκοπεύει να 

επικεντρωθεί τους πρώτους 4 µή-
νες  στο «τιµόνι» της ∆ηµοτικής 
Αρχής. Αυτοί είναι το εµπορικό 

κέντρο της Κηφισιάς, η  ασφάλεια 
και πολιτική προστασία, η  καθαρι-
ότητα, το πράσινο και περιβάλλον, 

η Κοινωνική Ευθύνη, το Think 
Tank του ∆ήµου, η απορρόφηση 
κονδυλίων, η προσβασιµότητα, η 
ψηφιοποίηση  καθώς και ο πολιτι-
σµός και ο Αθλητισµός,

Την κοπή της βασιλόπιτας ευ-
λόγησε ο σεβασµιότατος Μητρο-
πολίτης Κηφισιάς, Αµαρουσίου, 
Ωρωπού και Μαραθώνος κ.κ. 
Κύριλλος και τίµησαν µε την πα-
ρουσία τους µέλη της Κυβέρνη-
σης αλλά και πολλοί πολιτικοί 
παράγοντες. Μεταξύ αυτών οι: 
Κωστής Χατζηδάκης,  Άδωνις Γε-
ωργιάδης, Νίκος Παπαθανάσης, 
∆ηµήτρης Καιρίδης, Θανάσης 
Κοντογιώργης, Ζωή Ράπτη και 
∆ηµήτρης Τσιόδρας.

Στις εργασίες που πραγµατοποι-
ούνται από τη διεύθυνση πρασί-
νου του ∆ήµου Αγίου ∆ηµητρίου 
στην πλατεία Καζαντζάκη, πλησί-
ον της ενορίας του Αγίου Κωνστα-
ντίνου, πραγµατοποίησε επίβλεψη 
σήµερα ο ∆ήµαρχος Στέλιος Μα-
µαλάκης.

Τον ∆ήµαρχο συνόδευσαν ο 
αρµόδιος αντιδήµαρχος Κώστας 
Κυριακάκης, στελέχη του δήµου 
και συνεργάτες του ∆ηµάρχου.

Ο κ. Μαµαλάκης αφού ενη-
µερώθηκε για τις εργασίες καλ-
λωπισµού της πλατείας επισήµα-
νε: «Προτεραιότητα µας είναι η 

ασφάλεια και η επίλυση των κα-
θηµερινών προβληµάτων των 
πολιτών οι οποίοι έχουν ανάγκη 
από πράξεις.  Με γρήγορα βήµα-
τα και συγκεκριµένες παρεµβά-

σεις, µετά από εντολή µου, λύθη-
κε το πρόβληµα του φωτισµού το 
οποίο απασχολούσε εδώ και καιρό 
τους κατοίκους της πλατείας. Ήδη 
συνεργεία του τµήµατος Πρασί-
νου του δήµου µε το συντονισµό 
του αρµόδιου Αντιδηµάρχου Κώ-
στα  Κυριακάκη έχουν αναλάβει 
δουλειά. Ο ∆ήµος µας γυρίζει σε-
λίδα και αυτό θα το διαπιστώνουν 
οι πολίτες καθηµερινά».

Να σηµειωθεί ότι στη συγκε-
κριµένη πλατεία σηµειώθηκαν 
επεισόδια την Πέµπτη 29 ∆εκεµ-
βρίου όπου δέχθηκαν επίθεση δύο 
νέοι άνθρωποι της γειτονιάς.

Επίβλεψη του ∆ηµάρχου Αγίου ∆ηµητρίου 
στα έργα της πόλης
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ΕΝ ∆ΗΜΩ/

Για δραµατική κατάσταση που 
βιώνει η πόλη, κατά τις νυχτερι-
νές ώρες κυρίως, έκανε λόγο ο 
δήµαρχος Περάµατος Γιάννης 
Λαγουδάκος µε δηλώσεις του 
στην Todaypress.

«Η πόλη λεηλατείται κάθε 
βράδυ από σπείρες Ροµά», τόνι-
σε χαρακτηριστικά ο κ. Λαγου-
δάκος, ο οποίος γνωστοποίησε 
πως έχει στείλει σχετική επιστο-

λή προς το αρµόδιο υπουργείο 
Προστασίας του Πολίτη, καλώ-
ντας την ηγεσία του να λάβει άµε-
σα µέτρα….! «∆εν επιθυµούµε 
(και κρατάµε µε το ζόρι) οµάδες 
πολιτών που θέλουν να αναλά-
βουν πρωτοβουλίες “Ταγµάτων 
Ασφαλείας” περιφρουρήσεις που 
θυµίζουν εποχές φασιστικών κα-
θεστώτων», πρόσθεσε ο Γιάννης 
Λαγουδάκος.

Δήμαρχος Περάματος: «Η πόλη λεηλατείται 
κάθε βράδυ από σπείρες Ρομά»

 ΤΟ ...ΜΙΣΟ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟ
ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΣΤΗΝ ΚΟΠΗ ΤΗΣ ΠΙΤΑΣ 

ΤΟΥ ∆ΗΜΟΥ ΚΗΦΙΣΙΑΣ

Συνάντηση εργασίας προκει-
µένου να ανανεώσουν τη συµ-
φωνία για ένα κοινό µέτωπο 
αντιµετώπισης των συνεπειών 
από το προβλεπόµενο εκ του 
Υπουργείου Υποδοµών και Με-
ταφορών έργο της διάνοιξης 
της λεωφόρου Κύµης, πραγ-
µατοποίησαν οι δήµαρχοι Ηρα-
κλείου Αττικής, Νίκος Μπάµπα-
λος, Αµαρουσίου, Θεόδωρος 
Αµπατζόγλου καθώς και οι νέ-
οι δήµαρχοι Λυκόβρυσης Πεύ-
κης, Μάριος Ψυχάλης, και Κη-
φισιάς, Βασίλης Ξυπολητάς, 
στο δηµαρχείο του Ηρακλείου. 
Πρόκειται για τους ∆ήµους από 
τα όρια των οποίων προβλέπεται 
να περάσει η διαδροµή της επέ-
κτασης της λεωφόρου.

Οι τέσσερις δήµαρχοι συµ-
φώνησαν να διατηρήσουν την 

κοινή τους στάση και την αµοι-
βαία υποστήριξη έτσι ώστε, σε 
περίπτωση που προχωρήσει το 
έργο της διάνοιξης, να εξασφα-
λισθεί ότι ο τρόπος που θα γί-
νει δεν υποβαθµίσει την ποιότη-
τα ζωής των κατοίκων αλλά και 
τη λειτουργικότητα στις εν λόγω 
πόλεις.

Οι δήµαρχοι επιβεβαίωσαν 
ότι το κοινό µέτωπο παραµένει 
στην γραµµή του καλύτερου δυ-
νατού αποτελέσµατος για τους 
δηµότες. Σε αυτή την κατεύθυν-
ση θα ζητήσουν από κοινού και 
εκ νέου συνάντηση µε την και-
νούργια ηγεσία του Υπουργεί-
ου Υποδοµών και Μεταφορών 
ώστε να συζητήσουν τις εξελί-
ξεις και τα τρέχοντα δεδοµένα 
αλλά και να καταθέσουν ξανά 
τα αιτήµατά τους.

Οι Βόρειοι δήμοι επιβεβαίωσαν
 την κοινή τους στάση

 στη διάνοιξη της Κύμης



22
ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑTODAY PRESSFR

EETODAY PRESSFR
EE Σάββατο 20 & Κυριακή 21 Ιανουαρίου 2024

 Μητροπολίτης Σεραφείμ: 
«Όχι» στο μυστήριο της βάπτισης 
σε παιδιά ομόφυλων οικογενειών

Έκτακτη 
σύγκληση
της Ιεραρχίας 
για τον γάµο 
οµόφυλων 
ζευγαριών 

Του Πάνου Μπαΐλη



Μ
ετά τις αντιδράσεις 
πολλών µητροπολι-
τών, την ερχόµενη 
Τρίτη θα συνεδριάσει 

εκτάκτως η Ιερά Σύνοδος της Εκκλη-
σίας της Ελλάδος µε µoναδικό θέµα 
συζητήσεως: «Εκκλησία και ‘’θέσπι-
ση γάµου µεταξύ ατόµων του ιδίου 
φύλου’’».

Είχε προηγηθεί, όπως αποκαλύ-
φθηκε, µυστική συνάντηση στην Αρ-
χιεπισκοπή για ανταλλαγή απόψεων 
µεταξύ του πρωθυπουργού Κ.Μη-
τσοτάκη και του Ιερώνυµου.

Κλιµακώνονται καθηµερινά οι 
αντιδράσεις της Εκκλησίας για το γά-
µο οµόφυλων ζευγαριών.

Από το Άγιο Όρος έως την Κρή-
τη, µητροπολίτες και απλοί ιερείς 
περνούν στην αντεπίθεση, παρόλο 
που ο Αρχιεπίσκοπος συνιστά ψυ-
χραιµία και περιµένει να δει το τελι-
κό κείµενο του νοµοσχεδίου. Για τη 
Σύνοδο και το σύνολο των µητρο-
πολιτών, «ο διάβολος κρύβεται στις 
λεπτοµέρειες», καθώς µετά τον  γά-
µο των οµόφυλων ζευγαριών εκτι-
µούν οτι είναι θέµα χρόνου να «νοµι-
µοποιηθεί» και η τεκνοθεσία µε µία 
προσφυγή στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστή-
ριο Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων. Εί-

ναι βέβαιο ότι θα προκύψουν ζητή-
µατα για την τέλεση των  µυστηρίων 
της βάπτισης και της κηδείας. Πολ-
λοί ιεράρχες, όπως οι µητροπολί-
τες Λαρίσης Ιερώνυµος και Μεσση-
νίας Χρυσόστοµος, τάσσονται υπέρ 
της βάπτισης των παιδιών των οµό-
φυλων ζευγαριών.Την ίδια στιγµή, 
όµως, ο Πειραιώς Σεραφείµ σε άρ-
θρο του αναφέρει ότι «τα οµοφυλό-
φιλα δεν δύνανται να µετάσχουν των 
µυστηρίων και στερούνται Εκκλησι-
αστικής κηδεύσεως και τα τυχόν τε-
κνοθετηθέντα από οµοφυλόφιλα 
ζευγάρια τέκνα δεν θα πρέπει να βα-
πτίζονται εις τη νηπιακή ηλικία».

Για το θέµα, ωστόσο, ο µητρο-
πολίτης Μεσσηνίας δεν αφήνει πε-
ριθώρια  παρερµηνειών: «Κανέ-
νας δεν µπορεί να αποκλειστεί από 
το µυστήριο του Βαπτίσµατος. Όταν 
βαπτίζουµε παιδιά νόθα, τα οποία τα 
βρίσκουµε πολλές φορές στις πόρτες 
της Εκκλησίας, µπροστά στις εικό-
νες, δεν µπορούµε να µην βαπτίσου-

µε τα παιδιά αυτά. Το πρόβληµα για 
την Εκκλησία δεν είναι να εκδικηθεί 
αυτούς που επιλέγουν αυτή τη µορ-
φή γάµου, το θέµα για την Εκκλησία 
είναι ότι δεν µπορεί να αποδεχθεί 
µια τέτοια µορφή σχέσεως γαµικής, 
έξω από τον παραδοσιακό γάµο».

Ο  µητροπολίτης Λαρίσης κατα-
λογίζει στην κυβέρνηση «πονηρές 
προθέσεις». Σε δηλώσεις του υπο-
στηρίζει ότι  “έτσι όπως είναι ο νέ-
ος νόµος, µου θυµίζει την επανάλη-
ψη του ιδίου κόλπου, θα πάµε σε κάτι 
ελαφρό έτσι ώστε να µας ανοίγει την 
πόρτα και κάποιοι να µπορούν να δι-
εκδικήσουν καταδίκη της χώρας στο 
ευρωπαϊκό δικαστήριο και στη συ-
νέχεια όποιο κόµµα και να είναι τότε 
στην εξουσία, να πει ότι καταδικάστη-
καν και πρέπει να δώσουµε παραπά-
νω πράγµατα». 

Εκτός των µητροπολιτών και οι 
ιερείς σε όλη τη χώρα οργανώνουν 
συνάξεις για το θέµα και µε ψηφίσµα-
τά τους καλούν την κυβέρνηση να 
µην νοµοθετήσει τον γάµο των οµό-
φυλων ζευγαριών. Ήδη, ψηφίσµατα 
εξέδωσαν οι ιερείς των µητροπόλε-
ων Τρίκκης και Ναυπάκτου, οι οποί-
οι επιχειρούν να αναδείξουν τις αξίες 
της οικογένειας και το δηµογραφικό: 

«Αναµένουµε από την Πολιτεία να 
ενδιαφερθεί κυρίως για την προστα-
σία της παραδοσιακής οικογένειας, η 
οποία είναι το θεµέλιο της κοινωνί-
ας και του Έθνους και η οποία συν-
δέεται µε την γέννηση παιδιών και 
την καλή ανατροφή τους, που είναι 
σήµερα το κατ’ εξοχήν εθνικό θέµα. 
Αυτό σηµαίνει ότι η Πολιτεία πρέπει 
πρωτίστως να ενδιαφερθεί για το µε-
γάλο δηµογραφικό πρόβληµα, την 
υπογεννητικότητα, καθώς, επίσης, 
να λάβει τα κατάλληλα µέτρα για την 
βοήθεια των πολυτέκνων οικογενει-
ών», αναφέρουν µεταξύ των άλλων 
οι ιερείς.

Η Εκκλησία της Κρήτης 
και οι Έλληνες καθολικοί 
Σαφείς αποστάσεις από το γάµο 
των οµόφυλων ζευγαριών, εκφρά-
ζει σε ψηφισµά της και η ιερά Σύ-
νοδος της ηµιαυτόνοµης Εκκλησίας 
της Κρήτης. «Ο οποιοσδήποτε ου-
δέτερος προσδιορισµός των σχέσε-

ων θα καταλύει τον φυσικό θεσµό 
της οικογένειας, αναδεικνύοντας 
στο όνοµα ενός µονοµερούς και µει-
οψηφικού «δικαιωµατισµού» και-
νοφανείς κοινωνικούς θεσµούς. Η 
επίκληση περί ισότητας στον γάµο 
ετερόφυλων και οµόφυλων και κατ' 
επέκταση του ίδιου δικαιώµατος τε-
κνοθεσίας, παραγνωρίζει τα θεµε-
λιώδη δικαιώµατα των παιδιών να 
ανατρέφονται και να διαµορφώνο-
νται σ' ένα οικογενειακό περιβάλ-
λον, που δεν προκαλεί σύγχυση ως 
προς την γονεϊκή ταυτότητα», ανα-
φέρεται σε σχετική ανακοίνωση.  
Ιδιαίτερα σκληρή ανακοίνωση εξέ-
δωσε η Ιερά Σύνοδος της Καθολι-
κής Ιεραρχίας Ελλάδος, αναφορι-
κά µε τη νοµοθετική πρωτοβουλία 
που αφορά στον γάµο των οµόφυ-
λων ζευγαριών: «Η πρόταση της κυ-
βέρνησης αλλάζει τον ορισµό του 
γάµου και της οικογένειας, γεγονός 
που αγγίζει όλη την ελληνική κοι-
νωνία, όλες τις οικογένειες, όλους 
τους πολίτες, όλους τους γονείς, όλα 
τα παιδιά, και εν γένει τα κοινωνι-
κά ήθη. Η υπό συζήτηση νοµοθετι-
κή πρόταση, αρνείται στα παιδιά το 
δικαίωµα να ζουν µε πατέρα και µη-
τέρα, αρνείται το πρότυπο του πατέ-
ρα και της µητέρας, την ετερότητα 
που συγκροτεί τον ανθρώπινο ψυ-
χισµό. Αρνείται στα παιδιά τη γνώ-
ση της καταγωγής τους και της ταυ-
τότητάς τους. Εισάγει νέα νοοτροπία 
και φρόνηµα στην παιδεία».

Μάλιστα , κατηγορούν για υπο-
χωρητικότητα τον πολιτικό κόσµο 
της χώρας: «Μας προβληµατίζει η 
υποχωρητικότητα του πολιτικού µας 
κόσµου στις επιθυµίες και τα κελεύ-
σµατα µιας συγκεκριµένης προω-
θούµενης διεθνώς ιδεολογικής τά-
σης».
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Συγχύσεις 
και διγλωσσία 

στον χώρο 
της Ιεραρχίας
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Τ
α τελευταία χρόνια, 
οι ελεγκτικές υπηρε-
σίες όλων των κρα-
τών-µελών του ΟΟ-

ΣΑ, προσπαθούν να αναπτύξουν 
αποτελεσµατικά εργαλεία και µη-
χανισµούς εντοπισµού της φορο-
διαφυγής. Προς αυτή την κατεύ-
θυνση κινείται το νεοεισαχθέν 
«Σύστηµα Αυτοµατοποιηµένου 
Ελέγχου Προσαύξησης Περιου-
σίας».

Με αυτό το νέο εργαλείο µπο-
ρούν άµεσα να ελεγχθούν όλες οι 

περιπτώσεις «περίεργης» και µη 
τεκµηριωµένης αύξησης της πε-
ριουσίας φυικών προσώπων. Πε-
ριπτώσεις, δηλαδή, που υποκρύ-
πτουν τη διάπραξη αδικηµάτων 
εκτεταµένης και µεγάλης φορο-
διαφυγής.

Το σύστηµα αυτό παρέχει, 
επίσης, πληροφορίες για τα κινη-
τά περιουσιακά στοιχεία (κοσµή-

µατα, πολύτιµους λίθους, πλάκες 
χρυσού κ.λπ.) και τα ρευστά δια-
θέσιµα που έχουν ασφαλίσει σε 
θυρίδες τραπεζών Έλληνες φο-
ρολογούµενοι, οι οποίοι αποφεύ-
γουν επί της ουσίας το πλαστικό 
χρήµα.

Τα στοιχεία υποχρεούνται να 
τα στέλνουν οι τράπεζες. Σε περί-
πτωση που τα στοιχεία µε τις κινή-

σεις δεν συµφωνούν -έπειτα από 
αντιπαραβολή που θα συµβαίνει 
αυτόµατα- τότε η φορολογία θα 
ανεβαίνει απευθείας στον συντε-
λεστή 33%! Ο φόρος αυτός θα επι-
βάλλεται στο υπερβάλλον ποσό. 

Με αυτές τις δυνατότητες, οι 
φορολογικές αρχές µπορούν να 
ελέγχουν ακόµη πιο αποτελεσµα-
τικά φυσικά και νοµικά πρόσωπα 
για φοροδιαφυγή, ξέπλυµα µαύ-
ρου χρήµατος, παράνοµο πλουτι-
σµό και άλλα οικονοµικά εγκλή-
µατα. 

Αν τα στοιχεία 
δεν συµφωνούν, 

ο φόρος εκτινάσσεται 
στο 33% 
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ΤΟ ΝΕΟ ΟΠΛΟ ΚΑΤΑ ΤΗΣ ΦΟΡΟ∆ΙΑΦΥΓΗΣ 
ΣΤΑ ΧΕΡΙΑ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ

Κλείδωσαν» οι τελικές ηµεροµηνίες κα-
ταβολής των συντάξεων Φεβρουαρίου, 
µετά και την επίσηµη ανακοίνωση του e-Ε-
ΦΚΑ. Μετά την εξαίρεση που έγινε για τις 
πληρωµές του ∆εκεµβρίου, οπότε και όλες 
οι παροχές χορηγήθηκαν πριν από τα Χρι-
στούγεννα και συγκεκριµένα σχεδόν µια 
εβδοµάδα νωρίτερα από τα καθιερωµένα, 
τον τρέχοντα µήνα επιστρέφουµε «δειλά- 
δειλά» στη συνήθη διαδικασία. 

e- ΕΦΚΑ: Ειδική εισφορά 10% 
σε χιλιάδες συνταξιούχους
Ειδική εισφορά 10% υπέρ του  e-Ε-

ΦΚΑ θα πρέπει να παρακρατήσουν από 
τους µισθούς χιλιάδων συνταξιούχων, που 
παράλληλα εργάζονται, οι εργοδότες τους 
στο τέλος του  µήνα Ιανουαρίου. Η εξέλι-
ξη αυτή έρχεται σε συνέχεια του νόµου Γε-
ωργιάδη.

Ποιος γλιτώνει 
το νέο χαράτσι 10%
 Την ίδια ώρα, σε εγκύκλιο του Ενιαίου 
Φορέα Ασφάλισης αποσαφηνίζονται οι 
αλλαγές που έρχονται στο καθεστώς των 
εργαζόµενων συνταξιούχων µε αναπη-
ρία.

Από 1/1/2024 σταµατάει πλέον 
ο έλεγχος των ασφαλιστικών οργά-
νων σχετικά µε το ύψος αποδοχών, εισο-
δήµατος από την εργασία, αυτοαπασχό-
ληση των συνταξιούχων λόγω αναπηρίας 
και οι συντάξεις αναπηρίας καταβάλλο-
νται ανεξάρτητα του ύψους του εισοδή-
µατος/αποδοχών και της περιστασιακής 
ή µη µόνιµης εργασίας υποχρεωτικώς 
υπακτέας στην ασφάλιση του e-ΕΦΚΑ.

 Οι εργαζόµενοι συνταξιούχοι µε 
αναπηρία, θα απασχολούνται χωρίς να 
επιβαρύνονται µε τον πόρο 10% υπέρ 
ΕΦΚΑ.

Συντάξεις Ιανουαρίου- Πότε θα πληρωθούν

Ο ρόλος και η  υποχρέωση των τραπεζών και η φορολογία στο 33%
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Τρανς γονείς και τρανς παιδιά 
στην Ελλάδα το 2024

Π
ρόκειται για ένα νοµοσχέδιο 
το οποίο πριν ακόµη το δούµε 
έχει ξεσηκώσει πολλές αντι-
δράσεις. Θα ήταν χρήσιµο να 

δούµε το γενικότερο πλαίσιο, τι ισχύει 
δηλαδή στις υπόλοιπες χώρες της Ευρώ-
πης και αν  η Ελλάδα είναι πρωτοπόρος, 
ή ουραγός στο θέµα αυτό.

Όταν κατεβαίνουν νοµοσχέδια που 
αφορούν ανθρώπινα δικαιώµατα, υπάρ-
χουν αντιδράσεις και αυτά που ξεσηκώ-
νουν τις µεγαλύτερες, είναι αυτά που 
αφορούν τα ΛΟΑΤΚΙ+ ζητήµατα.  Πά-
ντα όταν αυτά αφορούν ΛΟΑΤΚΙ+ δικαι-
ώµατα ακούµε ενστάσεις όπως: «µα έχου-
µε τόσο σηµαντικά θέµατα να λύσουµε, 
ακρίβεια, ανεργία, εγκληµατικότητα κλπ,  
µε αυτούς θα ασχολούµαστε;». 

36 χώρες παγκοσµίως έχουν ήδη ψη-
φίσει νοµοθεσίες για την επέκταση του 
γάµου χωρίς διάκριση λόγω φύλου, εκ 
των οποίων 20 είναι ευρωπαϊκές χώρες, 
ενώ οι 15 εξ’ αυτών είναι µέλη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Εάν κοιτάξουµε τον χάρ-
τη των χωρών της Ευρώπης που υπάρ-
χουν ανάλογες νοµοθεσίες, θα δούµε 
χώρες όπως το Ηνωµένο Βασίλειο, την 
Ελβετία, τη Γερµανία, τη Νορβηγία, τη 
Γαλλία, τη Φινλανδία, την Αυστρία, την 
Ολλανδία κ.α., ενώ κάποιες χώρες που 
δεν δίνουν αυτό το δικαίωµα στους πολί-
τες τους είναι χώρες όπως η Βουλγαρία, 
η Λετονία, η Ρωσία, η Σλοβακία, η Ουγ-
γαρία κ.α. Ας αναρωτηθούµε λοιπόν, µε 
ποιες χώρες θέλουµε να είµαστε; Με αυ-
τές που κάνουν βήµατα προόδου, ή µε κά-
ποιες άλλες πηγαίνοντας τη χώρα µας σε 
«σκοτεινές εποχές»;

Τα τρανς άτοµα 
διεκδικούµε ισότητα 
Η δική µας η θέση είναι ξεκάθαρη, και δεν 
είναι άλλη από αυτή που αναφέρεται και 
στο Σύνταγµά µας, δηλαδή ότι θα πρέπει 
όλοι οι πολίτες της χώρα µας να απολαµ-
βάνουν ανεµπόδιστα ισότιµα δικαιώµατα. 
Εποµένως, θα πρέπει να γίνει µία ριζική 
αναθεώρηση του Οικογενειακού ∆ικαί-
ου και τροποποίηση του Αστικού Κώδι-
κα, αλλά και µίας σειράς νοµοθεσιών, που 
θα δίνει πλήρη δικαιώµατα τεκνοθεσίας, 
από κοινού γονική µέριµνα, δυνατότητα 
υποβοηθούµενης αναπαραγωγής (συ-

µπεριλαµβανόµενης και της παρένθετης 
κύησης), ανεξαρτήτως σεξουαλικού προ-
σανατολισµού, φύλου, έκφρασης, ταυτό-
τητας, και φυσικά επέκταση του γάµου και 
όχι µόνο του πολιτικού γάµου, χωρίς δια-
κρίσεις λόγω φύλου. 

Επιπλέον, θα πρέπει να δοθούν ίσα 
δικαιώµατα στην από κοινού γονική µέ-
ριµνα, καθώς και στην αναγνώριση τέ-
κνου (εκτός γάµου ή συµφώνου συµβίω-
σης) που γεννήθηκε είτε στη χώρα µας, 
είτε στο εξωτερικό, χωρίς να υπάρχει η δι-
άκριση του φύλου των γονέων. ∆ηλαδή, 
πλήρη γονεϊκά δικαιώµατα χωρίς την υπο-

χρεωτική προϋπόθεση να έχει προηγηθεί 
γάµος σε οποιαδήποτε µορφή, ή κάποια 
άλλη πράξη όπως σύµφωνο συµβίωσης, 
έτσι ώστε να κατοχυρωθούν και τα δικαι-
ώµατα των ήδη υπαρχόντων, ή µελλοντι-
κών γονέων. 

Τρανς γονείς δεν υπάρχουν µόνο σή-
µερα, από πάντα υπήρχαν και πάντα θα 
υπάρχουν. ∆εν θα σας µιλήσω γενικά, µό-
νο στο σωµατείο µας έχουµε αρκετά µέλη 
που είναι τρανς γονείς. Έχουµε περίπτω-
ση τρανς άντρα ο οποίος έχει τρία παιδιά, 
όπου το µεγαλύτερο είναι σχεδόν 30 ετών. 
Θέλω να πω πως, αυτό το παιδί δεν έγι-
νε σήµερα ξαφνικά, γεννήθηκε πριν από 
30 χρόνια, δηλαδή όλα αυτά τα χρόνια οι 
οικογένεια αυτή ζει χωρίς να έχει κανέ-
να απολύτως δικαίωµα και µάλιστα ο συ-
γκεκριµένος τρανς γονέας δεν µεταβάλ-
λει τα στοιχεία του στα δηµόσια έγγραφά 
του (σύµφωνα µε τη νοµική αναγνώριση 
της ταυτότητας φύλου), διότι εάν το κάνει, 
θα χάσει κάθε γονεϊκό δικαίωµα, µιας και 
η Πολιτεία δεν θα τον αναγνωρίζει ως γο-
νέα των παιδιών του. 

Η  στάση των γονιών  
που έχουν τρανς παιδιά 
∆είχνουν ενδιαφέρον οι γονείς των 
τρανς παιδιών και εφήβων. Μην ξεχνά-
τε ότι αφορά άλλωστε τις ζωές των παι-
διών τους. Συνοµιλώ καθηµερινά µε 
γονείς τρανς παιδιών και το τελευταίο 
διάστηµα ανάµεσα σε όλα τα θέµατα συ-
ζήτησης, είναι και το ζήτηµα αυτό. Όταν 
ένας γονιός σέβεται, αγαπά και προστα-
τεύει το παιδί του, τον απασχολεί και το 
µέλλον του.  

Τρανς γονείς δεν υπάρχουν µόνο σήµερα, 
από πάντα υπήρχαν και πάντα θα υπάρχουν.

ΑΝΝΑ ΑΠΕΡΓΗ-ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆Η*
Ειδική Σύμβουλος/Εμπειρογνώμονας 

ΛΟΑΤΚΙ+ θεμάτων ΠρόεδροςΣωματείου 
Υποστήριξης ∆ιεμφυλικών (ΣΥ∆)

ΑΡΘΡΟ/

Η Άννα Απέργη, τρανς, ακτιβίστρια, Πρόεδρος του Σωµατείου Υποστήριξης ∆ιεµφυλικών (ΣΥ∆),  
µέλος της Εθνικής Επιτροπής για τα ∆ικαιώµατα του Ανθρώπου (ΕΕ∆Α) και µέλος του Εθνικού Συµβουλίου 

κατά του Ρατσισµού και της Μισαλλοδοξίας (ΕΣΡΜ), αναλύει στην Today Press το πολυσυζητηµένο 
νοµοσχέδιο για την ισότητα στο γάµο χωρίς διάκριση φύλλου
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Μύκονος: Το παγκοσµίου φήµης εστιατόριο - κόσµηµα «Βagatelle» και ο «πόλεµος» 
που δέχεται από όµορη επιχείρηση, ιδιοκτησίας νυν αντιδηµάρχου

Ά
ραγε, ο δήµαρχος του 
νησιού γνωρίζει τα 
«καµώµατα» του αντι-
δηµάρχου του;

Μία από τις θετικές ειδήσεις, 
τα τελευταία χρόνια, ήταν η έλευ-
ση του παγκοσµίου φήµης brand 
«bagatelle», στη Μύκονο, το οποίο 
αποτελεί µία από τις πιο γνωστές 
επιχειρήσεις σε δεκάδες χώρες, 
µετρώντας πολλά έτη επιτυχηµέ-
νης λειτουργίας οπουδήποτε έχει 
επιλέξει να εγκατασταθεί.

Το διεθνούς φήµης εστιατόριο 
επένδυσε στο νησί των ανέµων, 
δηµιουργώντας τον ακριβότερο 
κήπο στην Ελλάδα, αν όχι σε ολό-
κληρη την Ευρώπη. Σε ένα ειδυλ-
λιακό σηµείο στη Χώρα της Μυ-
κόνου, µε θέα στο Αιγαίο και το 
µοναδικό ηλιοβασίλεµα της ∆ή-
λου, οι Γάλλοι επενδυτές δηµιούρ-
γησαν έναν καταπράσινο παράδει-
σο προσιτής πολυτέλειας.

Η επιχε ίρηση «Bagatel le 
Mykonos» βρίσκεται σε ακίνητο 
στην περιοχή Βίδα στη Φάµπρικα 
Μυκόνου, που ανήκει στον Μυκο-
νιάτη επιχειρηµατία Φλώριο Αση-

µοµύτη, ο οποίος είναι και µέτοχος 
στο εν λόγω κατάστηµα.

Αξίζει να σηµειωθεί ότι µιλά-
µε για ένα ακίνητο που αποτελού-
σε για πολλά χρόνια το επίκεντρο 

του ενδιαφέροντος από ντόπιους 
και µη επιχειρηµατίες, προς αξιο-
ποίηση, χωρίς όµως να έχει επι-
τευχθεί κάποια σοβαρή συµφω-
νία. Επί χρόνια ανεκµετάλλευτο, 

µετατράπηκε σε στολίδι για την 
«υποβαθµισµένη περιοχή» και 
για ολόκληρη τη Μύκονο, και εν 
τέλει λειτούργησε µια επιχείρηση 
που σεβάστηκε την αρχιτεκτονική 
του τόπου και µπορούµε να µιλά-
µε για το διαµάντι της Χώρας της 
Μυκόνου.

Η «εµµονική» στάση 
όµορης επιχείρησης
Αυτό που µας κέντρισε το ενδιαφέ-
ρον και αποφασίσαµε να αναδεί-
ξουµε το θέµα, είναι η «εµµονική», 
πλέον, “πολεµική” στάση όµορης 
επιχείρησης µε συνεχείς καταγγε-
λίες, που τελικά δεν έχουν κανένα 
αποτέλεσµα, βάσει αποφάσεων 
και ελέγχων από όλες τις αρµόδιες 
υπηρεσίες. Ο λόγος για την ξενοδο-
χειακή επιχείρηση ΠΟΣΕΙ∆ΩΝ, 
ιδιοκτησίας της οικογένειας Κου-
σαθανά µε κεντρικό πρόσωπο τον 
Γιώργο Κουσαθανά, νυν αντιδή-
µαρχο του δήµου Μυκόνου. Χωρίς 
να έχουµε καµία διάθεση να «πλή-
ξουµε», ή να αδικήσουµε τον εν λό-
γω επιχειρηµατία, -δεν έχουµε και 
λόγο άλλωστε-, αυτό που έχει γί-

TO BAGATELLE MYKONOS 
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νει κοινός τόπος και αντικείµενο 
συζήτησης εντός και εκτός Μυκό-
νου, είναι ότι η εν λόγω επιχείρη-
ση µε τη στάση της έχει καταφέρει 
να γίνει «περιέργως» ο µοναδικός 
πολέµιος του Bagetelle, έχοντας 
καταλήξει να δείχνει µία «εµµονι-
κή» συµπεριφορά, προκαλώντας 
διαρκώς κωλύµατα και καθυστε-
ρήσεις, αναγκάζοντας την επιχεί-
ρηση Bagatelle να συµµετάσχει σε 
µία δικαστική διαµάχη που έχει ξε-
κινήσει και συνεχίζεται µέχρι και 
σήµερα.

Σύµφωνα µε το ρεπορτάζ 
και βάσει στοιχείων που έχου-
µε στην κατοχή µας, κατά τη µε-
τατροπή του χώρου από οικία 
σε χώρο υγειονοµικού ενδιαφέ-
ροντος, ακολουθήθηκαν όλες οι 
απαραίτητες νόµιµες διαδικασί-
ες, µε τον επιβλέποντα του έργου 
να λαµβάνει όλες τις απαιτούµε-
νες εγκρίσεις και αδειοδοτήσεις 
από τα αρµόδια Υπουργεία και τις 
Υπηρεσίες, έχοντας σήµερα που 
µιλάµε τον πιο ολοκληρωµένο 
φάκελο, σε σχέση µε άλλες επι-
χειρήσεις  που δραστηριοποιού-
νται στο νησί της Μυκόνου. ∆εν 
έχει εντοπιστεί ή αναφερθεί από 
οποιονδήποτε αρµόδιο κάποιο µε-
µπτό σηµείο και καµία αρνητική 
γνωµοδότηση σε όλη την πορεία, 
κατά τη διαδικασία που ακολου-

θήθηκε από την «µετατροπή» του 
ακινήτου µέχρι και τη λειτουργία 
της επιχείρησης, που λειτουργεί 
νόµιµα σήµερα στο συγκεκριµέ-
νο ακίνητο. Να τονίσουµε ότι δεν 
έχει καταγρφεί καµία παράβαση, 
ούτε πολεοδοµική, ούτε αρχαιο-

λογική, ούτε ηχητική, ούτε οικο-
νοµική. Όπως όλα δείχνουν, µι-
λάµε για µία άρτια επιχείρηση, η 
οποία λειτουργεί βάσει κάθε νόµι-
µης διαδικασίας, σε ακίνητο πολ-
λάκις ελεγµένο από κάθε κρατικό 
και δηµοτικό µηχανισµό.

Έχοντας στα χέρια µας όλα τα 
απαραίτητα έγγραφα, για την κα-
λύτερη και ολοκληρωµένη ενηµέ-
ρωση της κοινής γνώµης και όχι 
από «παραπλανητικές» φωνές, εί-
µαστε σε θέση να παρουσιάσουµε 
όλες τις εγκρίσεις που έχει λάβει 

το «Bagatelle» από όλες τις αρµό-
διες Υπηρεσίες από την πρώτη 
ηµέρα λειτουργίας του.

Βασικό στοιχείο αποτελεί η 
Ακουστική Μελέτη σύµφωνα µε 
την οποία λειτουργεί η επιχείρη-
ση, από την οποία προκύπτει ότι 
δεν υπήρξε ενόχληση πλησίον 
αυτής, πέραν του ΠΟΣΕΙ∆ΩΝ, 
«αναγκάζοντας» καθηµερινά την 
Αστυνοµία του νησιού να χάνει 
πολύτιµο χρόνο, έχοντας άλλα 
σοβαρά θέµατα να αντιµετωπί-
σει, για αβάσιµες τελικά καταγ-
γελίες σχετικά µε παράβαση ορί-
ου µουσικής.

Η πρόσφατη δικαστική δι-
καίωση του Bagatelle έναντι των 
κατηγοριών της όµορης επιχεί-
ρησης, είναι αυτή σχετικά µε τη 
νόµιµη παράταση του ωραρίου 
λειτουργίας του εστιατορίου και 
τη χρήση µουσικής, βάσει των 
ίδιων κανόνων που ακολουθού-
νται για όλα τα καταστήµατα της 
χώρας της Μυκόνου.

Απορίας άξιο αποτελεί η στά-
ση της επιχείρησης ΠΟΣΕΙ∆ΩΝ 
που, ενώ µιλάµε για ένα «κόσµη-
µα» ακριβώς δίπλα της και χωρίς 
σύγκρουση συµφερόντων, από 
όσο γνωρίζουµε τουλάχιστον, βρί-
σκεται σε συνεχή διαµάχη µε ένα 
εστιατόριο που προσελκύει κόσµο 
από κάθε γωνιά της γης.

και ο...εμμονικός αντιδήμαρχος

Ας ασχοληθούµε όµως και µε την επιχείρη-
ση ΠΟΣΕΙ∆ΩΝ που παραδίδει µαθήµατα νοµι-
µοφροσύνης. Ιδιοκτήτρια οικογένεια είναι του 
Κουσαθανά Γεωργίου µετά των τέκνων αυτού, 
οι οποίοι φέρουν το παρατσούκλι «Μάγκας» στο 
νησί. Στην εν λόγω επιχείρηση λειτουργεί ξενο-
δοχείο επί πολλά έτη στο νησί, έχοντας καταγε-
γραµµένες αυθαίρετες επεκτάσεις, πισίνες χω-
ρίς άδειες και πέργκολες που «φυτρώνουν» σε 
µία νύχτα.

Στα έγγραφα που εντοπίσαµε µπορούµε να 
δούµε τα πρόστιµα που έχει λάβει η οικογένεια 
Κουσαθανά για επιχειρήσεις που έχει στην ιδι-
οκτησία της, όπως και τις ανακλήσεις αδειών 
λειτουργίας ορισµένων εξ αυτών, λόγω αυθαι-
ρεσιών. Ο κύριος Γιώργος Κουσαθανάς, µέτο-
χος της επιχείρησης ΠΟΣΕΙ∆ΩΝ και ιδιοκτή-
της άλλων επιχειρήσεων, επίσης µε καταγγελίες 
για αυθαιρεσίες, πρόσφατα εκλεγµένος δηµοτι-
κός σύµβουλος και αντιδήµαρχος πλέον µε την 

παράταξη του νυν δηµάρχου Χρήστου  Βερώ-
νη, «προαναγγέλλει», µε αφορµή και την εκλο-
γή του, ότι θα συνεχίσει να πολεµάει µε κάθε τρό-
πο το «Bagatelle» .

 Άραγε, ο κύριος Βερώνης είναι ενήµερος;
Εν κατακλείδι, το «Βagatelle» κερδίζει το ένα 

δικαστήριο µετά το άλλο, αλλά µάλλον το πρό-
βληµα θα πρέπει να µετατοπιστεί στον αντιδή-
µαρχο του νησιού, ο οποίος έχει καταγεγραµµέ-
νες ελλείψεις, πρόστιµα και αναστολές αδειών 
λειτουργίας στην επιχείρησή του.

Με κάθε καλή διάθεση και για την οµαλή λει-
τουργία της νέας δηµοτικής αρχής του νησιού, 
ο κύριος Βερώνης ίσως θα πρέπει να επανεξε-
τάσει την απόφασή του να ορίσει αντιδήµαρχο 
έναν επιχειρηµατία που θα κληθεί να συµµετέ-
χει σε αποφάσεις ή ενέργειες, λόγω θέσης, για 
καταστήµατα µε τα οποία έχει «ανοιχτές» προ-
σωπικές δικαστικές διαµάχες. Αναµένουµε και 
θα επανέλθουµε..

ΤΟ ΠΟΣΕΙΔΩΝ
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Η
  παράδοση του 
θρόνου της ∆α-
νίας στον γιο της 
Φρέντερικ, από 

τη µακροβιότερη µονάρχη της 
Ευρώπης, βασίλισσα Μαργαρί-
τα, έγινε σε µια πολύ σεµνή τελε-
τή, αλλά µε χιλιάδες συγκεντρω-
µένους. Ο Φρέντερικ στέφθηκε 

και επίσηµα βασιλιάς έχοντας 
στο πλευρό του την Αυστραλέ-
ζα σύζυγό του, πλέον βασίλισσα 
Μαίρη, αλλά και τον πρωτότοκο 
γιο τους, που είναι ο πρώτος στη 
σειρά της διαδοχής.

Οι φωτογραφίες της ζωής της 
Μαργαρίτας

Οι φωτογραφίες της ζωής της 

Μαργαρίτας της ∆ανίας που βα-
σίλεψε επί 52 χρόνια συνθέτουν 
το πορτρέτο µιας µοναρχίας που 
είχε χρώµα και πολλά χαµόγελα.

Κόρη της κοµψότατης Ίν-
γκριντ της Σουηδίας και του 
Φρειδερίκου Θ’ , η Μαργαρί-
τα γεννήθηκε στις 16 Απριλίου 
1940.

∆ΑΝΙΑ: ΝΕΟΣ ΒΑΣΙΛΙΑΣ 
Ο ΦΡΕΙ∆ΕΡΙΚΟΣ Ι’

Βίκυ Κάβουρα: 
Έγκυος
η ηθοποιός!
Έγκυος η Βίκυ Κάβουρα! Η ηθοποιός 
βρίσκεται στον πέµπτο µήνα της 
εγκυµοσύνης της και περιµένει 
τον καρπό του έρωτά της µε τον 
Γιώργο Τζαβέλλα, ποδοσφαιριστή 
της ΑΕΚ. Το ζευγάρι θα αποκτήσει 
κοριτσάκι. Ο τελευταίος εχει ήδη 
ένα παιδάκι από τον προηγούµενο 
γάµο του µε την Αθηνά Πικράκη. 
Οι πληροφορίες λένε ότι είναι ένας 
πολύ στοργικός µπαµπάς και µε το 
καλό να µεγαλώσει η οικογένειά 
τους, να αποκτήσουν το παιδάκι τους, 
να είναι καλά, να είναι γερό και να 
είναι ευτυχισµένοι.

LIFE STYLE/

Στο νοσοκομείο η Κέιτ Μίντλετον – 
Υποβλήθηκε σε σοβαρή χειρουργική επέμβαση
Ανησυχία έχει προκαλέσει στη Μεγάλη Βρετανία η 
είδηση ότι η Πριγκίπισσα της Ουαλίας, Κέιτ Μίντλετον, 
υποβλήθηκε σε χειρουργική επέµβαση.

Στην ανακοίνωση αναφέρεται µεν ότι η επέµβαση 
ήταν προγραµµατισµένη, ωστόσο σηµειώνεται ότι η 
Κέιτ Μίντλετον θα µείνει στο νοσοκοµείο από 10 έως 
14 ηµέρες και στη συνέχεια θα επιστρέψει στο σπίτι της 
για αποθεραπεία, αλλά και ότι δεν θα επιστρέψει στα 
καθήκοντά της παρά µετά το Πάσχα.

Η επίσηµη ανακοίνωση από το Παλάτι του 
Κένσινγκτον αναφέρει:

«Η Βασιλική Υψηλότητα Πριγκίπισσα της Ουαλίας 
εισήχθη χθες στο νοσοκοµείο για προγραµµατισµένη 
χειρουργική επέµβαση.

Η χειρουργική επέµβαση ήταν επιτυχής και 
αναµένεται ότι θα παραµείνει στο νοσοκοµείο για δέκα 
έως δεκατέσσερις ηµέρες, πριν επιστρέψει στο σπίτι της για 
να συνεχίσει την ανάρρωσή της. Με βάση τις τρέχουσες 
ιατρικές συµβουλές, είναι απίθανο να επιστρέψει στα 
δηµόσια καθήκοντά της έως µετά το Πάσχα.

Η πριγκίπισσα της Ουαλίας εκτιµά το ενδιαφέρον που 
θα προκαλέσει αυτή η δήλωση. Ελπίζει ότι το κοινό θα 
κατανοήσει την επιθυµία της να διατηρήσει όσο το δυνατόν 

περισσότερη κανονικότητα για τα παιδιά της και την 
επιθυµία της να παραµείνουν απόρρητα τα της υγείας της.

Ως εκ τούτου, το παλάτι του Κένσινγκτον θα παρέχει 
ενηµερώσεις σχετικά µε την πρόοδο της Αυτής Βασιλικής 
Υψηλότητας µόνο όταν υπάρχουν σηµαντικές νέες 
πληροφορίες για να µοιραστούν.

Η πριγκίπισσα της Ουαλίας επιθυµεί να ζητήσει 
συγγνώµη από όλους τους ενδιαφερόµενους για το γεγονός 
ότι πρέπει να αναβάλει τις επερχόµενες υποχρεώσεις 
της. Ανυποµονεί να επανέλθει στα καθήκοντά της, το 
συντοµότερο δυνατό».

gossip

Η Στικούδη 
απαντά στους 
επικριτές της 
Όλο και περισσότερα είναι 
τα βίντεο της Κατερίνας 
Στικούδη στο τικ τοκ, στα 
οποία η τραγουδίστρια 
εµφανίζει την φουσκωµένη 
κοιλίτσα της, καθώς διανύει 
τους τελευταίους µήνες της 
δεύτερης εγκυµοσύνης της. Η 
χαρούµενη µαµά καυτηριάζει 
όλα αυτά τα σχόλια που 
δέχεται για την…φουκωµένη 
κοιλιά της, δίνοντας το µήνυµα 
πως το σώµα µας το αγαπάµε 
σε κάθε περίπτωση. 

Το κοριτσάκι της 
φωτογραφίας...

Σήµερα παραµένει στην πρώτη 
γραµµή µετά από δύο σχεδόν 

δεκαετίες. Το κορίτσι της φωτογραφίας 
µπαίνει στα περισσότερα σπίτια τα 

µεσηµέρια, µέσω της µικρής οθόνης. 
Πρόσφατα ανέβασε µια σειρά από 

παλαιότερες φωτογραφίες στον 
λογαριασµό της στο instagram, µε την 
λεζάντα «Αυτοί που είµαστε, αυτοί που 
θέλουµε να είµαστε». ∆εν είναι άλλη 
από την γλυκιά Κατερίνα Καραβάτου, 

η οποία καθηµερινά βρίσκεται στο 
“πεδίο βολής” της εκποµπής My style 

rocks!
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Ο
ι Πράσινοι τα έχουν βρει σε όλα 
µε την Τραµπζονσπόρ, καταβάλ-
λοντας στην τουρκική οµάδα περί-
που 1 εκατ. ευρώ. Προηγουµένως, 

ο Παναθηναϊκός είχε δώσει τα χέρια και µε τον 
Μπακασέτα, προσφέροντάς του ένα «βασιλικό» 
συµβόλαιο και την προσεχή ∆ευτέρα (22/1) ανα-

µένεται να φτάσει στην Αθήνα για να περάσει 
από ιατρικές εξετάσεις και να υπογράψει το συµ-
βόλαιό του. Ο Τάσος Μπακασέτας θα έχει φιξ 
αποδοχές που θα ξεπερνούν το 1,5 εκατ. ευρώ 
σε ετήσια βάση, µαζί µε πολύ υψηλά µπόνους σε 
περίπτωση κατάκτησης τίτλων ή παρουσίας του 
Παναθηναϊκού σε οµίλους

Θετικός στη χρήση κοκαΐνης 
βρέθηκε ο επί χρόνια αρχη-
γός της ΤΣΣΚΑ Μόσχας, Νι-
κίτα Κουρµπάνοφ, µε την τι-
µωρία του να ανακοινώνεται 
πάντως λίγο πριν λήξει, σύµ-
φωνα µε τα ρωσικά ΜΜΕ.

Ο Κουρµπάνοφ εµφα-
νίζεται να είχε κάνει χρή-
ση κοκαΐνης τον περασµέ-
νο Οκτώβριο, µε τη ρωσική 
Οµοσπονδία να τον τιµωρεί 
σιωπηρά, µε ποινή αποκλει-
σµού από τα παρκέ για τρεις 
µήνες, κάτι που σηµαίνει ότι 
µπορεί πλέον να επιστρέψει 
στη δράση για την ΤΣΣΚΑ 
Μόσχας.

Την υπόθεση σχολίασε 
πάντως και ο πρόεδρος της 
ΤΣΣΚΑ Μόσχας, Αντρέι 
Βατούτιν, ο οποίος ανέφε-
ρε: «Θα αποφασίσουµε µετά 
από σύσκεψη όλων των µε-
λών της διοίκησης και των χο-
ρηγών για το µέλλον του. Ο 
Νικίτα είναι ο αρχηγός µας, 
περνά µια δύσκολη περίο-
δο. Έκανε ένα σοβαρό λάθος 
απογοητεύοντας τους συµπαί-
κτες, τους φιλάθλους και την 
οµάδα. Είναι ένα µάθηµα για 
όλους. Καταδικάζουµε τη συ-
µπεριφορά του και τιµωρήθη-
κε ήδη παραδειγµατικά, αλλά 
θέλω να τονίσω πως σε όλη 
την καριέρα του η συµπεριφο-
ρά του ήταν υποδειγµατική».

Ο αρχηγός 
της ΤΣΣΚΑ 

Μόσχας 
βρέθηκε 
θετικός 

στη χρήση 
κοκαΐνης

Ολυμπιακοί Αγώνες 2024: Οι Γάλλοι ζήτησαν 
περιορισμό διαδρομών από την Google Maps

ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ:
Την ∆ευτέρα 
στην Ελλάδα 
ο Μπακασέτας

Η αρχή δηµόσιων συγκοι-
νωνιών του Παρισιού ζήτη-
σε από τις εφαρµογές πλο-
ήγησης, όπως το «Google 
Maps», να περιορίσουν τις 
προτεινόµενες διαδροµές 
σε αυτές που προετοιµάζο-
νται για τους ταξιδιώτες κα-
τά τη διάρκεια των Ολυµπι-

ακών Αγώνων του 2024.
«Ζητήσαµε (Google 

Maps, City Mapper κ.α) να 
αναµεταδώσουν τα σχέδιά 
µας για τις µετακινήσεις, 
ώστε ο ταξιδιώτης να ακο-
λουθήσει τη διαδροµή που 
έχουµε υποδείξει», δήλωσε 
ο επικεφαλής του δικτύου 

δηµόσιων µεταφορών της 
Γαλλίας.

«Αν οι εταιρείες δεν 
συµµορφωθούν µε το αί-
τηµα, θα κληθούν να κλεί-
σουν τις εφαρµογές τους», 
πρόσθεσε, καθώς υπάρχει 
ανησυχία για τη δηµόσια 
ασφάλεια.

Η Γαλλία αναµένει έως 
και 600.000 επισκέπτες µό-
νο για την τελετή έναρξης.
Οι Ολυµπιακοί Αγώνες θα 
διεξαχθούν από 26 Ιουλί-
ου-11 Αυγούστου µε τους 
Παραολυµπιακούς Αγώ-
νες να διεξάγονται από τις 
28 Αυγούστου έως τις 8 Σε-
πτεµβρίου.

SPORTS TODAY/
του Μανώλη ∆ράκου

Ο Παναθηναϊκός ολοκλήρωσε µία 
τεράστια µεταγραφή, ντύνοντας 
στα «πράσινα» τον αρχηγό της 
Εθνικής, Τάσο Μπακασέτα.

Δεν πρόλαβε 
να πανηγυρίσει ο Άρης

Μια ηµέρα µετά την πρόκριση του στους “8” του Κυ-
πέλλου Ελλάδας, ο Άρης επέστρεψε στις προπονή-
σεις, για να προετοιµαστεί για τον εντός έδρας “µεγά-
λο” αγώνα µε τον Ολυµπιακό (21/01, 20:30).

Ο Γιακούµπ Μπράµπετς τραυµατίστηκε στο Άρης 
– ΑΕΚ και αντικαταστάθηκε. Ο παίκτης των Θεσσαλο-
νιέων υπέστη κάκωση θώρακα και σε µια εβδοµάδα 
θα γίνει επαναξιολόγηση της κατάστασής του. Αυτό ση-
µαίνει πως χάνει το “µεγάλο” µατς µε τον Ολυµπιακό...
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Τ
ο Lebensraum του Θανάση 
Τριαρίδη για δεύτερη συνε-
χή σαιζόν στο θέατρο Faust. 
Πραγµατικά επιτυχηµένη 

σκηνική προσοµοίωση τού καθηµερι-
νού πολέµου, της αέναης µάχης για την 
επιβίωση, όπου κάθε στιγµή καλούµα-
στε να διαλέξουµε (συνειδητά ή υποσυ-
νείδητα) ανάµεσα σε διάφορες εκδοχές 
προσδοκώµενου κέρδους. Εκεί όπου 
η χαρµολύπη εκτοπίζεται από φοβίες, 
άγχη, εφιάλτες, εκεί που χάνεται το µέ-
τρο και το άγχος θανάτου κυριαρχεί κά-
θε επίγειας χαράς κι ηδονής, τότε ο βίος 

γίνεται Κόλαση κι ο συνήθης άνθρωπος 
µπαίνει σε εγκληµατικά πλαίσια χωρίς 
καν να το συνειδητοποιήσει.

Αντίο µαµά, τής Τάνιας 
Χαροκόπου στο Θέατρο 
Αλκµήνη.
Η τυπική µελοδραµατική Ελληνίδα µά-
να που καταπιέζει θεοποιώντας τον γιο 
της, παραµερίζει τον άντρα της και υστε-
ριάζει κάθε φορά που εκείνος ερωτεύε-
ται σοβαρά (ανεξαρτήτως φύλου). Εδώ 
τα πράγµατα περιπλέκονται περισσότε-
ρο...

∆ύο παραστάσεις 
που ξεχωρίζουν

ΘΕΑΤΡΟ

ΒΙΒΛΙΑ
� Νίκος Χατζηπαπάς, Αυτός 
που ήθελε, ΠΟΙΗΣΗ, πρόλογος: 
Λέανδρος Πολενάκης, Εκδόσεις 
ΟΤΑΝ, Αθήνα 2023, σελ. 80, 
10,00 €.
Αναδοµηµένη ποιητική τής µετά το 
µεταµοντέρνο ευοίωνης δυστοπίας. 
Η Αναγέννηση καραδοκεί µέσα 
από τα υλιστικά σκοτάδια τού 
τεχνολογικού Μεσαίωνα. Η 
Τεχνητή Νοηµοσύνη (AI) είναι 
µια κάποια λύσις, όπως και 
το ∆ιαδίκτυο. Η σωµατικότητα 
όµως τής δραµατικής ποίησης, 
η αµεσότητα τού πάσχοντος ηθο-
ποιούντος δεν θα ξεπεραστεί, 
αλλά θα επαναξιολογείται διαρκώς 
καθισταµένη πολυτιµοτέρα.

� Παναγιώτα (Γιόλα) 
∆ιονυσοπούλου, Η τουριστική 
πολιτική σε διεθνές, ευρωπαϊκό 
& εθνικό επίπεδο, εκδόσεις 
Παπαζήση, Αθήνα 2023, σελ. 
610, 31,80 €. 
Συµπεριληπτικό, ανακεφαλαιωτικό 
µελέτηµα, που λειτουργεί ως 
χρηστικό εγχειρίδιο µε οδηγίες 
προς ναυτιλοµένους στην τουριστική 
αγορά, τής οποίας ο πολιτισµός 
αποτελεί δίδυµο στέλεχος. Απόλυτα 
προσηλωµένη στην επιστηµονική 
της µεθοδικότητα αλλά και στην 
επαγγελµατική της εµπειρία, η 
Γενική ∆ιευθύντρια Τουριστικής 
Πολιτικής στο Υπουργείο Τουρισµού 
διδάσκει τόσο από την ηλεκτρονική 
έδρα τού Ανοικτού Πανεπιστήµιου 
όσο και σε καθηµερινή βάση κατά 
την άσκηση των υπηρεσιακών της 
καθηκόντων, αλλά και µέσα από 
τις σελίδες αυτού του µνηµειώδους 
βιβλίου, που θα κοσµούσε κάθε 
βιβλιοθήκη συνειδητού, µάχιµου 
ευαισθητοποιηµένου πολίτη.

� Ελένη Παπανδρέου, Τα 
όνειρα της καµήλας και άλλες 
ιστορίες για τη Συρία, εκδόσεις 
Ιωλκός, Αθήνα ∆εκέµβριος 
2023, σελ. 152, €28.00.
Φαντασµαγορική χαρτόδετη 
έκδοση που µας ξεναγεί σε έναν 
όχι και τόσο µακρινό πολιτισµό, 
µε ελληνορωµαϊκό παρελθόν 
και χριστιανικό παρόν. Αγαστή 
σύζευξη λόγου και καλλιτεχνικής 
φωτογραφίας που αποτυπώνει 
τοπία, βλέµµατα και ψυχές 
ανθρώπων.

ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Του ∆ρ Κωνσταντίνου Μπούρα*

*Ποιητής-θεατρολόγος-µεταφρασεολόγος-κριτικός
https://konstantinosbouras.gr

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ/

ΤΑΙΝΙΕΣ

Το Δέντρο 
με τις Χρυσές 
Πεταλούδες  

m ∆ραµατική Βιετναµογαλλική ταινία 179’ 
που µας υπενθυµίζει πως εκτός από τις ταινίες 
δράσης/περιπέτειας υπάρχουν και χαµηλότεροι 
αφηγηµατικοί ρυθµοί. Καθαρή ποίηση. 
Επιστροφή στη Μάννα Γη. Η λάσπη όχι ως 
άγχος ταφής αλλά ως ελπίδα αναγέννησης.

Bên Trong Vo Kén Vàng 
/ Inside The Yellow Cocoon Shell (2023). 

Ζώνη Ενδιαφέροντος 
m The Zone of Interest (2023), ειδυλλιακή 
δραµατική αγγλοαµερικανική ταινία που το-
νίζει εξ αντιθέτου την φρικτή ναζιστική θη-
ριωδία στα απάνθρωπα στρατόπεδα συγκέ-
ντρωσης. Ακριβώς δίπλα το όνειρο κάθε 
ανερχόµενου υλοποιείται µε έναν επί γης 
παράδεισο (τρεχούµενα νερά, ωδικά πτηνά, 
αλέες, ανθοκοµικοί καλλωπισµοί, γεωργικές 
καλλιέργειες). Ανάµεσα στην επί γης Εδέµ και 
στην Κόλαση µεσολαβεί µόνον ένας τοίχος µε 
συρµατοπλέγµατα. Ταινία παιδαγωγική, κα-
τάλληλη για όλη την 
οικογένεια, αφού 
βασίζεται στις απο-
σιωπήσεις και διό-
λου στην καταγγελ-
τική ρητορεία. Οι 
εκρήξεις ελάχιστες. 
Οι παύσεις εκφρα-
στικές. 
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STAR WARS/20-26/1/24

Από τη
Άντα Λεούση

Αριθµολόγος 
-Μελλοντολόγος-Αστρολόγος

● 210-4131584 ● 210-4222828 ● 6971709239 (what’s up) ● 6932232132 (vodafone)
● Email: aleousi@gmail.com ● FB: @leousianta ● Site: www.virginialeousi.com

Τηλέφωνα για προσωπικό ή τηλεφωνικό ραντεβού
µε δυνατότητα πρόβλεψης και µέσω εφαρµογής:

3131

Στις 21 ο Πλούτωνας περνάει στον Υδροχόο, φέρνοντας αλλαγές σε προκαταλήψεις, ιδέες και δεδοµένα. Στις 24 η Αφροδίτη περνάει στον 
Αιγόκερω, αφήνοντας πίσω της την ανωριµότητα και την ανεµελιά. Στις 25 η Πανσέληνος στο Λέοντα, φέρνει αναστάτωση σε συναισθηµατικό 
επίπεδο και µεγάλες αλλαγές. Θα υπάρξουν ευκαιρίες στο δρόµο σας, αλλά θα πρέπει να αντιληφθείτε ότι είναι για εσάς και να τις αρπάξετε. 

Επηρεάζονται περισσότερο τα ζώδια του σταθερού σταυρού (Ταύρο, Λέων, Σκορπιό, Υδροχόο).

Αρπάξτε τις ευκαιρίες

ΚΡΙΟΣ
Η υγεία σας εξαρτάται άµεσα από την εκτίµη-
ση που θα κάνετε στις δυνάµεις σας. Κρατη-
θείτε και µην ξοδέψετε πολλά, προκειµένου να 
ικανοποιήσετε ή να καλύψετε ανάγκες τρίτων, 
ειδικά αν πρώτα δεν έχετε εξετάσει αν τα έχουν 
πραγµατικά ανάγκη. Μην αφήνετε εκκρεµότη-
τες, µην κάνετε περιττά έξοδα και αποφύγετε 
τις ριψοκίνδυνες επενδύσεις. ∆ραστηριοποιη-
θείτε για να βρείτε άτοµα να σας στηρίξουν στις 
αποφάσεις σας.

ΤΑΥΡΟΣ
Ασχοληθείτε πιο εντατικά µε θέµατα που σας 
αρέσουν και σας φτιάχνουν το κέφι. Κυνηγή-
στε αποτελεσµατικά και µεθοδικά τους στόχους 
σας για να επιτύχετε πιο γρήγορα. Για να κερδί-
σετε αυτά που θέλετε, πρέπει πάνω απ’ όλα να 
εµπιστευθείτε τις δυνάµεις σας. Οι συνεχόµενοι 
καυγάδες και οι γκρίνιες δε θα σας επιτρέψουν 
να είστε αντικειµενικοί. Μην αφήσετε τη ροµα-
ντική σας διάθεση να σας παρασύρει σε παρορ-
µητικές ενέργειες.

∆Ι∆ΥΜΟΙ
Έχει σηµασία να απαλλαγείτε από παράγοντες 
που σας προκαλούν στρες, οπότε ξεκινήστε επα-
ναστατώντας απέναντι στην καταναλωτική σας 
µανία που αδειάζει την τσέπη σας. Για να απο-
δείξετε ότι διαθέτετε τέχνη και τεχνική τώρα 
που θα σας δοθούν οι κατάλληλες ευκαιρίες, 
κάντε τις προσφορές σας να φαίνονται πιο ελ-
κυστικές. ∆είξτε ανωτερότητα και µην κολλάτε 
σε ευτελή πράγµατα. Οι σωστές διασυνδέσεις 
θα έχουν για εσάς ενδιαφέρουσες επαγγελµα-
τικές προοπτικές. 

ΚΑΡΚΙΝΟΣ
Τώρα είναι η ώρα να αξιοποιήσετε κάποια ταλέ-
ντα σας που κρατούσατε κρυµµένα. Σε απόλυτη 
αρµονία θα βρίσκονται η λογική και το συναί-
σθηµα. Μια και θα έχετε αυτοπειθαρχία, τολµή-

στε αλλαγές σε προσωπικό και επαγγελµατικό 
επίπεδο για να κάνετε µια νέα αρχή. Βάλτε προ-
τεραιότητες και πρόγραµµα στη ζωή σας. Θα 
έχετε πολλές δηµιουργικές εµπνεύσεις, γι’ αυ-
τό µη σκορπάτε τις δυνάµεις σας εκεί που δεν 
πρέπει.

ΛΕΩΝ
Τώρα ξέρετε καλά µε ποιο τρόπο να διορθώσε-
τε αυτά που σας ενοχλούν και έτσι δε σας χρει-
άζονται άλλοι πειραµατισµοί. Για ότι δε διορ-
θώνεται, κάντε το πιο ανεκτικό. Η βδοµάδα σας 
εµπνέει, σας δυναµώνει και σας κάνει πιο απο-
φασιστικούς. Αποφύγετε τις κατά µέτωπο επιθέ-
σεις, γιατί µε διπλωµατία θα τα καταφέρετε κα-
λύτερα. Μην προσκολλάτε στο παρελθόν, αλλά 
βρείτε θάρρος να ενεργήσετε µε πρωτοτυπία. 
Κάτι πολύ ενδιαφέρον θα αρχίσει να αναπτύσ-
σετε στη συναισθηµατική σας ζωή.

ΠΑΡΘΕΝΟΣ
Βρείτε χρόνο για τον εαυτό σας γιατί σίγουρα 
το έχετε ανάγκη. Η διπλωµατία είναι ο καλύ-
τερος τρόπος για να βγείτε από τη δύσκολη θέ-
ση την ώρα της έντασης. Εάν το ταίρι σας φαί-
νεται αδιάφορο, φταίνε οι υποχρεώσεις και οι 
καταστάσεις. Φρέσκος αέρας αρχίζει να πνέει 
στη σχέση σας και θα σας βοηθήσει να πλησι-
άσετε ο ένας τον άλλον. Για µια παλιά σας υπό-
θεση που θεωρούσατε χαµένη, θα παρουσια-
στούν νέοι ορίζοντες.

ΖΥΓΟΣ
Το µόνο που πρέπει να προσέξτε είναι να µη 
µιλάτε για τα προσωπικά σας ζητήµατα σε αν-
θρώπους που δεν έχει δοκιµαστεί η εµπιστοσύ-
νη τους, γιατί σε αυτό η τύχη δε θα είναι µε το 
µέρος σας και θα σας δηµιουργηθούν επιπρό-
σθετα προβλήµατα. Μην ανεχτείτε ασαφείς κα-
ταστάσεις για να µη δηµιουργηθούν περιπλοκές 
που θα σας εξέθεταν κοινωνικά αλλά και επαγ-
γελµατικά. Όσο αφορά τον οικονοµικό σας το-
µέα φανείτε πολύ προσεκτικοί.

ΣΚΟΡΠΙΟΣ
Η συναισθηµατική σας αποκατάσταση ίσως τώ-
ρα παίξει το µεγαλύτερο ρόλο, µια που θα ει-
σπράττετε ότι όλα είναι πιο κοντά στην εκπλή-
ρωσή τους. Αναµφίβολα οι ίδιες καταστάσεις θα 
σας κάνουν να νιώθετε αρκετά πιο ανεβασµένοι 
ψυχολογικά. ∆εν πειράζει που επιτέλους αντι-
ληφθήκατε ότι µερικά πράγµατα δεν έχουν γί-
νει από την πλευρά σας την κατάλληλη στιγµή, 
γιατί αυτό θα σας βοηθήσει να µην επαναλάβε-
τε τα ίδια λάθη. 

ΤΟΞΟΤΗΣ
Περιοριστείτε µόνο στα απαραίτητα λόγια, ώστε 
να γίνουν κατανοητές οι θέσεις σας και ξεκινή-
στε µια σειρά από διπλωµατικές επαφές για να 
αναλάβετε σοβαρές πρωτοβουλίες που θα παί-

ξουν καθοριστικό ρόλο για το συναισθηµατικό 
σας τοµέα, αφού θα είναι άµεσα συνδεδεµένα. 
Η επανόρθωση ορισµένων πράξεών σας στον 
τρόπο που χειρίζεστε τα αισθήµατά σας θα πά-
ρει λίγο χρόνο, αλλά µέσα από όλη αυτή τη δι-
αδικασία θα νιώσετε καλύτερα µε τη συνείδη-
σή σας.

ΑΙΓΟΚΕΡΩΣ
Για να µπορέσετε να διατηρήσετε τις ισορροπίες 
στη σχέση µε το σύντροφό σας, πρέπει να κου-
ραστείτε αρκετά.  Οι πλανητικές διελεύσεις ζη-
τούν από εσάς να βάλετε στο µικροσκόπιο ότι 
έχει φθαρεί και ζητάει επίµονα αλλαγές. Πρέ-
πει να κατασταλάξετε σε τι επίπεδο βρίσκεται 
η σχέση σας. Εάν νιώθετε ότι έχει ραγίσει το 
γυαλί, είναι άσκοπο να δίνετε παρατάσεις. Εάν 
όµως η σχέση σας αξίζει, όσο και αν δοκιµα-
στούν οι αντοχές σας θα βγείτε νικητές. 

Υ∆ΡΟΧΟΟΣ
Οι αδέσµευτοι σταµατήστε να παλινδροµείτε 
σε εφήµερες σχέσεις και επιπόλαιες γνωριµί-
ες επειδή είναι πιο εύκολο, γιατί αυτό δε σηµαί-
νει ότι θα είστε ευτυχισµένοι. Η καρδιά σας ζη-
τάει σοβαρότητα και αληθινά αισθήµατα και θα 
είναι πιο εύκολο να τα βρείτε εάν είστε προσε-
κτικοί στις συναισθηµατικές σας επενδύσεις. Οι 
προοπτικές για εσάς που ψάχνετε τον απόλυτο 
έρωτα θα είναι εξαιρετικές, γι’ αυτό κινητοποι-
ηθείτε και µην ξεχάσετε να βασιστείτε και στους 
φίλους σας, που µπορούν να σας βοηθήσουν.

ΙΧΘΥΣ
Αποφύγετε παιχνίδια κυριαρχίας, ακόµα και αν 
έχει αυξηθεί η επιρροή που ασκείτε στο περι-
βάλλον σας. Σας συµφέρει να δείξετε σεµνότη-
τα και ότι θέλετε να βοηθήσετε. Συγκεντρώστε 
τις δυνάµεις σας σε ότι αποδίδει και µην κατα-
ναλώνεστε σε άχρηστα πράγµατα. ∆εν είναι κα-
κό να ζητήσετε συµβουλές εκεί που χρειάζεται. 
Η ερωτική σας ζωή αρχίζει να παρουσιάζει εν-
διαφέρον, αλλά όπως και να έχει αυτή την πε-
ρίοδο προτεραιότητα έχουν οι ανάγκες σας και 
όχι οι επιθυµίες σας.



Με «ένεση» στον προ-
ϋπολογισµό του 2024 
για τις διαγνωστικές 
εξετάσεις αναµένεται 
να... ανακουφίσει 
ο Υπουργός Υγείας 
διαγνωστικά εργα-
στήρια, πολυϊατρεία 
και κλινικοεργα-
στηριακούς γιατρούς 
από την «πληγή» του 
clawback. Παράλληλα, 
έχει ανοίξει διάλογο 
για να ενταχθούν και 
οι φαρµακοποιοί στην 
εκστρατεία του εµβολι-
ασµού κατά του Covid.

Γράφει
ο Ανέστης Γερονικολάκης

Η ατάκα 
της

εβδοµάδας

Διαµαντής Γκολιδάκης: 
Η Θεσσαλονίκη 
στην καρδιά
του καρδιολόγου

Επισκέφθηκε πρόσφατα τον Πρωθυπουργό 
στο Μέγαρο Μαξίµου και συζήτησαν, µετα-
ξύ άλλων, για την πρόταση που έχει ήδη κα-
ταθέσει και στη Βουλή, σχετικά µε την ανέ-
γερση ενός καινούργιου ∆ηµόσιου Κέντρου 
Αποκατάστασης στη Θεσσαλονίκη, παρου-
σιάζοντας όλες τις ανάγκες και προοπτικές 
δηµιουργίας ενός τέτοιου µεγάλου έργου. 
Μεγάλο στοίχηµα για τον βουλευτή, που 
βλέπει την πολιτική όπως και την ιατρική, 
δηλαδή ως λειτούργηµα. Καλή του δύναµη!

«Tεφτέρι»
Να είστε σίγουροι ότι ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης θα κρατήσει «τεφτέρι» µε τα ονόµατα 
όσων θα καταψηφίσουν το νοµοσχέδιο για 
τον γάµο των οµόφυλων. Ειδικά για υπουρ-
γούς και υφυπουργούς, θα του πέσει «βαρύ» 
και θα το θυµάται, νοµίζω. Η αποχή είναι 
µια καλή και πιο αναίµακτη λύση και τους 
το έκανε σαφές. Τώρα, για τους πιο «επανα-
στάτες» που θα παραστούν και θα καταψηφί-
σουν, θα είναι δυσοίωνα τα πράγµατα…

«Κοµµένοι»
Κάπου πήρε το αφτί µου για κάποιους «κοµ-
µένους» βουλευτές από τηλεοπτικά πάνελ, 
ότι κάνουν παράπονα δεξιά και αριστερά 
«απειλώντας» ότι θα ζητήσουν τον λόγο από 
τον ίδιο τον πρωθυπουργό. Οι επιτελείς του 
Μαξίµου ρίχνουν τους τόνους προσπαθώ-
ντας και να τους προστατεύσουν…

‘‘

Γρήγορος, απο-
τελεσµατικός, 
µα πάνω απ’όλα 
ταπεινός, πέρα από 
την ψηφιοποίηση 
όλου του ∆ηµοσίου, 
τρέχει και την 
«τεχνητή νοη-
µοσύνη» και την 
κυβερνοασφάλεια, 
θωρακίζοντας τις 
κρίσιµες υποδοµές 
της χώρας. Αν και 
το έργο του είναι 
τεράστιο, δε βγαίνει 
στα «κάγκελα» να 
το διαφηµίσει.

Πέτυχε πρωτοφανή 
συναίνεση στην 
ψηφοφορία για 
το νοµοσχέδιο της 
επιστολικής ψήφου, 
καθώς 4 κόµµατα 
την υπερψήφισαν! 
Θερµής υποδοχής 
έτυχε, όµως, και 
από τους φορείς και 
από την οµογένεια! 
Νίκη..πέρα από χρώ-
µατα και κόµµατα!

Στις τελευταίες 
βελτιωτικές 
αλλαγές στο µε-
γάλο πρόγραµµα 
«Ερευνώ- Καινο-
τοµώ» συνολικού 
προϋπολογισµού 
300 εκατ. ευρώ 
προχωρά στο 
ΥπΑν. Έρευνα, 
καινοτοµία, 
τεχνολογία στην 
ατζέντα του µάχι-
µου Μάξιµου, µε 
στόχο µια Ελλάδα 
Καινοτοµίας και 
∆ηµιουργίας.

Η µελέτη και η πρό-
ταση µέτρων ώστε 
να διασφαλιστεί η 
καθολική πρόσβαση 
των ατόµων µε 
αναπηρία και 
µειωµένης κινητι-
κότητας, στα MMM, 
συµπεριλαµβανο-
µένων των ΤΑΞΙ και 
των ΚΤΕΛ, είναι το 
αντικείµενο επιτρο-
πής που συστάθηκε 
µε πρωτοβουλία 
της υφυπουργού 
Υποδοµών και 
Μεταφορών.

∆ηµήτρης 
Παπαστεργίου

Νίκη
Κεραµέως

Μάξιµος 
Σενετάκης

Χριστίνα 
Αλεξοπούλου

«Kλείδωσε» o Πύρρος

«Να γίνουν τα αλβανικά γλώσσα
επιλογής στα σχολεία»
Στέφανος Κασσελάκης
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Πολέµιοι του 
συστήµατος! 
Πρώην πρόεδρος Οργανι-
σµού στο Παιδείας ακούω 
ότι µε τα λεφτά που έχει κο-
νοµήσει από την θητεία 
του, πληρώνει site για δη-
µοσιεύµατα κατά του και-
νούργιου προέδρου µε 
λάσπη και προβοκάτσια. 
Λογικό είναι, αφού είχε 
«ναρκοθετήσει» κάποια έρ-
γα να τα πάρουν οι δικοί 
του και τώρα του χαλάει η 
σούπα και δυσανασχετεί, 
αλλά όχι και να επιτίθε-
ται στο κόµµα και στην Κυ-
βέρνηση για να περάσει 
το δικό του! Στους βουλευ-
τές που έχουν έντονη κοι-
νοβουλευτική δραστηρι-
ότητα φαίνεται να δίνουν 
πόντους από το Μέγαρο 
Μαξίµου και εξετάζονται 
τρόποι µε τους οποίους θα 
γίνεται η επιβράβευση, 
ώστε να υπάρχει και ένας 
υγιής «ανταγωνισµός» µε-
ταξύ τους.

Μαθαίνω για δήµαρχο µε-
γάλης επαρχιακής 
πόλης, ότι για να 
τον συναντήσουν οι 
υπάλληλοι του δή-
µου πρέπει πρώ-
τα να κάνουν... «αί-
τηση». !

{ }Φαίνεται ότι έχουµε έγκυρες πληροφορίες για το «γαλάζιο» ευρω-
ψηφοδέλτιο και λέω να συνεχίσω να το «ψάχνω». Ο Πύρρος ∆ήµας 
όχι απλά «κλείδωσε», αλλά ήδη βγήκε και στη γύρα, κάνει συναντή-
σεις και οργανώνεται, καθώς έχει βάλει ψηλά τον πήχυ. Ερωτηµα-
τικό παραµένει η Βούλα Πατουλίδου, η οποία θα είναι από τα δυνα-
τά χαρτιά αν τελικά πάρει το πράσινο φως. Η ίδια πάντως το θέλει. 
Όµως και από το Μαξίµου βλέπουν µε θετικό µάτι ενδεχόµενη υπο-
ψηφιότητά της. Επίσης, κρατήστε το όνοµα του Μαργαρίτη Σχοινά…
Θα επανέλθω…

‘‘

Άδωνις
Γεωργιάδης


